

ဒါနု ဇော်မင်္ဂလ မုတ္တမံ  
စွန့်ကြဲပေးကမ်း  
လှူဒါန်းခြင်းသည်  
မြတ်သောမင်္ဂလာ မည်၏။

### နိုင်ငံတော်ကပေးသည့် စာပေဆုများအပြင် နိုင်ငံတကာကပေးသည့် စာပေဆုများကို ဆွတ်ခူးနိုင်သည်အထိ ရည်မှန်းရေးသား

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇

၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆု ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားပြီး အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုရရှိသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန္ဒကျော်စွာ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ❖

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီးဒေါက်တာခင်အေး(မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ဝါရင့်စာပေပညာရှင်အဆင့်ဆင့်တို့က ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသယ်ဆောင်လက်ဆင့်ကမ်းပေးမှုကို စောင့်ကြိုဂုဏ်ပြုရင်း စာပေပညာရှင်ကျင့်ဝတ်ကို စောင့်ထိန်းကြပြီး ခေတ်သစ်၊ စနစ်သစ်၊ နိုင်ငံသစ်ပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်သွားကြမည့် မျိုးဆက်သစ် ကလောင်သစ် စာရေးဆရာများ ဆက်လက်တိုးပွားလာနိုင်ကြပါစေ။

<b>ယနေ့ မာတိကာ</b>	
တိုင်ပွန်းမှန်တိုင်း ဟာဂူပစ် ဖိလစ်ပိုင်သို့ ဝင်ရောက်	စာမျက်နှာ >> ၄
ကျွန်တော်နဲ့အတွင်းဝန်များ	ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ >> ၆
စွန့်လွှတ်စွန့်စား သူရဲကောင်း စစ်သည်များအား အမှတ်တရ ဂုဏ်ပြု	စာမျက်နှာ >> ၇
စံချိန်သစ်နှစ်ခုကို တင်နိုင်ခဲ့သည် စိရိနယ်ဒို	စာမျက်နှာ >> ၁၃

## မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

စာမျက်နှာ-၁၅၊ ၁၆

### မြန်မာစာပေကို လူငယ်တွေ မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားစေချင်ပါတယ် စာပေကြောင့် စိတ်ဓာတ်ကောင်းပြီး နှလုံးသားလှသူတွေ ပြစ်စေချင်တယ်

မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ စာပေတစ်သက်တာဆု

လယ်တွင်းသားစောချစ် စာပေတစ်သက်တာဆု

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇  
စာပေအကျိုးက လူတစ်ဦးချင်းစီ သာမက လူသားအားလုံးအတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော အကျိုးကျေးဇူးကို ပေးစွမ်းသည်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စာပေက အရေးကြီးသောအချက်တွင် ပါဝင်သည်။ စာပေမှရရှိသော အကျိုးကျေးဇူးများ

ကြီးမားလှသည်။ စာပေကို ဘဝတစ်သက်တာလုံး ရေးသားပြုစုလေ့လာသူ စာရေးဆရာကြီးများအား နိုင်ငံတော်က နှစ်စဉ်အမျိုးသားစာပေဆုများ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ဂုဏ်ပြုပေးလျက်ရှိသည်။ ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုများနှင့် အမျိုးသားစာပေဆုရသူ

များ၊ စာပေဗိမာန် စာမူဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့မကျောင်းလမ်းရှိ အမျိုးသားဇာတ်ရုံ၌ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောင်ခမ်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန္ဒကျော်စွာ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးမြင့်ဆွေ

အမေးအရေး-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ ဇာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း) နှင့်ဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ ကြသည်။  
၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆု ရရှိခဲ့သူများ၊ အမျိုးသားစာပေဆု ရရှိခဲ့သူများ၊ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ ❖

“မိသားစုတစ်ခုလုံး ကျန်းမာဖို့ ပိုက်တာဟုမ်း ကိုသုံးကြဖို့”

**VITAHOME**  
Soft Cap.

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အဖွဲ့

အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးဌာနများ

လူသားတို့၏ ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်မှုများ ရှိလာသည့်အလျောက် လူသားတို့အတွက် သဘာဝဘေးကဲ့သို့ ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်များ ကြုံတွေ့ခံစားနေကြရပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ လျော့နည်းနိုင်သမျှ လျော့နည်းအောင် ပညာရှင်များက တီထွင်ကြံဆကြိုးပမ်းလာကြသည်။ ဤသို့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ထိခိုက်ပျက်စီးခြင်းမရှိအောင် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများ၊ စွမ်းအင်အမျိုးမျိုးထုတ်လုပ်မှုများကို အစိမ်းရောင် စီးပွားရေးဟု တင်စားခေါ်ဆိုကြပါသည်။

ဤသို့ အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေရန် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အစိမ်းရောင်ဖွံ့ဖြိုးမှု ဆိုင်ရာဗဟိုဌာန(Center of Excellence for Greening) နှင့် အာဆီယံအစိမ်းရောင် စီးပွားရေးဌာန (The ASEAN Institute for Green Economy)ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။ နော်ဝေနိုင်ငံ ပဉ္စမမြောက် ဟာရယ်ဘုရင်နှင့် မိဖုရား ဆွန်ယာတို့က ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာ့အေးဘုရား လမ်းရှိ မြန်မာသိပ္ပံနှင့် နည်းပညာသုတေသနဦးစီးဌာနဝင်း အတွင်း၌ ဤဌာနနှစ်ခုကို တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။

ထိုအခမ်းအနား၌ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကိုကိုဦးက နိုင်ငံတော်သမ္မတက အစိမ်းရောင်စီးပွားရေး စတင်အကောင်အထည်ပေါ်လာစေရန်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် နည်းပညာအရင်းအမြစ်များနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားချက်များအတိုင်း သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် GEGG (Green Economy and Green Growth) တို့ ပူးပေါင်း၍ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်နိုင်မှု အပေါ် ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းအတွက် အရင်းအမြစ်များ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု များတွင် အစိမ်းရောင်နည်းပညာစီမံခန့်ခွဲမှု လေ့ကျင့်ပညာသင် ကြားရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်မှုသင်တန်းများ၊ သုတေသန လုပ်ငန်းများတွင် အာဆီယံနိုင်ငံများ၊ အခြားသော နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန် လည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်အတွက် မိမိတို့ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ ဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ခံဝန်ကြီးဌာနအဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြိုးစားနေကြောင်းဖြင့် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ဤသို့ အစိမ်းရောင်စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုဖော်ဆောင်သော အရေးကြီးသည့် ဌာနများကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံက အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌတာဝန် အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ဤဌာနနှစ်ခုကို ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသာမက အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများပါ အစိမ်းရောင် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် နည်းပညာများ တိုးတက်ပြန့် ပွားလာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ကို ထိခိုက်စေမည့် စီးပွားရေးဖော်ဆောင်မှုများ လျော့ကျနိုင် မည်ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာပြည်ပြည့်ဖြိုးမြဲစွမ်းအင်များ တွင်ကျယ်စွာ ထုတ်လုပ်လာနိုင်ခြင်းဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်ပျက်စီးမှုများ လျော့ပါးကာ လူနှင့်သဘာဝပတ် ဝန်းကျင်ဂေဟစနစ်များ တိုး တက်ကောင်းမွန်လာမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤကမ္ဘာမြေရှိ မြေထု၊ လေထု၊ ရေထုတို့ကို မပျက်မယွင်းအောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းဖြင့် လူသားတို့အား ဘေးအန္တရာယ် များကျရောက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ အစိမ်းရောင် စီးပွားရေး ဌာနများ ထူထောင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းနှင့်အတူ လူသားတစ်ရပ်လုံးက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန

ပုတ္တမကမ်းလွန်လုပ်ကွက် M-8 ထုတ်လုပ်မှုအပေါ် ခွဲဝေခံစားရေးစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံ နှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် မှတ်ပုံတင်ထား သည့် Berlanga Myanmar Pte., Ltd. နှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ A-1 Mining Co.,Ltd. တို့သည် ပုတ္တမကမ်းလွန် လုပ်ကွက် M-8 အတွက် ထုတ်လုပ်မှု အပေါ် ခွဲဝေခံစားရေးစာချုပ် (Production Sharing Contract) ကို ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ Park Royal ဟိုတယ်၌ လက်မှတ် ရေးထိုး ချုပ်ဆိုခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဇေယျာအောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီး

မြှုပ်နှံမှုကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဟို တယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ် တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းထွန်း၊ သတ္တုတွင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်အောင်၊ ပြည်ထောင်စု ရွှေနေချုပ် ဒေါက်တာ ထွန်းရှင်၊ ဒုတိယရွှေနေချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ Berlanga Myanmar Pte., Ltd. မှ Director ဖြစ်သူ Mr. Johannes Hans Braakman နှင့် A-1 Mining Co.,Ltd. ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဦးရန်ဝင်း တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကာ စာချုပ် ကို အပြန်အလှန်လဲလှယ်ကြ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီး ဦးဇေယျာအောင်က အမှာ စကားပြောကြားပြီး နှစ်ဖက် သဘောတူစာချုပ်ကို မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဦးဆောင် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးမြင့်ဦး၊ Berlanga Myanmar Pte., Ltd. မှ Director ဖြစ်သူ Mr. Johannes Hans Braakman နှင့် A-1 Mining Co.,Ltd. ၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဦးရန်ဝင်း တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကာ စာချုပ် ကို အပြန်အလှန်လဲလှယ်ကြ သည်။

ယခု ပုတ္တမကမ်းလွန်လုပ်ကွက် M-8 လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းသည် ပထမအကြိမ် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်များ တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းအတွက် တတိယ မြောက် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း ဖြစ်သည်။

အဆိုပါစာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ခြင်းမှ Signature Bonus အမေရိ ကန်ဒေါ်လာ ၁၅ သန်းနှင့် Data Fee အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ သန်း ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လုပ်ကွက်အတွက် လေ့လာရေးကာလတစ်နှစ်နှင့် ရှာဖွေ ရေးကာလခြောက်နှစ်အတွင်း အနည်း ဆုံးအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၃ သန်း သုံးစွဲမည်ဖြစ်သည်။

စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးပါက နိုင်ငံခြားရေနံကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှု/လူမှုရေး ထိခိုက်မှု ဆန်းစစ်လေ့လာခြင်းလုပ် ငန်းများ (EIA/SIA) ကို သက်ဆိုင် ရာ လုပ်ကွက်ဒေသများ၌ စတင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိ ရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)



ဒီဇင်ဘာအားကစားပထမပတ် လူထုစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ ဆင်နွဲ

မြစ်ကြီးနား ဒီဇင်ဘာ ၇

ကချင်ပြည်နယ် ဒီဇင်ဘာ အားကစားလ ပထမပတ်လူထုလှုပ် ရှားမှု စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲ ကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် နံနက် ၅ နာရီခွဲက မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ကျင်းပ သည်။

စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲတွင် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းမြင့်ကျော်၊ ပြည်နယ်လုံခြုံ ရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး သန်းအောင်၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊ ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့ပေါ်အခြေခံပညာ ကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပညာရေးကောလိပ်၊ သူနာပြုသင်တန်းကျောင်းမှ သင်တန်း သား သင်တန်းသူများ၊ ပြည်သူများ စုစုပေါင်း တစ်သောင်းကျော်တို့ သည် ပြည်နယ်အားကစားကွင်း ရွှေမှ စတင်တာလွှတ်ပြီး သခင်နက်

ဖေလမ်းမှ ပြည်ထောင်စုလမ်း၊ အတိုင်း တပျော်တပါး စုပေါင်းလမ်း ဆွမ်းပရာဘွမ်းလမ်း၊ ရုံးကြီးလမ်း လျှောက်ကြပြီး(အပေါ်ပုံ) ပြည်သူ့

(ပြည်နယ် မြန်/ဆက်)



Advertisement for 'ရေဆောင်မဟာမိတ်' (Water Partner) featuring a woman and contact information for various branches in Myanmar.

Advertisement for 'ဝက်ခြံကင်းလေ မျက်နှာပွင့်လေ' (Clean skin, bright face) featuring a woman's face and promotional text.

ပြည်ထွင်းသတင်း

# နည်းပညာများလက်ဆင့်ကမ်းသွားနိုင်ရေး လက်ရှိထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မြင့်သည် ယမန်နေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် စစ်ပင်မြောက် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ အသင်းရောင်အသားဝါ(ဘီ) ကာကွယ်ဆေးစက်ရုံသို့ရောက်ရှိရာ စက်ရုံရှင်းလင်းဆောင်၌ ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ ဒေါက်တာခင်ခင်ထွေးက စက်ရုံစတင်တည်ဆောက်ခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲပြောင်းခဲ့ပြီးနောက် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အလိုက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဈေးကွက်အခြေအနေများ၊ အသင်းရောင်အသားဝါ(ဘီ) ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်အဆင့်ဆင့်တွင် အသုံးပြုသည့် စက်ပစ္စည်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အမှတ် (၁)ဆေးဝါးစက်ရုံ (ရန်ကုန်) စက်ရုံအထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးဝင်းကိုကိုက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မှာကြားရာတွင် ဝယ်ယူရေးလုပ်ငန်းများဆောင်

ရွက်ရာတွင် ဘဏ္ဍာငွေလေလွင့်မှု မရှိစေရေးအတွက် အဆင့်ဆင့် မှာယူရသည့်စနစ်မျိုး မဖြစ်စေဘဲ ပစ္စည်းအရည်အသွေးမှန်၊ ဈေးနှုန်း မှန်ဖြင့် အချိန်မီရောက်ရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ လက်ရှိ(ဘီ) ကာကွယ်ဆေး

တစ်မျိုးတည်းသာ ထုတ်လုပ်ရာမှ GAVI Project၊ INGO အဖွဲ့အစည်းများက လျှော့ဒါန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ငါးမျိုးစပ်ကာကွယ်ဆေးများအဖြစ် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် စီမံဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ အလားတူ ခွေးရူး

ရောဂါ၊ တုပ်ကွေးရောဂါ စသည့် ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကိုလည်း ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ (ဘီ) ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုအပိုင်းတွင် Purified Bulk (Antigen) အဆင့် ထိထုတ်လုပ်ထားရှိသော ကုန်ကြမ်း

ပစ္စည်းများကို ပြည်ပ Reliable Sources က မှာယူတင်သွင်းပြီး ကျန်ရှိသည့် Process အပိုင်းကိုသာ စက်ရုံ၌ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက Production Cost လျော့ကျသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူလူထုလိုအပ်ချက်ကိုလည်း ဈေးနှုန်းအထိုက်အလျောက် သက်သာစွာဖြင့် ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးပေးသွားနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း။

ရောက်ရောက် အသုံးပြုကြစေလိုကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဆေးဝါးထုတ်ကုန်များနှင့်ပတ်သက်၍ Symposium, Workshops, Seminar များကျင်းပဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊ မွေးကင်းစကလေးငယ်များအတွက် အသုံးပြုရန် (Child Dose)ထုတ်လုပ်ခွင့် လိုင်စင်ရရှိရေးအတွက်လည်း အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲမှုဦးစီးဌာန (FDA)နှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်သွားရန်နှင့် ခွင့်ပြုချက်ရရှိပါက ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးစီမံဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်လျော့ကျပြီး စံချိန်စံညွှန်းမီ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုအပ်ကြောင်း မှာကြားသည်။



ထုတ်လုပ်မှုစရိတ် သက်သာစေရေးအတွက် ပြည်ပမှ Purified Bulk မှာယူထုတ်လုပ်သည့် နည်းလမ်းအပြင် နည်းပညာတိမ်ကောပျောက်မှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းပညာများ လက်ဆင့်ကမ်းဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးအတွက် လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် ထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်ကိုလည်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှုကဏ္ဍများတွင် အချိတ်အဆက်မိမိ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ဈေးကွက်စူးစမ်းလေ့လာမှုကို စနစ်တကျပြုလုပ်ပြီး ပြည်သူလူထုကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိစေရေးအတွက် မီဒီယာကဏ္ဍကို ထိထိ

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အသင်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)ကာကွယ်ဆေး ပင်မထုတ်လုပ်မှုအဆောက်အအုံအတွင်းထုတ်လုပ်မှုနည်းစဉ်အဆင့်ဆင့်(Process Flow) အလိုက် စက်ပစ္စည်းလှိုင်းများတပ်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

## မြန်မာနိုင်ငံဇီဝလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်အဖွဲ့ ဝင်နိုင်ငံဖြစ်လာ

### စာချုပ်ပါအချက်အလက်များပိုမိုခိုင်မာရန် အဖွဲ့ ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၅ ရက်အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဇီဝလက်နက်တားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်အဖွဲ့ ဝင်နိုင်ငံများအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းကျော်သည် ဇီဝလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံက အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် Instr-

ument of Ratification ကို စာချုပ်ထိန်းသိမ်းသည့် နိုင်ငံများဖြစ်သော ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်း၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်နေ့က ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ဇီဝလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အစည်းအဝေး၏ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အစည်းအဝေး၌ မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီဇင်ဘာ

၁ ရက်နေ့မှ စတင်၍ ဇီဝလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း၊ အစည်းအဝေး သဘာပတိဖြစ်သူ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ လက်နက်ဗျက်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်/သံအမတ်ကြီး အုစ်ရှမစ်က ကြေညာခဲ့သည်။ ထို့နောက် စာချုပ်ထိန်းသိမ်းသည့် နိုင်ငံများဖြစ်သော ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း၊ ယူနိုက်တက်ကင်းဒမ်းနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏

ကိုယ်စားလှယ်များက မြန်မာနိုင်ငံကို ကြိုဆိုကြောင်း မိန့်ခွန်းအသီးသီး ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းကျော်က ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ စာချုပ်ပါ အချက်အလက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပိုမိုခိုင်မာမှုရှိစေရန် စာချုပ်ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အစရှိသည့် အချက်များ ပါဝင်သည့် မိန့်ခွန်းတစ်ရပ် ပြန်လည် ပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် ၁-၂-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစတင်၍ ဇီဝလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေး စာချုပ်၏ (၁၇၁) နိုင်ငံမြောက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ဖြစ်လာပြီ ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

## သဘာဝဘေးဒိုလုံရာအဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရန်

### ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
အမျိုးသားသဘာဝဘေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်မြတ်မြတ်အုန်းခင်သည် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂)၌ ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ငွေပျော်စံပြကျေးရွာ၌ သဘာဝဘေးဖြစ်ပွားပါက ဒိုလုံရာအဆောက်အအုံ (Community Shelter)အဖြစ်အသုံးပြုပြီး သဘာဝဘေးမဖြစ်ပွားမီ မူလတန်းကြိုကျောင်းအဖြစ် အသုံးပြုရန်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ နှင့် သွပ်အချပ် ၅၀ တို့ကို ကချင်ပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါ်ဘောက်ဂျာထံ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တော် ချစ်သူဝေတို့က အမှတ်တရ စကားများပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့မှ အစီအစဉ်ဒါရိုက်တာ ဦးနေလင်စိုးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော်ကို အောင်မြင်စွာ ပိတ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ခင်ချိုင်း  
ဓာတ်ပုံ-ရဲထွဋ်

## အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော် ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ



**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများရှေ့ဆောင်အဖွဲ့နှင့် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများအနုပညာပွဲတော် ပိတ်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ည ၆ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ မြို့မအားကစားကွင်း (မိုင်ဒါကွင်း)၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကိုယ်အင်္ဂါမသန်စွမ်းသူ အနုပညာရှင်အဖွဲ့က စီးချိုဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ အမြင်အာရုံချို့ယွင်းသူ အဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်း၍ ခေတ်ပေါ်တေးဂီတဖြင့် စုပေါင်းဖျော်ဖြေကြသည်။

ယင်းနောက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစိုးကြည်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဂျပန်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီးထံမှ ပေးပို့သော

ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာကို နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ Mr.Yoshida Minoruက ဖတ်ကြားပြီး နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr.Ohno Shuichiက ဂုဏ်ပြုဝမ်းမြောက်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက မသန်စွမ်းသူ အနုပညာရှင်များအား ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်နှင့် နိပွန်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူတို့အား အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်သည်။

အဆိုပါပွဲအတွက် သံတမန်အဖြစ် ခန့်အပ်ထားသော အဆိုတော်ဇော်ဝင်းထွဋ်နှင့် သရုပ်ဆောင် အဆို

ပွဲတော် ချစ်သူဝေတို့က အမှတ်တရ စကားများပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့မှ အစီအစဉ်ဒါရိုက်တာ ဦးနေလင်စိုးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော်ကို အောင်မြင်စွာ ပိတ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

**◆ ကျော့ဖုံးမှ**  
ရတနာပုံအသင်းမှာ အာရှချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲ Play-off အဆင့်ကို ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိထားရာ အကယ်၍ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ခဲ့ပါက AFC Cup ပြိုင်ပွဲကို အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ၌ ဒုတိယဆုရရှိခဲ့သည့် ရန်ကုန်အသင်းက အစားထိုး ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာကလပ်များသည် AFC Cup ပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၂ ခုနှစ်က ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၂ ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်နှင့်ဧရာဝတီ၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်နှင့် ဧရာဝတီ၊ ၂၀၁၄ ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်နှင့်နေပြည်တော်အသင်းများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည်။ မြန်မာကလပ်အသင်းများသည် AFC Cup

ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ကြီးကြီးမားမား အောင်မြင်မှုမရသေးဘဲ အမြင့်ဆုံးအဖြစ် ၂၀၁၃ ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်၊ ၂၀၁၄ ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်နှင့်နေပြည်တော်အသင်းတို့ နှုံး/ထွက် အဆင့်သို့ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၅ ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာကလပ်အသင်းများသည် အုပ်စုအဆင့်မှ စတင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်မှ မေ ၂၇ ရက်အထိ နှစ်ကျော့စနစ်ဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။ AFC President Cup ပြိုင်ပွဲတွင်သာ ချန်ပီယံဆုရရှိပြီးသည့် မြန်မာကလပ်များအနေဖြင့် AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် အဆင့်တစ်ခု ရရှိရန် ပိုမိုကြိုးစားရမည် ဖြစ်သည်။

**မြေးရေးလုပ်ငန်းအချင်းချင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံတကာ၌ ဂုဏ်ပေါ်စတန်းနိုင်ရေးအတွက် ဂျပန်ပျံထုတ်ဝေတဲ့ Myanmar B2B Management Magazine**

- ▶ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် နယ်စပ်
- ▶ ကျွမ်းကျင် လုပ်သား သို့မဟုတ် လုပ်သားလုပ်သားအချင်းချင်း (Special Report)
- ▶ မြန်မာ့စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း
- ▶ B2B စာမူကြမ်းစာမူ
- ▶ မြန်မာ့သိပ္ပံနည်းကျ
- ▶ ဂျပန်-မြန်မာအဖွဲ့အစည်း MBA
- ▶ မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် မြန်မာ့-ကျွန်းပေါ်ဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်း
- ▶ ၂၀၁၄ ခု ဂျပန်-မြန်မာအဖွဲ့အစည်း
- ▶ မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် မြန်မာ့-ကျွန်းပေါ်ဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်း
- ▶ မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် မြန်မာ့-ကျွန်းပေါ်ဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်း
- ▶ မြန်မာ့စီးပွားရေးနှင့် မြန်မာ့-ကျွန်းပေါ်ဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့အစည်း

**3 ဒီဇင်ဘာလထုတ် ထွက်ပြု**

ဖုန်းနံပါတ် - 09 4200 333 55, 42100 7005 | အိတ်စပေးပို့ခြင်း - 09 4200 333 55 - 77 (Not Line)

နိုင်ငံတကာသတင်း



# ဇင်ဘာဘွေ သမ္မတကတော် ဂရေစ်မူဂါဘီအား အာဏာရပါတီ အမျိုးသမီးအကြီးအကဲတာဝန်ပေး

ဇင်ဘာဘွေ ဒီဇင်ဘာ ၇

ဇင်ဘာဘွေသမ္မတ ရောဘတ် မူဂါဘီအား အာဏာရပါတီခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပြန်လည်ရွေးချယ်တင်မြှောက်စဉ် ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူ ဂရေစ်ကို ပါတီထိပ်တန်းရာထူးနေရာအပ်နှင်းလိုက်သည်။

ဂရေစ်မူဂါဘီသည် ဇာနည်အိမ်ပိုင်ဆိုင်မှု အမျိုးသမီးအကြီးအကဲဖြစ်လာပြီး ၎င်းသည် အနာဂတ်တွင် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ၏ ရာထူးကို ဆက်ခံဖွယ်ရှိကြောင်း လေ့လာသုံးသပ်သူများက ပြောသည်။ မကြာမီက ဇင်ဘာဘွေ သမ္မတကတော်သည် ဒုတိယသမ္မတ ကျွဲမူဂါဘီအပါအဝင် နိုင်ငံရေး ပြိုင်ဘက်များ၏ ဝေဖန်တိုက်ခိုက်ပြောဆိုမှုများ ခံနေရသည်။

အသက် ၉၀ အရွယ်ရှိပြီဖြစ်သော မစ္စတာ မူဂါဘီသည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ပြန်လည်ရွေးကောက်ခံရရေးကြိုးပမ်းလျက် ရှိသည်။ ပါတီခေါင်းဆောင်အဖြစ် ပြန်လည်ရွေးချယ်ပေးသည့်အတွက် ထောင်ပေါင်းများစွာသော ထောက်ခံသူများအား အထူးပင် ကျေးဇူးဥပကာတင်ရှိပါကြောင်း မစ္စတာ မူဂါဘီက ဇာနည်အိမ်ပိုင်ဆိုင်မှု ကွန်ဂရက်၌ ပြောကြားသည်။

“ကျွန်တော့်ကို သမ္မတအဖြစ် ရွေးချယ်ပေးလိုက်တဲ့ ပြည်သူများ ထက်မြင်မြတ်သူဟူ၍ မရှိတော့ပါဘူး” ဟု ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်ကတည်းက ဇင်ဘာဘွေကို ဦးဆောင်ခဲ့သော မစ္စတာ မူဂါဘီက ပြောသည်။

အာဏာရပါတီ၏ အမျိုးသမီးပါတီ အကြီးအကဲခန့်အပ်လိုက်ခြင်းသည် မစ္စတာမူဂါဘီ၏ နေရာကို ဆက်ခံရန် ကြိုးစားနေသည့် ဒုတိယသမ္မတ မစ္စတာမူဂါဘီအပေါ် လွှမ်းမိုးရန် အနေအထားဖြစ်လာသည်ဟု ဆိုသည်။

မစ္စတာမူဂါဘီသည် လူဖြူအုပ်ချုပ်ရေးမှ ဇင်ဘာဘွေကို လွတ်လပ်ရေးရအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့သူ မစ္စတာ မူဂါဘီအား တစ်လျှောက်လုံးတိုက်ခိုက်ပြောဆိုခဲ့သူဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ကြာသပတေးနေ့ ကွန်ဂရက်၌ မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် မစ္စတာ မူဂါဘီက မစ္စတာမူဂါဘီသည် အကျင့်ပျက်သူ တစ်ဦးဖြစ်ပြီး မိမိကိုယ်လည်းလုပ်ကြံရန် ကြံစည်နေကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။ (ဘီဘီစီ)

# နယူးယောက်နှင့် လန်ဒန်၌ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုတွင် ကြိုးကိုင်ခဲ့သူ ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့များက သုတ်သင်ရှင်းလင်း

အစ္စလာမာဘတ် ဒီဇင်ဘာ ၇

နယူးယောက်မြို့နှင့် လန်ဒန်မြို့တို့၌ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်ရန် စီစဉ်ခဲ့သူဟု စွပ်စွဲခံရသူ အယ်လ်ဒိုင်ဒါစစ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအား ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ၌ သုတ်သင်လိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း ပါကစ္စတန်စစ်တပ်က ပြောကြားသည်။

အက်နန်းအီးလ်ရှတ်ခရီဂျူမတ်ချ်အား အာဖဂန်နယ်စပ်အနီး ပါကစ္စတန်အနောက်မြောက်ပိုင်း၌ သုတ်သင်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်တပ်က ပြောကြားသည်။ ၎င်းသည် ၉/၁၁ တိုက်ခိုက်မှုတွင် ကြိုးကိုင်ခဲ့သူများထဲမှ တစ်ဦးအဖြစ် စွပ်စွဲခံထားရသူဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အယ်လ်ဒိုင်ဒါအဖွဲ့၏ အကြီးအကဲဖြစ်ကြောင်း အက်ဖ်ဘီအိုင်က ဖော်ပြသည်။

ရှတ်ခရီဂျူမတ်ချ်သည် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံ၌ မွေးဖွားခဲ့ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံ၌ နှစ်ပေါင်းများစွာနေထိုင်ခဲ့သူ ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်က နယူးယောက်မြေအောက်ရထားစနစ်ကို အသေခံတိုက်ခိုက်မှုတွင် ကြိုးကိုင်

ခဲ့သူသုံးဦးအနက်မှ တစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်က ပြောသည်။ ၎င်းကို ပနားမား၊ နော်ဝေနှင့် ယူကေတို့၌ အယ်လ်ဒိုင်ဒါတိုက်ခိုက်မှုများကို အကွက်ချစီစဉ်သူဖြစ်ကြောင်းလည်း အမေရိကန်က သံသယရှိနေသည်။

ရှတ်ခရီဂျူမတ်ချ်သည် သုတ်သင်ခံရသူများထဲမှ တစ်ဦးအဖြစ် ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ၎င်းမြေပေါ်တွင် အယ်လ်ဒိုင်ဒါစစ်ဆင်ရေး ဆင်နွှဲလျက်ရှိရာတွင် ပထမဆုံးအဓိက စစ်သွေးကြွခေါင်းဆောင်ကို သုတ်သင်နိုင်ခဲ့ခြင်းလည်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ပါကစ္စတန် ကြည်းတပ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာဟီးလ်ရှရစ်သည် အမေရိကန်သို့ သီတင်းတစ်ပတ်ကြာသွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်း အဆိုပါသတင်းထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ မကြာသေးမီက တင်းမာမှုများနှင့် ယုံကြည်မှု၊ လွှဲချော်မှုများရှိသော်လည်း အမေရိကန်ကွန်ဂရက်က ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့သို့ စစ်ဆင်ရေးအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာတစ်ဘီလီယံ တိုးပေးထောက်ပံ့ပေးရန် သဘောတူလိုက်သည်။ (ဘီဘီစီ)

## ၂၀၂၀ တွင် တရုတ်စစ်သင်္ဘောပိုင်ဆိုင်မှုသည် အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောပိုင်ဆိုင်မှုထက် ပိုများလာဖွယ်ရှိ

နယူးယောက် ဒီဇင်ဘာ ၇

ခရစ်နှစ် ၂၀၂၀ ရောက်လျှင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စစ်သင်္ဘောပိုင်ဆိုင်မှုသည် အမေရိကန်စစ်သင်္ဘောပိုင်ဆိုင်မှုထက် များလာနိုင်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံအရေးစောင့်ကြည့်သူ အမေရိကန် ကွန်ဂရက်ကော်မရှင်၏ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ စစ်သင်္ဘောများသည် ခြောက်နှစ်အတွင်း ၃၅၁ စင်းအထိ ရောက်ရှိလာကြောင်း ပါရှင်တန်ပိုင်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ အမေရိကန်ရေတပ်တွင် ယခုအခါ စစ်သင်္ဘော ၂၈၉ စင်းသာရှိသည်။ အမေရိကန်ကော်မရှင်က ကွန်ဂရက်သို့ ပစ်ဖိတ်ရေတပ်ဖွဲ့ကို စစ်သင်္ဘော ၆၇ စင်းအထိ တိုးမြှင့်ပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

ကော်မရှင်၏အစီရင်ခံစာအရ တရုတ်တပ်မတော်သည် ယခုနှစ်တွင် အသုံးစရိတ် ဒေါ်လာ ၁၃၀ ဘီလီယံသုံးခဲ့ပြီး လွန်ခဲ့သောနှစ်ထက် ၁၂ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းပိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အမေရိကန်ရေတပ်သည် တရုတ်၏ စစ်ရေးအစီအမံများကို စိုးရိမ်လျက်ရှိသည်။ (ပရက်စ်တီစွ)

## တရုတ်မီးရထားပို့ဆောင်ရေးက ချွန်ရှန်မီးရထားလက်မှတ်များ စတင်ရောင်းချ

ပေကျင်း ဒီဇင်ဘာ ၇

တရုတ်မီးရထားပို့ဆောင်ရေး ကော်ပိုရေးရှင်းသည် ချွန်ရှန်ဟု ခေါ်သော ရက် ၄၀ ခရီးသွားရာသီအတွက် ရထားလက်မှတ်များကို တနင်္ဂနွေက စတင်ရောင်းချခဲ့သည်။

ရံဖန်ရန်ခါတွင် ကမ္ဘာ့အများဆုံး လူသားများ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာခြင်း ဟုခေါ်သော ချွန်ရှန်သည် တရုတ်နိုင်ငံတွင် စည်ကားသော ခရီးသွားရာသီဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်ခရီးသွားရာသီကို ဖေဖော်ဝါရီ ၄ ရက်တွင် စတင်ပြီး မတ်လ ၁၆ ရက်အထိ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နွေဦးရာသီပွဲတော်ဟုခေါ်သော တရုတ်နှစ်ကူးပွဲတော်သည် မိသားစုများ ပြန်လည်ဆုံတွေ့ရန် အရေးကြီးဆုံးပွဲတော်ဖြစ်၍ လူသန်းရာပေါင်းများစွာတို့သည် ၎င်းတို့၏ အိမ်ခြံကွက် ပြန်လာပြီး ဆွေမျိုးများ၊ မိသားစုများ၊ သူငယ်ချင်းများနှင့် အားလပ်ရက်ကို ကုန်ဆုံးကြသည်။ လာမည့် နွေဦးရာသီပွဲတော် သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် ချွန်ရှန် ခရီးသွားရာသီတွင် ၂၆၆ မီလီယံရှိ ခရီးစဉ်များသည် များသောအားဖြင့် မီးရထားခရီးစဉ်များဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သော ရာသီက ၁၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်လာခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

# တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း ဟာဂူပစ် ဖိလစ်ပိုင်သို့ ဝင်ရောက်

မနီလာ ဒီဇင်ဘာ ၇

တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်း ဟာဂူပစ်သည် ဖိလစ်ပိုင်အရှေ့ပိုင်းသို့ ဝင်ရောက်ခဲ့ရာ သစ်ပင်များပြိုလဲခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများပြတ်တောက်ခြင်း တို့အပြင် ကြီးမားသောလှိုင်းလုံးကြီးများကလည်း ကမ်းရိုးတန်းဒေသများကို ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည်။

မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ခဲ့သော ကမ်းရိုးတန်းကျေးရွာများမှ လူပေါင်း ၁၆ သိန်းကျော် နေရာပြောင်းရွှေ့မှု ပြုလုပ်ခဲ့ရသည်။ Tacloban ဒေသ၌ လွန်ခဲ့သောနှစ်က ဟိုင်ရန်တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ



လုပ်ကိုင်နေဆဲဖြစ်သည်။ ဟိုင်ရန်တိုင်ဖွန်းမုန်တိုင်းကြောင့် လူထောင်ပေါင်းများစွာ သေဆုံးခဲ့ရပြီး အိမ်ခေါင်မိုးများ အဝေးသို့ လွင့်ပါခြင်းနှင့် လမ်းများ ရေလွှမ်းမိုးခြင်းဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ဟာဂူပစ်သည် များစွာသောစိုးရိမ်မှုကို ဖြစ်ပွားစေခြင်း မရှိသေးပေ။ ယခုအချိန်အထိ အသေအပျောက်စာရင်းလည်း မသိရသေးပေ။ ယခုမုန်တိုင်း ဝင်ရောက်သော

Legazpi ဒေသသည် Tacloban မြောက်ဘက် ၁၂၅ မိုင်ခန့်အကွာ၌ တည်ရှိသည်။ ဟာဂူပစ်သည် အင်အားပြင်းထန်သော မုန်တိုင်း ဖြစ်သော်လည်း ဟိုင်ရန်လောက် အင်အားမရှိပေ။

အာဏာပိုင်များသည် ယခုအချိန်တွင် ပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ထားသည်။ သို့သော်လည်း ဝေးလံသော ဒေသများအတွက် အချိန်လိုအပ်မည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မုန်တိုင်းကြောင့် မိုးရွာသွန်းမှုဖြစ်ပွားနိုင်သော်လည်း မြေပြိုမှုဖြစ်ပွားမှုလျော့နိုင်ကြောင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် သစ်ပင်များပြိုလဲခြင်း၊ အိမ်များပြိုကျခြင်းတို့

ဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း အရာရှိများက ဘီဘီစီသို့ ပြောခဲ့သည်။

ဟိုင်ရန်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုမှ အဓိကသင်ခန်းစာရရှိခဲ့ရာ ပြင်ဆင်မှုများ ကောင်းစွာပြုလုပ်ထားနိုင်ပြီး ဒေသခံများကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့နိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ပြောသည်။

ကမ်းရိုးတန်းဒေသရှိ ကျေးရွာများမှဒေသခံပြည်သူ ၁၉၀၀၀ခန့်ကို ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ၂၆ ခုသို့ ပို့ဆောင်ထားသည်ဟု သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးအရာရှိက ဆိုသည်။

၂၀၁၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလက တိုက်ခတ်ခဲ့သည့် ဟိုင်ရန်မုန်တိုင်းကြောင့် လူပေါင်း ၇၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ရသည်။ (ဘီဘီစီ)

# ကုလသမဂ္ဂအစီရင်ခံစာက အစ္စရေးသည် ဆီးရီးယားတက်ပီရီနှင့် ဆက်သွယ်မှုရှိကြောင်း ဖော်ထုတ်

ဂျီနီဗာ ဒီဇင်ဘာ ၇

အစ္စရေးတပ်မတော်အစိုးရသည် ဆီးရီးယားအစိုးရကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်ရာတွင် တက်ပီရီစစ်သွေးကြွအုပ်စုများနှင့် ပုံမှန်အဆက်အသွယ်ရှိခဲ့ကြောင်း မကြာသေးမီက ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီသို့ တင်သွင်းခဲ့သော အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ်ကတည်းက အစ္စရေးပိုင် ဂိုလန်ကျွန်းမြင့်ဒေသကို ထိန်းချုပ်စောင့်ကြည့်ခဲ့သော ကုလသမဂ္ဂစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ (ယူအန်ဒီအိုအက်ဖ်)၏ အစီရင်ခံစာတွင် လွန်ခဲ့သော ၁၈ လကျော်က ဆီးရီးယားနယ်စပ်ရှိ အစ္စရေးအရာရှိများသည် နိုင်ငံခြားထောက်ပံ့ခံ အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မှုများရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရကြောင်း ဟာရက်ဇ်က တနင်္ဂနွေနေ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အရှေ့ဘက်နယ်စပ်တွင် နယ်စပ်ဂိတ်တံခါးကို ဖွင့်ထားပေးပြီး အစ္စရေးနိုင်ငံထဲသို့ လူနှစ်ဦးဝင်ခွင့်ပြုခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ယူအန်ဒီအိုအိုအက်ဖ်အဖွဲ့က ပြောကြားခဲ့သည်။

အစ္စရေးက ဒဏ်ရာရစစ်သွေးကြွများကို ဆာပက်နှင့် နာဟာရီယဆေးရုံတို့တွင် ဆေးကုသမှုခံယူရန်အတွက် ဤသို့ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းသူများက ပြောခဲ့သည်။

အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးနယ်နိမိတ်စည်းကို ကျော်လွန်ပြီး ဘရာမိုရို လက်နက်ကိုင်အတိုက်အခံအဖွဲ့များသည် ဒဏ်ရာရရှိသူအနည်းဆုံး ၁၀ ဦးအား လွှဲပြောင်းပေးခဲ့မှုကိုလည်း ယူအန်ဒီအိုအိုအက်ဖ်အဖွဲ့က လေ့လာတွေ့ရှိရကြောင်း အစီရင်ခံစာက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂလေ့လာစောင့်ကြည့်သူများက အစီရင်ခံစာတွင် အစ္စရေးဘက်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သေတ္တာနှစ်လုံးကို လက်နက်ကိုင်ဆီးရီးယား အတိုက်အခံဘက်သို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားသည် အစ္စရေးနှင့် စစ်သွေးကြွများအကြားတွင် ဆက်သွယ်မှုများအပြားရှိခဲ့မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကုလသမဂ္ဂအပေါ် ထပ်ခါထပ်ခါပြစ်တင်ဝေဖန်ခဲ့သည်။ (ပရက်စ်တီစွ)



ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ရေကြောင်းသတိပေးချက်နိုးဆော်

မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေရေးဖော်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော Petrovietnam Exploration Production OVERSEAS Co.,Ltd. သည် မုတ္တမကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M 2 ၌ တွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို Drilling Unit ENSCO 104 ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက် မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ် ၁၅ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

တွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည့်ရေယာတည် နေရာများမှာ Point W 1 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၄၈ မိနစ် ၂၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၃ ဒီဂရီ ၅၄ မိနစ် ၄၀ စက္ကန့်၊ Point W 2 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၄၄ မိနစ် ၂၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၃ ဒီဂရီ ၅၄ မိနစ် ၄၀ စက္ကန့်၊ Point W 3 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၄၄ မိနစ် ၂၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၃ ဒီဂရီ ၅၄ မိနစ် ၄၀ စက္ကန့်၊ Point W 4 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၄၈ မိနစ် ၁၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၃ ဒီဂရီ ၅၈ မိနစ် ၃၉ စက္ကန့်အတွင်းတွင် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ မုတ္တမကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M 2 ၌ တွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို Drilling Unit ENSCO 104 ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများနှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှု မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းခွင်ဧရိယာမှ ၄ ကီလိုမီတာပတ်လည်အတွင်းရှိ ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သင်္ဘောကြီး/ငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမားများဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်းဆီးခြင်း၊ ငါးဖမ်းကိရိယာများချထားခြင်းများ ပြုလုပ်ကြရန် အသိပေးကြေညာအပ်သည်။

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

စည်းကမ်းမဲ့ပြိုင်ကားများနှင့် ပါဝါအိတ်ဇောတပ်မော်တော်ယာဉ်များ ပမ်းဆီးရေးစီမံချက်အရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ထပ်မံပမ်းဆီးအရေးယူ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇

ရန်ကုန်မြို့အတွင်း၌ ပြိုင်ကားများနှင့် ပါဝါအိတ်ဇောတပ်မော်တော်ယာဉ်များ စည်းကမ်းမဲ့စွာမောင်းနှင်မှုကြောင့် အသံများဆူညံစေပြီး အများပြည်သူ၏စိတ်နှလုံးကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် တရားဥပဒေဖိုးနွယ်ရေးကိုထိခိုက်လာသဖြင့် ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရန် စီမံချက်ချမှတ်၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်ညက စည်းကမ်းမဲ့ပြိုင်ကားများနှင့် ပါဝါအိတ်ဇောတပ်မော်တော်ယာဉ် ၁၇ စီးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

စီမံချက်ကိုအရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူးကြီးဝင်းနိုင်က ကွပ်ကဲ၍ ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးဝင်းဗိုလ်အား ဦးဆောင်စေပြီး အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ အနောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ဖြင့် ထပ်မံပမ်းဆီးအရေးယူခဲ့သည်။

အဆိုပါပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဒုတိယရက်ဖြစ်သည့် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် ည ၉ နာရီမှ ၇ ရက် နံနက် ၁ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့အတွင်း စည်းကမ်းမဲ့စွာမောင်းနှင်နေသော ပြိုင်ကားနှင့် ပါဝါအိတ်ဇောတပ်မော်တော်ယာဉ်များကို ပိတ်ဆို့ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ စည်းကမ်းမဲ့မောင်းနှင်နေသည့် ပြိုင်ကားခြောက်စီးအပါအဝင် ပါဝါအိတ်ဇောတပ် ဆလွန်းမော်တော်ယာဉ်

အမျိုးအစားစုံ ၁၁ စီး စုစုပေါင်း ၁၇ စီးတို့ကို ထပ်မံပမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ယခုပမ်းဆီးရမိသည့် မော်တော်ယာဉ်များကို ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအရ အရေးယူဆောင်ရွက်မည့်အပြင် ယာဉ်မှတ်ပုံတင်လိုင်စင်ရီ/မရီစီစစ်ပြီး ယာဉ်မှတ်ပုံတင်မရှိသော မော်တော်ယာဉ်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ယင်းသို့ ပြိုင်ကားများနှင့်ပါဝါအိတ်ဇောတပ်ဆင်ထားသည့် မော်တော်ယာဉ်များ စည်းကမ်းမဲ့စွာမောင်းနှင်မှုကြောင့် အသံဆူညံစွာဖြစ်ပေါ်စေပြီး အများပြည်သူတို့၏စိတ်တွင် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေသည့် အပြင် ယာဉ်အန္တရာယ်များ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သောကြောင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် စီမံချက်ကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး နေ့စဉ်ပမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စစ်ဆေးတွေ့ရှိပါက ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်များ၌ ပါဝါအိတ်ဇောများ တပ်ဆင်မောင်းနှင်ခြင်းမပြုရန်နှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ မောင်းနှင်ကြရန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့က အသိပေးအကြောင်းကြားထားသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့၏ လုပ်ဆောင်မှုများအပေါ် ဒေသခံပြည်သူအချို့ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇

KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အနေဖြင့် လူသစ်စုဆောင်းခြင်း၊ အများပြည်သူအသုံးပြုနေသည့် လမ်းကြောင်းများ၊ ကျေးရွာအနီးဝန်းကျင်နှင့် တောင်ယာစိုက်ခင်းတစ်ဝိုက်နေရာများ၌ မိုင်းထောင်ခြင်း၊ မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လူသစ် စုဆောင်းခံရသူများအနက်မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသူအချို့၏ ထုတ်ဖော်ပြောကြားချက်အရ ညဉ့်ပန်းနီဝတ်စုံများ၊ လူမျိုး

ရေးခွဲခြားဆက်ဆံမှုများ၊ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်မှုများ၊ သတ်ဖြတ်မှုများလည်း ရှိကြောင်း သိရသည်။ လူသစ်စုဆောင်းရာတွင် အသက်ငယ်ရွယ်သူများနှင့် အမျိုးသမီးများကိုပါ စုဆောင်းခဲ့ပြီး အနိုင်ကျင့်ခံရမှုများလည်း ရှိခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ချရာဝတ္တီးရပ်ကွက်နှင့် မိုးကောင်းမြို့နယ် နတ်ကြီးကုန်းရပ်ကွက်တို့၌ လူနေရပ်ကွက်ထဲအထိ ဝင်ရောက်၍ ခြိမ်းခြောက်ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်မှုများကြောင့် ကျန်ရစ်သူ

မိသားစုဝင်များ ပုဆွေးသောကရောက်လျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

လူသစ်စုဆောင်းခံရသူ အမျိုးသား ၇၈၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၃၆ ဦး စုစုပေါင်း ၈၁၈ ဦးရှိခဲ့ပြီး ၅၃၅ ဦးသည် လွတ်မြောက်ခြင်းမရှိသေးဘဲ ခြိမ်းခြောက်လျက် ဖြန့်ခွဲတာဝန်ပေးခံထားရကြောင်း နယ်မြေခံပြည်သူများထံမှ သိရသည်။

KIA အဖွဲ့၏ တိုင်းရင်းသားများအပေါ် ခွဲခြားဆက်ဆံမှု၊ လူမျိုးရေးဖိနှိပ်မှုတို့မှ စိုးရိမ်ဖွယ်ရာအခြေအနေ

သို့ရောက်ရှိနေပြီး မိုင်းထောင်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ခြေလက်အင်္ဂါဆုံးရှုံးသူများ၊ အသက်ဆုံးရှုံးသူများလည်းရှိကြောင်း ကိုယ်တိုင်တွေ့ကြုံခံစားရသူ ပြည်သူများက ရင်ဖွင့်ပြောကြားခဲ့သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအထိ KIA အဖွဲ့၏ မိုင်းထောင် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် ဒေသခံပြည်သူ ၁၀ ဦးနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ ၃၇ ဦးရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(မြဝတီ)



မောင်တောမြို့နယ်၌ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၇

ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်က မောင်တောမြို့ အမှတ်(၁) ဝင်/ထွက်စခန်း မောင်တောအခြေပြု ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နတ်မြစ်အတွင်း မကျည်း

ချောင်းနှင့် ၁ မိုင် ၅ ဘလုံခန့်အကွာ မြန်မာနိုင်ငံဘက်ခြမ်း နတ်မြစ်ကမ်း၌ မသက်ဖွယ် အမျိုးသား တစ်ဦးက အထုပ်ထပ်ထုပ် ပစ်ချပြီး ကမ်းပေါ်သို့ တက်ပြေးသွားသဖြင့် ယင်းအထုပ်ကို ဖွင့်ဖောက်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၈၂၀၅ ပြား ပိုင်ရှင်မဲ့ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။(အပေါ်ပုံ)

ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၄၆) မောင်တောမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့နယ် ရွာသစ်ကေ အနောက်ကျေးရွာနေ နှစ်ရာမောက်၏နေအိမ်ကို သတင်းအရရှာဖွေရာ နေအိမ်ရှေ့ခန်း အိပ်ရာခေါင်းရင်းရှိ ကြွပ်ကြွပ်အိတ်အတွင်းမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၉၈၅ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဖမ်းဆီးရမိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်ရာမောက် (၂၆ နှစ်) အပါအဝင် ကာလာဂျာ(ခ)နှစ်ရာမောက်လောင်(၃၂ နှစ်)၊ မာမက်နှစ်(၃၂ နှစ်)၊ အဒူလာ(ဘ) ဘော်ရှော့အူလာ (၁၉ နှစ်)၊ အဒူလာ(ဘ)အမ်ဒါများ (၃၀ နှစ်) တို့ငါးဦးကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရအရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ယာဉ်နှင့်ဆိုင်ကယ်တိုက်မိ ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူသေဆုံး

မြင်းမူ ဒီဇင်ဘာ ၇

ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခန့်က မြင်းမူမြို့နယ် ဝှေးပင်တောကျေးရွာအနီး မန္တလေး-မုံရွာ ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၅၈/၁) နှင့် (၅၈/၂) ကြားတွင် မြင်းမူမြို့ဘက်မှ မုံရွာဘက်သို့ ရိဒင်းအမျိုးအစား ဆိုင်ကယ်ယာဉ်အမှတ် ၃၄ယ/..... စီးနင်းသူ မလင်းယုမွန် (ခ)ဖြူလေး (၂၀ နှစ်) Ecu- (တတိယနှစ်) မုံရွာတက္ကသိုလ် ကံဘေးကျေးရွာ မြင်းမူမြို့နယ်နေသူအား ဦးကျော်စွာ(၃၀နှစ်) မြင်းမူမြို့နေထိုင်သူမောင်းနှင်သည့် ဟီးနိုးရိမ်းဂျား အမျိုးအစား ခြောက်ဘီးယာဉ်အမှတ် SGG P.... ယာဉ်၏ရှေ့ညာဘက်ခြမ်းနှင့် နောက်မှဝင်တိုက်မိသဖြင့် တိမ်းမှောက်ခဲ့သည်။ ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်စဉ်ကြောင့် ဆိုင်ကယ်စီးနင်းသူ မလင်းယုမွန်(ခ)ဖြူလေးသည် ရရှိဒဏ်ရာများဖြင့် မြင်းမူဆေးရုံ၌ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ယာဉ်မောင်း ဦးကျော်စွာကို မြင်းမူမြို့မရဲစခန်းမှ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုကိုနိုင်

**မြန်မာနိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးခေတ်မှီ IT နည်းပညာသင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးရာ MCC.i**

မြန်မာနိုင်ငံ၏အကြီးဆုံးခေတ်မှီ IT နည်းပညာသင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးရာ MCC.i

**B.Sc (Hons) Business IT, University of Greenwich, UK**

Yangon Campus Ph - 01-245762, 249152, 395512  
 Mandalay Campus Ph - 02-77930, 09-91034062, 09-402671582  
 Yatanarpon Campus Ph - 02-5178802, 02-5178813, 02-5178832  
 Naypyitaw Campus Ph - 09-31354842, 09-254448940

Hostel များပါရှိသည့်အပြင်

Hot Line-248834, 230458

DECEMBER INTAKE

ပညာသင်ဆု (Scholarship) အစီအစဉ်များရှိသည့်အတွက် တစ်ပါးတည်းလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

ဆောင်းပါးနှင့်ပြည်တွင်းသတင်း

# ကျွန်တော်နဲ့အတွင်းဝန်များ

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ အောင်ထွန်းသက်

ငယ်ငယ်တုန်းက ကျွန်တော်ဟာ အတွင်းဝန်များကို အလွန်အားကျခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးမရခင်ကာလက မြန်မာနိုင်ငံကို အုပ်ချုပ်ခဲ့ရာ၌ အင်္ဂလိပ်ကိုလိုနီစနစ်ဖြစ်သော်လည်း နေ့စဉ်နေ့တိုင်း အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားများကို မြို့ပိုင်၊ အရေးပိုင်၊ အတွင်းဝန်များက တာဝန်ယူခဲ့တာ ဖြစ်တယ်။ အတွင်းဝန်တစ်ယောက်ဟာ အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ရဲ့ အထွတ်အထိပ်ရာထူးကို ယူထားသူဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ရဲ့အထက်မှာ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အနိုင်ရတဲ့ပါတီက ရွေးချယ်တဲ့ ဝန်ကြီးတွေရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီဝန်ကြီးတွေဟာ ရွေးကောက်ပွဲရဲ့ရလဒ်အပေါ်အခြေခံပြီး တာဝန်ယူရတာဖြစ်ပါတယ်။ အတွင်းဝန်များကတော့ အမြဲတမ်းတာဝန်ယူကြသူများဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ဝန်ကြီးဌာနတွေမှာ တစ်ခေတ်က အတွင်းဝန်နှစ်မျိုး ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။ တစ်ဦးက Permanent Secretary အဖြစ်အတွင်းဝန်ဖြစ်ပြီး နောက်တစ်ဦးက Political Secretary နိုင်ငံရေးအရ ခန့်ထားတဲ့ အတွင်းဝန်၊ အဓိပ္ပာယ်က ဝန်ကြီးတစ်ဦးက နိုင်ငံရေးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် မိမိယုံကြည်ရတဲ့ မိမိပုဂ္ဂိုလ်ရေးအရ ရင်းနှီးတဲ့နိုင်ငံရေးအရ အားကိုးရမယ့်သူကို Political Secretary အဖြစ် ခန့်ထားပါတယ်။ ဝန်ကြီးကိုယ်တိုင်ခန့်ထားတာမို့ ဝန်ကြီးတာဝန်မယူတဲ့ အချိန်မှာ Political Secretary ဟာ ဒီရာထူးကို အလိုလိုစွန့်ရပါတယ်။

Permanent Secretary ကတော့ ဝန်ကြီးအပြောင်းအလဲ ဘယ်လောက်ရှိရှိ မိမိတာဝန်ယူထားတဲ့ ဌာနမှာ အမြဲတမ်း တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ နိုင်ငံအပေါ်မှာ နိုင်ငံရေး ဩဇာလွှမ်းမိုးမှုမရှိဘဲ မိမိကျွမ်းကျင်မှု၊ မိမိအတွေ့အကြုံ၊ မိမိအရည်အချင်း နဲ့ရပ်တည်သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးလိုအပ်တဲ့ အကြံဉာဏ်များကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပေးနိုင်သူ၊ ဝေးခဲ့သူတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ အတွင်းဝန်တစ်ယောက်ဖြစ်ဖို့ မလွယ်လှပါ။ တကယ်တမ်းချွန်တဲ့ သူမှဖြစ်နိုင်မှာ ဖြစ်တယ်။ စစ်မဖြစ်ခင်က အတွင်းဝန်ဖြစ်ဖို့ အခြေခံလိုအပ်ချက်က ICS ဖြစ်ရမှာဖြစ်တယ်။ ICS ဆိုတာက Indian Civil Service မြန်မာပြည်ကို အင်္ဂလိပ်တွေက ၁၈၈၅ ခုနှစ်မှာ အပြီးအပိုင် သိမ်းပိုက်ခဲ့တဲ့ အချိန်မှစပြီး ၁၉၃၀ နှစ်လောက်အထိ အိန္ဒိယပြည်ရဲ့ ပြည်နယ်တစ်ခုအဖြစ် စီမံအုပ်ချုပ်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းလွတ်လပ်ရေးမရမီ ခွဲရေးတွဲရေး လှုပ်ရှားမှုအပြီးမှာ သီးခြားဒေသတစ်ခုအနေဖြင့်စီမံအုပ်ချုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်တယ်။ အင်္ဂလိပ်အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ရဲ့ မဏ္ဍိုင်က ICS ပဲဖြစ်တယ်။ တစ်နည်းပြောရရင် ထိုရောက်တဲ့ အောင်မြင်တဲ့ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများကို မွေးထုတ်ပြီး သူတို့အလိုကျ အုပ်ချုပ်စေခဲ့တယ်။

တစ်ချိန်က ICS လို့ ပြောရင် မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းနဲ့ မဏ္ဍိုင်တွေဖြစ်တယ်။ ICS ရဖို့ အင်္ဂလန်ပြည်မှာရှိတဲ့ Oxford၊ Cambridge တက္ကသိုလ်တွေမှာ ပညာသင်ရတယ်။ ပြီးတော့ ICS စာမေးပွဲဖြေရတယ်။ ကျွန်တော်မှတ်မိသလောက်ကတော့ အခုလို စာမေးပွဲဖြေပြီး မြန်မာထဲက ပထမ ICS က ဦးတင်

ထွန်း ဖြစ်တယ်လို့သိရတယ်။ ဦးတင်ထွန်းဟာ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနဲ့အတူ နိုင်ငံရေးပါတီဝင်လုပ်ရင်းခဲ့တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ထူး ဖြစ်တယ်။ ICS တွေဟာ ပညာသင်ရုံတင်မက အုပ်ချုပ်တဲ့မင်းတွေသိသင့် တတ်သင့်တာတွေကို သင်ရတယ်။ မြင်းစီးတာကို သင်ပေးတယ်။ အင်္ဂလိပ်မင်းတွေလို နေထိုင်စားသောက်တတ်အောင်၊ ဝတ်စားတတ်အောင်သင်ပေးခဲ့တယ်။ ICS ထဲ မှာ လူသိများတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်က သိပ္ပံမောင်ဝဲဖြစ်တယ်။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်မတိုင်မီ မြန်မာပြည်မှာ ထူးချွန်ခဲ့တဲ့ ICS တွေထဲက သံအမတ်ကြီး ဦးကြင်ဖြစ်တယ်။ သူ့ရဲ့သားက ပါမောက္ခချုပ် ဦးမြတ်သိန်း၊ ဦးကြင်ရဲ့ အထွေထွေကို ဖတ်ရတဲ့အခါ အလွန်အားကျစရာဖြစ်တယ်။ နောက်တစ်ဦးက အီကာပေးဦးညွန့်လို့ နာမည်ကြီးတဲ့ ဦးညွန့်။ သူက ဗန်ကောက်မြို့မှာ အခြေစိုက်တဲ့ ကုလသမဂ္ဂ အရာရှိပစီဖိတ်ဒေသမှာ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ သူ့ရဲ့သားက ဒေါက်တာသန်းညွန့်၊ ICS တွေအထဲမှာ ရခိုင်တိုင်းရင်းသား ဦးကျော်မင်းဟာလည်း နာမည်ကြီးတစ်ယောက်။ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဘဌေးဟာလည်း ICS တစ်ဦးဖြစ်တယ်။ တစ်ခုတော့ရှိပါတယ်။ အခုလို ထူးချွန်တဲ့ မြန်မာတွေဟာ ICS ဖြစ်ခဲ့ကြပေမယ့် နိုင်ငံရေးအရ ဝေဖန်

## အုပ်ချုပ်စီမံအရည်အချင်းမြင့်တင်မှုအတွက် အတွင်းဝန်ကို ဝန်ကြီး ဌာနများမှာ ခန့်ထားတာဝန်ပေးမှုဟာ အလွန်အရေးကြီးပြီး လိုအပ်တဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။

ခံခဲ့ရတယ်။ အင်္ဂလိပ်အလိုတော်ရိတွေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ခြင်းခံခဲ့ရရတယ်။ ဒါကို နားလည်နိုင်ပါတယ်။ သူတို့အနေနဲ့ကတော့ တည်ဆဲဥပဒေဘောင်အတွင်း တစ်သွေမတိမ်း လိုက်နာဆောင်ရွက်တယ်လို့ ယူဆကြပါတယ်။ ကျွန်တော်စိတ်ထဲမှာတော့ သူတို့တစ်တွေဟာ မြန်မာတွေ ဖြစ်ကြတယ်။ မြန်မာတွေဖြစ်ကြလို့ ရင်ထဲမှာတော့ မြန်မာကိုချစ်တဲ့ စိတ်ရှိမယ်လို့ ယုံကြည်မိပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကို ကိုယ်စားပြုပေမယ့် မိမိဟာ မြန်မာတစ်ယောက်ဖြစ်တာမို့ စာနာစိတ်နားလည်မှုတွေ ရှိမယ်လို့ ယုံကြည်မိခဲ့တယ်။ လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှာ စောစောက ICS တွေအစား Burma Civil Service (BCS) အဖြစ် အသွင်ပြောင်းခဲ့တယ်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်အထိ အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားမှာ BCS တွေ ဩဇာလွှမ်းမိုးခဲ့တယ်။ BCS class ဆိုရင် နယ်နယ်ရရမဟုတ်ဘူး။ ထူးချွန်တဲ့ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေက BCS တွေ ဖြစ်လာကြတယ်။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းမှာ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုဆောင်ရွက်ပြီး BCS စနစ်ကို ရပ်ဆိုင်းလိုက်တယ်။

ICS, BCS စနစ်ကျင့်သုံးစဉ် ဝန်ကြီးဌာနတွေမှာ ဝန်ကြီးများက နိုင်ငံရေးသမားတွေဖြစ်ကြပြီး သူတို့ကို ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများအနေနဲ့ အကူအညီအထောက်အပံ့တွေ ပေးကြရတယ်။ ဝန်ကြီးတွေကို ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနဲ့ပတ်သက်၍လည်း

ကောင်း၊ ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာနဲ့ ပတ်သက်၍လည်းကောင်း အကြံဉာဏ်တွေ ပေးကြတယ်။ ဒီပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေအနက် အဆင့်မြင့်ဆုံး ပုဂ္ဂိုလ်တွေကတော့ အတွင်းဝန်တွေဖြစ်ကြတယ်။ အတွေ့အကြုံ၊ ပညာအရည်အချင်း ပြီးပြည့်စုံတဲ့သူတွေ ဖြစ်ကြတာမို့ ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုချင်းရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုတွေကို ကျွမ်းကျင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြတယ်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအသစ် ကျင့်သုံးအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိတဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုမှာ ယခင်ခေတ်အတိုင်း ဝန်ကြီးဌာနများ၌ အတွင်းဝန်တွေ ခန့်ထားတာဝန်ပေးဖို့ အစီအစဉ်ရှိပါတယ်။ အခုလို ဆောင်ရွက်တာလည်း တာဝန်ယူ တာဝန်ခံမှု မြှင့်တင်လိုတဲ့ဆန္ဒနဲ့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အတွင်းဝန်တွေကို တာဝန်ပေးပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ရွေးချယ်မှုဟာ အလွန်အရေးပါပါတယ်။ မြန်မာပြည်မှာ ဆောင်ရွက်နေသလို နိုင်ငံတကာမှာလည်း အကြီးတန်းပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေကို သွက်လက်မြန်ဆန်တဲ့ ဗျူရိုကရေစီစနစ်ကို လက်မခံတဲ့ အရာရှိကြီးတွေ ဖော်ထုတ်နိုင်အောင် ကြိုးစားလျက်ရှိတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အင်္ဂလန်နိုင်ငံမှာ အတွင်းဝန်များကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့

အသိတွေ၊ အတတ်တွေရအောင် သင်တန်းများပေးနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ စွန့်ထွက်ပြီးစီးနိုင်သူများကို မွေးထုတ်နိုင်ဖို့ ကြိုးစားလျက်ရှိပါတယ်။ ပြည်သူများရဲ့ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်စွမ်းရှိအောင် ကြိုးစားနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ပြည်သူ့ဆန္ဒကိုရယူပြီး တုံ့ပြန်နိုင်အောင် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

အိမ်နီးနားချင်းနိုင်ငံများအနက် စင်ကာပူနိုင်ငံမှာ ကျင့်သုံးတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းစနစ်ဟာ စံနမူနာယူထိုက်တဲ့ စနစ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ အလားတူပဲ နယူးဇီလန်မှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့စနစ်ဟာ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းလှပါတယ်။ အတွင်းဝန်များကို ခန့်ထားရာမှာ လုပ်ငန်းရည်မှန်းချက်များ သတ်မှတ်ပါတယ်။ တာဝန်ပေးမှုကို သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိ သတ်မှတ်ပြီးအောင်မြင်မှုရလဒ်အပေါ် မူတည်ပြီး ဆက်လက်တာဝန်ပေးမှု ရှိ မရှိကို ဆုံးဖြတ်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ အမှန်တော့ ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးမှာ တာဝန်ယူထားကြတဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းအကြီးအကဲတွေဟာ အုပ်ချုပ်မှုမဏ္ဍိုင်အတွက် အလွန်အရေးပါတဲ့သူတွေ ဖြစ်ကြတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ဒီအရာရှိကြီးတွေနဲ့ ပတ်သက်လာရင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ဆောင်ရွက်ရာမှာ အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်ရဲ့ သဘောသဘာဝကို နားလည်သဘောပေါက်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်တယ်။ အမှန်တော့

အစိုးရဌာနအားလုံးဟာ ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ လုပ်ငန်းတွေသာဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ထူးချွန်တဲ့ ပါရမီထူးတဲ့သူတွေကို စုစည်းရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ ပတ်သက်လာရင် အသက်နဲ့ ရာထူးဆက်စပ်နေမှုကို ပြန်လည်သုံးသပ်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှာ အတွေ့အကြုံရအောင် ဖန်တီးဖို့လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်မှာ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ကျင့်သုံးနေတဲ့အတွက် ငါးနှစ်တစ်ကြိမ် အစိုးရအဖွဲ့ အပြောင်းအလဲရှိနိုင်တာကို လက်ခံရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရအပြောင်းအလဲရှိတာနဲ့အမျှ ဝန်ကြီးဌာနကို ဦးစီးတဲ့ ဝန်ကြီးတွေလည်း ပြောင်းလဲမှာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ငါးနှစ်တစ်ကြိမ် ပြောင်းတဲ့အခါ အုပ်ချုပ်ရေးမှာ တည်ငြိမ်မှုရှိအောင် ဝန်ကြီးများကို ကာလရှည်ရှည် တာဝန်ခံနိုင်မယ့် အရာရှိကြီးများဖြစ်တဲ့ အတွင်းဝန်များ ခန့်ထားဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများနဲ့ပတ်သက်ပြီး အတွင်းဝန်စနစ်ကို ကျင့်သုံးခဲ့တဲ့ခေတ်က ကျင့်သုံးခဲ့တဲ့ပုံစံတစ်ခုဟာ စိတ်ဝင်စားစရာဖြစ်ပါတယ်။ ဘွဲ့ရတဲ့ ဝန်ထမ်းငယ်တစ်ဦးဟာ ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုမှာ တာဝန်ပေးပြီး နောက်တစ်ဆင့်ရာထူးတိုးတဲ့အခါ တခြား ဝန်ကြီးဌာနမှာ တာဝန်ယူရပါတယ်။ ဒုတိယအတွင်း ဝန်ဘဝမှာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှာ တာဝန်ယူပြီး အတွင်းဝန်အဆင့်ရောက်တဲ့အခါ ပညာရေးဌာနမှာ တာဝန်ယူခွင့်ရှိပါတယ်။ ဒီလိုကျင့်သုံးခဲ့တဲ့အတွက် အရာရှိတစ်ဦးဟာ အတွင်းဝန်ဖြစ်ချိန်မှာ ဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးမှ အတွေ့အကြုံတွေ စုစည်းနိုင်စွမ်းရှိခဲ့ပါတယ်။ အုပ်ချုပ်ရေးနဲ့ ပတ်သက်လာရင် ဘက်စုံထောင့်စုံကကြည့်နိုင်တဲ့ သဘောဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်လည်း Burma Forestry Service, Burma Education Service အစရှိတဲ့ သက်ဆိုင်ရာပညာရပ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကေဒါများကို မွေးထုတ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော်ဟာ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်မှာ ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေးမဟာဘွဲ့သင်တန်း MPA မှာ ယခုအထိ သင်ကြားလျက်ရှိပါတယ်။ အမှန်တော့ အနာဂတ်အတွင်းဝန်တွေ မွေးထုတ်မှုမှာ MPA သင်တန်းဟာ အရေးပါလှပါတယ်။ မဟာဘွဲ့သင်တန်းဖြစ်တာမို့ စနစ်တကျ သင်ကြားနေတာတွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းမှာ တာဝန်ယူစဉ်ရှစ်နှစ်တိတိ အိတ်လီနိုင်ငံ တူရင်မြို့မှာရှိတဲ့ ကုလသမဂ္ဂဝန်ထမ်းကောလိပ်မှာ တာဝန်ယူခဲ့ပါတယ်။ ကုလသမဂ္ဂမှာ တာဝန်ယူတဲ့ အရာရှိကြီးများကို ခေါင်းဆောင်မှုပညာ၊ အုပ်ချုပ်မှုပညာတို့ကို သင်ကြားပို့ချခဲ့ပါတယ်။ MPA သင်တန်းများကို နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်တွေမှာလည်း သင်ကြားလျက်ရှိပါတယ်။ နာမည်အကြီးဆုံးသင်တန်းကျောင်းက အမေရိကန်နိုင်ငံ Harvard တက္ကသိုလ်ရဲ့ Kennedy School of Government ဖြစ်ပါတယ်။ အခေါ်အဝေါ်က အလွန်စိတ်ဝင်စားဖို့ ကောင်းပါတယ်။ စင်ကာပူနိုင်ငံမှာတော့ School of Public Policy က ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတွေကို သင်တန်းပို့ချလျက်ရှိပါတယ်။

အုပ်ချုပ်စီမံ အရည်အချင်းမြင့်တင်မှုအတွက် အတွင်းဝန်ကို ဝန်ကြီးဌာနများမှာ ခန့်ထားတာဝန်ပေးမှုဟာ အလွန်အရေးကြီးပြီး လိုအပ်တဲ့ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။

### ကျောပိုးမှ

ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ အသံ၊ ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒ၊ ပြည်သူများ၏ မျှော်လင့်ချက်တို့ကို မေးခွန်းများ မေးမြန်းခြင်း၊ အဆိုများ တင်သွင်းခြင်း၊ ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်း၍ ဥပဒေပြုရေး လုပ်ငန်းများကို လွှတ်တော်အတွင်း တစိုက်မတ်မတ် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့် လွှတ်တော်ရပ်နားထားစဉ် ရက်များအတွင်း ပြည်သူ့အသံ၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒကို တိုက်ရိုက်နားထောင်၊ တိုက်ရိုက်ဆွေးနွေးနိုင်ရန် နိုင်ငံအနှံ့သို့ သွားရောက်ခဲ့ရာ ဒိုက်ဦးမြို့သို့ ယနေ့ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၉၆၉ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းကာလများတွင် ဒိုက်ဦးဒေသ၌ မိမိတာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ဒေသခံမြို့မိ မြို့ဖများနှင့်လက်တွဲ၍ ဒေသလုံခြုံရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ ရောက်ရှိစဉ် ဒိုက်ဦးမြို့မှ ပြည်သူ

များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ဆန္ဒ၊ လိုအပ်ချက်များရှိပါက ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ရင်းရင်းနှီးနှီးတင်ပြကြရန် ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တွေ့ဆုံပွဲ၌ တက်ရောက်လာကြသည့် မြို့မိမြို့ဖများ ဖြစ်ကြသော ဦးစန်းကြည်သိန်း၊ ဦးထွန်းတင်၊ ဦးသိန်းမြင့်၊ ဦးခွန်ဘသောင်း၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အကူပြုတော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးငွေလှိုင်၊ ဒိုက်ဦးမြို့ အမှတ် (၂)အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင် ဦးဇော်မင်းတို့က ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ဆွေးနွေးရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ခြံငုံဆွေးနွေးသုံးသပ်ခဲ့ပြီး ပြီးခဲ့သည့် ပထမအကြိမ် ပြည်ထောင်စု

လွှတ်တော် (၁၀)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် အရေးကြီးအဆိုတစ်ခုတင်သွင်းအတည်ပြု ဆုံးဖြတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းအဆိုမှာ “ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် သန့်ရှင်းသောအစိုးရနှင့် ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေးစနစ် အောင်မြင်စွာ ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာစေရေးအတွက် မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်- - နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ (တပ်မတော်သားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအပါအဝင်)အတွက် ထိုက်သင့်သော လစာစရိတ်များ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရေး။ - အလုပ်သမားများ သင့်တင့်မျှတသော အနိမ့်ဆုံးလုပ်ခလစာ ရရှိရေးအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရေး။ - တောင်သူ လယ်သမားများဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာ

ကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွား မြှင့်တင်ရေးဥပဒေနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် နည်းပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ထုတ်ပြန်သတ်မှတ်ပေးရေး။ - ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်းနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဝင်များ၏ ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်များကို သင့်တင့်မျှတစွာ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေးရေးတို့ကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် စတင်သည့် ကာလမှစ၍ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်

ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစား တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါကြောင်း။ ဤအဆိုသည် နိုင်ငံနှင့် နိုင်ငံသား အကျိုးစီးပွားအတွက် အထူးအရေးကြီးသော အဆိုဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရက အထူးအလေးထား ကြိုးစား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အဆို၏ရည်မှန်းချက်၊ ရည်ရွယ်ချက်အောင်မြင်ရေးအတွက် အားလုံးပါဝင်လုပ်ဆောင်မှုသာ ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသော အစိုးရဖြစ်ရေးအတွက် ရှေးရှုဆောင်ရွက်နေစဉ်တွင် နိုင်ငံသားအားလုံးက ပါဝင်လုပ်ဆောင်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော နိုင်ငံဖြစ်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြပါရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဒိုက်ဦးမြို့ ဒေသခံများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်

ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားပြီး တွေ့ဆုံပွဲ၌ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်အားပေးခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်နာယကသည် နံနက်ပိုင်းတွင် ဒိုက်ဦးမြို့ စက်ကွင်းရပ်ကွက်ရှိ သိရိမင်္ဂလာပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ မြို့ဦးကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တသောတိတ အမျိုးပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိုပြီး ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များသည် ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)

# စွန့်လွှတ်စွန့်စား သူရဲကောင်းစစ်သည်များအား အမှတ်တရ ဂုဏ်ပြု

သတင်း  
ဖောင်စိန်လွင် (မြန်မာ့အလင်း)  
တက်ပုံ - ပင်းထက်

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇**

မြန်မာနိုင်ငံ၌ လွတ်လပ်ရေး ရပြီးချိန်မှ ယနေ့အချိန်ထိ တိုင်းပြည် အတွက် အသက်သွေးချွေးပေါင်း များစွာ ပေးဆပ်သွားခဲ့ကြသည့် သူရဲ ကောင်းစစ်သည်များကို ပြည်သူများ က ပထမဦးဆုံးအကြိမ်အဖြစ် အမှတ် တရ ဂုဏ်ပြုသည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့မနက် ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် ရွှေတိဂုံဘုရား မြောက်ဘက်မုခ်အနီး အာဇာနည် ကုန်းအရှေ့တောင်ဘက်ရှိ သူရဲ ကောင်းစစ်သည်ဗိမာန်၌ ဝမ်းနည်း အမှတ်တရပန်းခြင်းများဖြင့် လွမ်းသူ့ ပန်းခွေချ ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။

“ကျွန်တော်တို့ ဒီပွဲကို ဒီနေ့ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ကျင်းပဖြစ်ခဲ့တာ ကတော့ ကျဆုံးသွားကြတဲ့ အာဇာ နည်ခေါင်းဆောင်ကြီးများကို နိုင်ငံ တော်အခမ်းအနားအနေနဲ့ နှစ်စဉ် နှစ်တိုင်း အာဇာနည်ဗိမာန်ကြီးမှာ ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုပဲ တိုင်း ပြည်အတွက် အသက်ကိုပေးဆပ်ထား ဘဲ လွတ်လပ်ရေးရပြီးချိန်မှ ယနေ့ ထိတိုင် အသက်ပေါင်းမြောက်မြား စွာကိုပေးဆပ်ခဲ့ကြတဲ့ စွန့်လွှတ် စွန့်စား တပ်မတော်သားသူရဲကောင်း

စစ်သည်များကိုလည်း အခုလို ဝမ်းနည်းအမှတ်တရ လွမ်းသူ့ ပန်းခွေချတာတို့ ပန်းခြင်းများနဲ့ ဂုဏ်ပြုခဲ့တာမျိုးတို့ လုပ်ဖို့လိုအပ် တယ်လို့ ယူဆတာကြောင့် ဒီပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့တာပါ” ဟု အဆိုပါ ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကို ဦးဆောင်စီစဉ် ခဲ့သည့် ရောင်နီဦးနှင့် မိတ်ဆွေများ လူမှုရေးပရဟိတအဖွဲ့မှ ကိုရဲမိုးက မီဒီယာများသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

တိုင်းပြည်အတွက် နှစ်ပေါင်း များစွာ စွန့်လွှတ်စွန့်စားပြီး အသက် သွေးချွေးများကို ပဓာနမထားဘဲ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအတွက် ပေးဆပ် သွားခဲ့သည့် သူရဲကောင်းတပ်မတော် သားများအား ဂုဏ်ပြုသည့်အခမ်း အနားကို ရောင်နီဦးနှင့်မိတ်ဆွေများ လူမှုရေးပရဟိတအဖွဲ့က ဦးဆောင် စီစဉ်ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နောင်နှစ် များတွင်လည်း ယခုကဲ့သို့ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်ကျရောက်တိုင်း လွမ်းသူ့ ပန်းခွေချ ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားကို အဆိုပါ သူရဲကောင်းဗိမာန်၌ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စွန့်လွှတ် စွန့်စား တပ်မတော်သား သူရဲကောင်း စစ်သည်များအား အမှတ်တရ ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနား

ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ရောင်နီဦး ပရဟိတလူမှုရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ထံ ခွင့်ပြုချက် တောင်းခံပြီး ကျင်းပခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က ဒီအခမ်း အနားကို ဘယ်အဖွဲ့အစည်း၊ ဘယ် အာဏာရှင်ရဲ့စေခိုင်းမှုနဲ့မှ လုပ် ဆောင်ခဲ့တာမဟုတ်ပါဘူး။ စစ်ဖြစ် တယ်ဆိုတာက ပြည်သူတွေအတွက် ရော၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ထမ်းဆောင်နေ ရတဲ့စစ်သားတွေအတွက်ပါ မကောင်း ပါဘူး။ အခုလို ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်နေတဲ့ အချိန်မှာဆို ပိုပြီးတော့တောင် တစ်ဖက်နဲ့ တစ်ဖက် စောင့်ထိန်းကြရဦးမှာပါ။ တိုင်းပြည်တစ်ခုတည်းမှာ ဘယ်ဘက် ကနူးနူး ကိုယ့်နိုင်ငံပဲ နှစ်နာတာပါ။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ ၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးအတွက် တိုက်ပွဲဝင်ချိန် ကတည်းကစပြီး အခုအချိန်ထိ ဆိုရင် တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ကို ပဓာနမထားဘဲ ပေးဆပ်သွားရတဲ့ စွန့်လွှတ်စွန့်စား တပ်မတော်သား စစ်သည်တွေ သိန်းသောင်းမကတော့ ပါဘူး။ ဒါဟာ တိုင်းပြည်ကို ချစ်တဲ့ စိတ်နဲ့ တိုင်းပြည်အတွက် သူတို့



တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးဆပ်ခဲ့သည့် သူရဲကောင်းစစ်သည်များကို သူရဲကောင်းဗိမာန်၌ လွမ်းသူ့ပန်းခွေချ အလေးပြုကြစဉ်။

အသက်တွေကို ပေးဆပ်စေတေး သွားခဲ့ကြရတာပါ” ဟု ဦးရဲမိုးက ဆက်လက်ရှင်းပြခဲ့သည်။

ယနေ့ကျင်းပခဲ့သည့် တိုင်းပြည် အတွက် အသက်ပေးဆပ်ခဲ့သည့်

စွန့်လွှတ်စွန့်စား တပ်မတော်သားများ ကို ဂုဏ်ပြုသည့်အခမ်းအနားတွင် ပြည်သူများ၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း များနှင့် အခြားအရပ်ဘက်အဖွဲ့ အစည်းတို့မှ စုစုပေါင်းအင်အား

ခုနှစ်ထောင်ကျော် တက်ရောက်ပြီး အမှတ်တရ ဂုဏ်ပြုပန်းခြင်းများ နှင့် ပန်းခွေချအလေးပြုခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

## \* ရှေ့မှ

စာပေဗိမာန်စာမူဆု ရရှိခဲ့သူများကို ဆုချီးမြှင့်အပြီး ဆုရရှိခဲ့သောစာရေး ဆရာကြီးများနှင့် မြန်မာ့အလင်းက တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ရာ-

**စာရေးဆရာကြီး ဒေါက်တာ ခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ) တစ်သက်တာ အမျိုးသားစာပေဆု**

“စာရေးခဲ့တာကတော့ အသက် ၁၅ နှစ်ကတည်းက ပါပဲ။ မြန်မာစာ စာပေကို လူငယ်တွေ မြတ်နိုးစေချင် တယ်။ လေ့လာလိုက်စားစေချင်တယ်။ အသုံးအနှုန်းတွေ မှန်ကန်စေချင် တယ်။ မြန်မာစာပေလေ့လာလိုက်စား မှုအပေါ် လူငယ်ကျောင်းသားတွေ အလေးမထားတာဟာ စိုးရိမ်စရာ ကောင်းသလို စိတ်မကောင်းလည်း ဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် အမျိုးသား အကျိုးစီးပွားအတွက်၊ မြန်မာစာပေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် စာတွေ ရေးဖြစ်နေတာပါ။ ဆက်ပြီးတော့ လည်း ရေးနေဦးမှာဖြစ်ပါတယ်”

**စာရေးဆရာကြီး စည်သူဦးတင်လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်) (တစ်သက်တာ အမျိုးသားစာပေဆု)**

“ဒီလိုဆုတွေပေးတာ သဘောကျ တယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ စာကောင်း ပေးမွန်တွေ အပြိုင်အဆိုင်ထွက်ရှိလာ လို့ဖြစ်ပါတယ်။ လူငယ်တွေအနေနဲ့ သုတရသစာပေတွေကို များများဖတ် စေချင်ပါတယ်။ သုတစာပေတွေ ဖတ်တော့ လူငယ်တွေဗဟုသုတရပြီး အကြားအမြင်တွေပိုရတာပေါ့။ ရသ စာပေတွေဖတ်တော့ လူငယ်တွေဟာ မျှတတဲ့စိတ်တွေဖြစ်ပေါ်စေပြီး နှလုံး သားလှစေတာပဲ။ သုတရသ စာကောင်း ပေးမွန်တွေကိုရွေးချယ်ပြီး ဖတ်စေချင် ပါတယ်။ စာပေလေ့လာပြီး ဗဟုသုတ များတဲ့လူတွေ နှလုံးသားလှတဲ့ လူငယ်တွေ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အများကြီးလိုအပ်ပါတယ်။ ဒီဆု ချီးမြှင့်တဲ့အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူ



စာရေးဆရာကြီး စည်သူဦးတင်လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်) (တစ်သက်တာ အမျိုးသားစာပေဆု)



နိုင်ဇော်(ဝတ္ထုရှည် အမျိုးသားစာပေဆု)



တစ်သက်တာစာပေဆုရ စာရေး ဆရာကြီး ဒေါက်တာခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ)

ဝမ်းမြောက်မှု ဖြစ်ရပါတယ်”

**နိုင်ဇော်(ဝတ္ထုရှည် အမျိုးသားစာပေဆု)**

“သီလဝံသမား စာအုပ်နဲ့ အမျိုးသားစာပေဆု ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါ တယ်။ ပုဂံမင်းလက်ထက် အင်္ဂလိပ်- မြန်မာ ဒုတိယစစ်ပွဲကာလ စစ်ရေး၊ နန်းတွင်းရေးအခြေအနေတွေ၊ မြန်မာ သူရဲကောင်း ဗိုလ်မြတ်ထွန်း စတဲ့ အကြောင်းတွေရေးဖွဲ့ခဲ့တာ ဒီ စာအုပ်ပြီးချိန်အထိ စုစုပေါင်း ၁၉ နှစ်ကြာခဲ့ပါတယ်။ စာရေးသက် ၃၆ နှစ်ရှိပါပြီ။ စာအုပ်ပေါင်း ၃၄ အုပ် ထုတ်ဝေခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒီစာအုပ်ကို ရေးဖြစ်ခဲ့တာကတော့ အဲဒီခေတ်၊ အဲဒီအချိန်မှာ သူတို့တစ်တွေ တာဝန် ကျေခဲ့သလို အခုအချိန်မှာ လူငယ် တွေအပါအဝင် လူတိုင်းက ကိုယ့် တာဝန်ကိုယ်ကျေဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ စိတ်ဓာတ်ခိုင်ခိုင်မာမာ၊ အတွေး အခေါ်ကောင်းကောင်းနဲ့ ကောင်းမွန် တဲ့လူမှုအဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပေါ်စေချင် တာ အမှန်ပါပဲ”

**ခင်လယ်လယ်ချစ်(မြန်/ ဂုဏ်) (စာပေဗိမာန်ဝတ္ထုရှည် ပထမဆု)**

“အများအားဖြင့် တစ်ပြည်လုံး

တွင် သာယာမည်ဆိုတဲ့ ဝတ္ထုရှည်နဲ့ ဆုရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ စာပေရဲ့ရတဲ့ ဆုအရေအတွက်က ဒီဆုနဲ့ပေါင်းရင် စုစုပေါင်း ၁၁ ဆု ရရှိပြီဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆုရတဲ့ ဝတ္ထုရှည်ကတော့ မြန်မာတောင်သူလယ်သမားတွေရဲ့ ဘဝမြှင့်တင်နိုင်ဖို့အတွက် ရေးဖွဲ့ထား တာပါ။ အခုလို ပြောင်းလဲနေတဲ့ခေတ် မှာ သူများအကူအညီရယူတာထက် ကိုယ့်အချင်းချင်းစည်းလုံးပြီး ဝိုင်းဝန်း ကြိုးစားကြရင် ပြည်သူတွေအားလုံး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုကို ခံစားကြရမှာဆို တာကို ရေးဖွဲ့ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာလူမျိုးတွေအနေနဲ့ မြန်မာစာပေ ကို ချစ်မြတ်နိုးစေချင်ပါတယ်။ တန်ဖိုး ထားပြီး လေ့လာလိုက်စားစေချင် ပါတယ်”

**ဒေါက်တာ မောင်မြေ(သုတပဒေသာ၊ သိပ္ပံနှင့် အသုံးချသိပ္ပံ ပထမဆု၊ စာပေဗိမာန်)**

“အသက် ၇၅ နှစ်ရှိပါပြီ။ စာပေ ဆုကို ပထမအကြိမ် ယဉ်ကျေးမှု ဘာသာနဲ့ရရှိခဲ့ပြီး အခု သုတသိပ္ပံ ဘာသာနဲ့ ထပ်မံရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ကလောင်အမည်က ဝိသုဇ္ဈက (ပဲခူး)ဖြစ်ပြီး ‘မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေး

ပညာပဏာမဒါနိဒါန်း’ ကျမ်းစာအုပ် နဲ့ ဆုရခဲ့တာပါ။ တိုင်းရင်းဆေး



ဒေါက်တာမောင်မြေ(သုတပဒေသာ၊ သိပ္ပံနှင့် အသုံးချသိပ္ပံ ပထမဆု၊ စာပေဗိမာန်)

အခြေခံအကြောင်းတရားကို ဖော် ထုတ်ပြီး အပူနာလက္ခဏာသုံးမျိုးနဲ့ အအေးနာ လက္ခဏာသုံးမျိုးကို အနှစ်ထုတ်ကာ ရောဂါခြောက်မျိုး သတ်မှတ်ပြီး ဆေးပေးကုသတဲ့စနစ် တီထွင်ဖော်ထုတ်ခဲ့တာကို ဖော်ပြ ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆေးကျမ်း ငယ်ဟာ ဆေးပညာလောကအတွက် လိုအပ်နေတဲ့ ကွက်လပ်တစ်ခုကို ဖြည့်စွမ်းပေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ မှတ်ယူ မိပါတယ်”

**ခင်နှင်းရည် (သုတပဒေသာ ဝိဇ္ဇာ၊ တတိယဆု၊ စာပေဗိမာန်) (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)**

“သတင်းမီဒီယာခေတ်မှာ သတင်း ကိုရေးသားတဲ့ မြန်မာစာအရေး အသားဆိုင်ရာ အကြောင်းတွေ ရေးသားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သတင်းကို ဖော်ပြတဲ့အခါ ရေးသားတာရော



ခင်နှင်းရည် (သုတပဒေသာ ဝိဇ္ဇာ၊ တတိယဆု၊ စာပေဗိမာန်) (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)

ပါတယ်။ ဒီလို “သတင်းအတတ်ပညာ နှင့် မြန်မာစာ” ကို ရေးသားနိုင်ခဲ့တာက လည်း သတင်းအတတ်ပညာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တပည့်လည်းလုပ်ခဲ့၊ ဆရာလည်းလုပ်ခဲ့တဲ့ သုံးနှစ်တာ ကာလအတွင်းက ကြုံတွေ့ခဲ့ရတဲ့ အတွေ့အကြုံတွေ၊ ခံစားချက်တွေနဲ့ စေ့ဆော်မှုကြောင့် ရေးဖြစ်ခဲ့တာပါ။ သတင်းအတတ်ပညာဟာ ဘဝရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ခန္ဓာ ကိုယ်အတွင်း စီးဆင်းနေဆဲပါပဲ။ စာတွေဆက်ရေးဖြစ်ဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆုရရှိခဲ့တာဟာ စာပေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဘဝမှာ ပထမဆုံးမှတ်တိုင်တစ်ခုပါပဲ” ဟု အသီးသီးပြောကြားဖွင့်ဟသွား ခဲ့သည်။

ယခုကျင်းပသည့် ၂၀၁၄ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေ ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆု



ခင်လယ်လယ်ချစ်(မြန်/ ဂုဏ်) (စာပေဗိမာန်ဝတ္ထုရှည် ပထမဆု)

သုံးဆု၊ အမျိုးသားစာပေဆု ၁၃ ဆု၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆု ၁၁ ဆုတို့ကို ရွေးချယ်ကာ ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ဘာသာရပ်မှာ အသီးအရွက် ဆေးပင်အကြောင်း ပြုစုရေးသားတာ တွေများပေးမယ့် ကုထုံးကျမ်းရေးသူ နည်းပါတယ်။ ရှေးမြန်မာ့သမား တော်ကြီးတွေဟာ မြန်မာ့ဆေးပညာရဲ့

ရုပ်သံလွှင့် အသုံးအနှုန်းတွေပါ သတိပြုအလေးထား သင်စရာတွေ အများကြီးပါပဲ။ အသုံးအနှုန်းနဲ့ ရွေးချယ်တဲ့ဝေါဟာရ လွဲမှားသွားရင် အကျိုးဆက်က အများကြီးဖြစ်သွားနိုင်

ပြည်ထွင်းသတင်း

ကျေးဇူးတင်

ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်အားကစား၊ ယဉ်ကျေးမှု နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီး အကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှု ဆောင်များ၊ ဆုရွေးချယ်ရေး ကော် မတီဝင်များ၊ ဆုရစာပေပညာရှင် ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင် များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းက အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာ့ စာပေ သမိုင်းသည် နှစ်ပေါင်းထောင် နှင့် ချီကာစတင်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုထက်တိုင် ဖွံ့ဖြိုးစည်ပင်နေပါ ကြောင်း။

သမိုင်းတစ်လျှောက်တွင် စာပေ ပညာရှင်များသည် နိုင်ငံအကျိုး၊ သာသနာ့အကျိုးအတွက် သိမ်မွေ့ သည့် စာပေပညာစွမ်းပကားများနှင့် အားထုတ်ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့်မှာ အထင်အရှားဖြစ်ကြောင်း။

စာပေမျက်နှာစာမှ တစ်ဆင့် မြန်မာ့ပုံရိပ်နှင့် မြန်မာ့စိတ်နှစ်စိတ် ထားများကို နိုင်ငံတကာက သိရှိ



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာ ဆုရ ဆရာကြီး ဦးမြင့်ကြည် (တက္ကသိုလ်မြတ်စိုး)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

တိုးတက်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ခေတ်အဆက်ဆက်က ချီးမြှင့်လာခဲ့ ရာတွင် စာပေဆုဘာသာရပ်များ တိုးချဲ့ချီးမြှင့်ခဲ့သကဲ့သို့ ဆုငွေကို လည်း တိုးမြှင့်ပေးခဲ့ပါကြောင်း။ ဘဝ တစ်သက်တာလုံး စာပေအကျိုး အတွက် စွမ်းစွမ်းတမ်းတမ်းပေးဆောင် ရွက်လာခဲ့ကြသော ဝါရင့်စာပေ ပညာရှင်ကြီးများအား ဂုဏ်ပြု ချီးမြှောက်သည့်အနေဖြင့် အမျိုးသား စာပေတစ်သက်တာဆုကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှစ၍ စာပေပညာရှင်တစ်ဦး

ဖွား တိုင်းရင်းသားများ သွေးစည်း ညီညွတ်မှုကို ရည်ရွယ်သောစာပေ ဖြစ်စေရန်၊ အတွေးအခေါ်မြင့်မား လာစေရေးနှင့် ဗဟုသုတတိုးပွားရေး စာပေ ဖြစ်စေရန်၊ ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းမွန်ရေးလမ်းညွှန်စာပေ ဖြစ် စေရန်နှင့် အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား ကို အထောက်အကူပြုသော စာပေ မျိုးဖြစ်စေရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် များဖြင့် စိစစ်ရွေးချယ်ခြင်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဆုရွေးချယ်ရာတွင် ပြောင်းလဲ လာသည့် ခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပွင့် လင်းမြင်သာမှုရှိစေရန်၊ အမှန် တကယ်ထိုက်တန်သည့် စာအုပ်နှင့် စာမူများကို ရွေးချယ်နိုင်ရန် စနစ် တကျနှင့်စိစစ်မှုများကို အလီလီ အခါခါပြုလုပ်ပြီးမှ ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုအခမ်းအနားတွင် ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်း ပထမအကြိမ် ထုတ် ဝေခဲ့သည့် စာအုပ်ပေါင်း ၂၀၀၃ အုပ်ထဲမှ အမျိုးသားစာပေဆုများ အတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ဘာသာရပ် ၁၆ ခုအနက် ဘာသာရပ် ၁၃ ခု၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် ဘာသာရပ် ၁၃ ခုအနက် ဘာသာရပ် ၁၁ ခု၊ စုစုပေါင်းစာမူ ၁၈၇ ခုထဲမှ ဆုအဖြစ် သင့်လျော်သည့်စာမူပေါင်း ၂၄ ခုကို ရွေးချယ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်ဟု သိရှိရပါ ကြောင်း။

စာပေပညာရှင်ကြီးများ၊ စာဆို တော်ကြီးများ၏ ထူးခြားထက် မြက်မှုဂုဏ်ကို အသိအမှတ်ပြုပြော ကြားလိုပါကြောင်း၊ ဤစာဆိုတော် ကြီးများသည် သမိုင်းစဉ်တစ် လျှောက်တွင် စာပေအမွေအနှစ်များ ကို အဆင့်ဆင့်ထိန်းသိမ်းပြုစုကြ ရင်း၊ မြန်မာစာပေထွန်းကား ဖွံ့ဖြိုး ရေးနှင့် ဤစာပေအမွေ အနှစ်များ၊ မျိုးဆက်သစ်များထံ လက်ဆင့်ကမ်း ပေးသွားရေးတာဝန်ကို ထမ်းဆောင် နေကြသူများလည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

စာပေပညာရှင်ကြီးများသည် သာမန်ပုဂ္ဂိုလ်များထက် အတွေး အမြင် စူးရှထက်မြက်သူများ ဖြစ်ကြရပါကြောင်း၊ လောကကို ပကတိနှင့် အရှိကို အရှိတိုင်း၊ တည်မတ်မှန်ကန်စွာ ရှုမြင်ကြရပြီး ထိုကဲ့သို့ ရှုမြင်သည့်အတိုင်း အမှန် တရားကို ဖော်ထုတ်တင်ပြကြရသူ များလည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

လောကအကြောင်း၊ ဓမ္မ အကြောင်း ညီညွတ်မှုတရား သိမြင် တတ်သည့် ပင်ကိုအရည်အသွေး များနှင့်လည်း ပြည့်စုံရန် လိုအပ် မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

စာရေးဆရာ လောင်းလျာ တစ်ဦးအနေဖြင့် ဝါသနာ၊ စေတနာ မည်မျှပင် ရှိငြားသော်လည်း ဝါသနာစေတနာနောက်တွင် အပတ် တကုတ် ကြိုးစားအားထုတ်မှု မပါဘဲ အောင်မြင်နိုင်ရန် ခက်ခဲပါ ကြောင်း။

ဝတ္ထုတို၊ ဝတ္ထုရှည်၊ ကဗျာ၊ လင်္ကာဆောင်းပါး၊ စာစောင်၊ ရသ၊ သုတ၊ ပညာပေး အစရှိသဖြင့် ကြို ကြိုက်သလို ဦးစွာစမ်းသပ်ရေးသား ရာမှစ၍ ဤကြိုးစားမှု၏ နောက် ကွယ်တွင် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးအတွက် စွန့်လွှတ်စွန့်စား ရသည့် ဘဝ၏အတက်အကျပေါင်း များစွာကို ဖြတ်သန်းကျော်လွန် ခဲ့ပြီးမှသာ တည်ငြိမ်သော စာရေး ဆရာကြီးများဘဝကို ရောက်ရှိ ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဆယ်စုနှစ် ပေါင်းများစွာကြာနိုင်သည့် ဘဝမှတ် တိုင်များကိုလည်း အဆင့်ဆင့်ကျော် ဖြတ်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထိုကဲ့သို့ ဝါသနာ၊ စေတနာ၊ အနုပညာပါရမီများနှင့် ထူးခြား ပြည့်စုံကြသူများသာလျှင် အောင် မြင်သည့် စာရေးဆရာကြီးများ၊ စာဆိုတော်ကြီးများအဖြစ် ရပ် တည်ရှင်သန်နိုင်ကြမည်ဟု ယုံ ကြည်မိပါကြောင်း။ မိမိတို့၏ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု ထိန်းသိမ်း မြှင့်တင်ရေးတွင် ပင်မရေးသောက် မြစ်ဖြစ်သည့်စာပေသည် အမြဲတမ်း ခိုင်မာအားကောင်းနေရန် လိုအပ် ပါကြောင်း၊ စာပေပျောက်လျှင် လူ မျိုးပါ ပျောက်နိုင်သည်ဟူသည့် အယူအဆ၊ အဆိုအမိန့်များသည် ကမ္ဘာတည်သရွေ့ မှန်ကန်နေမည် ကိုသမိုင်းဖြစ်စဉ် ဖြစ်ရပ်များက ထင်ထင်ရှားရှား ပြဆိုထားခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းတစ်ရာ ကျော်နှင့် အေးအတူပူအမျှ အတူ တကွ နေလာကြသည့်မှာ နှစ်ပေါင်း ထောင်ကျော်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။ ဤတွင် အထူးသဖြင့် စာဆိုတော် ကြီးများကို တိုက်တွန်းလိုသည်မှာ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ စာပေရေးရာ ယဉ်ကျေးမှုတွင် နောက်ကျန်နေခဲ့



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်း ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆု ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ်ဆု ဆရာမ(စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအစု တို့၏ ယဉ်ကျေးမှုစေလွှတ်ဆိုင်ရာ ဖော်ထုတ်ပေးသည့်စာပေများ ရေးဖွဲ့ နိုင်ငံက စာဆိုတော်ကြီးများက ပြုစုပေးကြရန်လည်း အလေးအနက်

ထိုကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာအဆင့် ချီးမြှင့် သည့် စာပေဆုများကိုပါ မိမိတို့ နိုင်ငံက စာဆိုတော်ကြီးများက ဆွတ်ခူးရရှိနိုင်ကြမည်ဆိုလျှင် မိမိ



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆုရှင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်း

တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။ ယနေ့ ကြွရောက်လာကြသည့် ဂုဏ်ပြုခံစာရေးဆရာကြီးများအပါ အဝင်၊ စာရေးဆရာကြီး၊ စာရေး ဆရာမကြီးများအားလုံး အပတ် တကုတ် ပြုစုရေးသားကြသည့် စာပေကျမ်းဂန်များသည် မိမိ၏ နိုင်ငံအတွင်း၌ ပျံ့နှံ့သွားစေရုံ တင်မကဘဲ ရွာငယ်လေးသဖွယ် ဖြစ်ပေါ်လာနေသည့် ကမ္ဘာကြီးကို ကိုင်လှုပ်လွှမ်းမိုးနိုင်သော စာပေ များ ပေါ်ပေါက်လာအောင်လည်း ရေးသားပြုစုပေးကြစေလိုပါကြောင်း။

ထိုနိုင်ငံသည် သိက္ခာရှိရှိနှင့် ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဂုဏ်ယူဝင့်ကြား နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မြန်မာ့သမိုင်း တစ်လျှောက်တွင်

သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးမောင် အမျိုးသား စာပေဆု သုတပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာ) ဆုရ ဆရာဦးစံဝင်း (သမိုင်းသုတေသန)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုနေခြင်း သည် ခိုင်မြဲသည့်စေလွှတ်အဖြစ် တည်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်း သို့ ခိုင်မြဲသည့်စေလွှတ် ယခုဝါရင့် စာပေပညာရှင် အဆင့်ဆင့်တို့က ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသယ်ဆောင် လက်ဆင့်ကမ်းပေးမှုကို စောင့်ကြို ဂုဏ်ပြုရင်း “စာပေပညာရှင် ကျင့်ဝတ်”ကို စောင့်ထိန်းကြပြီး ခေတ်သစ်စနစ်သစ်၊ နိုင်ငံသစ်၏ ပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်သွားကြမည့် မျိုး ဆက်သစ်ကလောင်သစ် စာရေး ဆရာများ ဆက်လက်တိုးပွားလာနိုင် ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းက ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသား စာပေ တစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီး ဒေါက်တာ ခင်အေး(မောင်ခင်မင်- ဓနုဖြူ) ဆရာကြီး စည်သူ ဦးတင် လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်)နှင့် ဆရာကြီး ဦးမြင့်ကြည်(တက္ကသိုလ် မြတ်စိုး) တို့အား ဆုပေးအပ်ချီး မြှင့်သည်။ ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတက

“ပွဲဝင်စေတနာ နှင့် အ ရေးသားသူ (စံပယ်ငုံ)တို့အ ချီးမြှင့်သည်။ ထို့နောက် လွှတ်တော်ဒုတိယ လွှတ်တော် ကျော်စွာက စာပဒေသာဆု လွှမ်းဆွတ်ခွင့် ဆရာမောင်ရဲ၊ အမျိုးသားစာပေ ကျေးမှုနှင့် စာပေဆုရ “ ကျေးမှု စေလွှတ် ဆရာမြတ်ဝေ၊ တက္ကသိုလ်)၊ ကလေးစာပေ၊ ကလေးကဗျာ၊ ဆရာသန်းဝေ၊ ကိုယ်စား ကို အမျိုးသားစာပေ ဆုရ “အမွေခံ ပေးသူတစ်ရာ၊ ဆရာမောင်ခင်



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌဦးနန္ဒကျော်စွာ အမျိုးသားစာပေဆု စာပဒေသာဆုရ ဆရာမောင်ရင့်မာ (ကျောင်းကုန်း)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

အောင်လည်း ဖော်ပြနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။ စာပေနယ်ပယ်ဆိုသည်မှာ စာ ကောင်းပေမွန်များ၊ ဝီတ၊ ရုပ်ရှင်၊ သဘင်၊ ပန်းပညာစသည့်အနုပညာ နယ်ပယ်များဖြာထွက်ရာ ပင်ရင်း ဌာနကြီးဖြစ်ပြီး အမျိုးသား ယဉ် ကျေးမှုအစုစုထိုင်ဟပ်စေရာ နယ် ပယ်လည်းဖြစ်ကြောင်း။

ခေတ်အစဉ်အဆက် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းသွားရမည့် ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်လည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့အတွက်ကြောင့် နိုင်ငံတော်က နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း စာဆိုတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်နှင့် မြန်မာစာပေ ပညာရှင်ကြီးများကို ချီးမြှင့်ဂုဏ်ပြုနေ ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ အမျိုးသားစာပေဆုနှင့် စာပေ ဗိမာန်စာမူဆုများကို မြန်မာစာဖွံ့ဖြိုး

စီသာ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယမန်နှစ် မှစ၍ သုံးဦးအထိ တိုးမြှင့်စေခဲ့ပါကြောင်း။ ထို့အတူပင် အမျိုးသားစာပေ ဆုတွင် ဘာသာရပ် ၁၆ မျိုးနှင့် စာပေဗိမာန်စာမူဆုတွင် ဘာသာရပ် ၁၃ မျိုးအထိ တိုးမြှင့်ပေးခဲ့ပါ ကြောင်း။ ယခုကဲ့သို့ စာပေဆု၊ စာမူ ဆုများ စိစစ်ရွေးချယ်ရာတွင် သတ် မှတ် ရည်ရွယ်ချက်များ ရှိပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း။

မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကို ဦးတည်သည့်စာပေဖြစ်စေရန် သည့် စာပေဖြစ်စေရန်၊ မြန်မာ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားစေသည့် စာပေဖြစ်စေရန်၊ မျိုးချစ်စိတ်၊ တိုင်းချစ် ပြည်ချစ်စိတ် ထက်သန်စေ သည့် စာပေဖြစ်စေရန်၊ ပြည်ထောင်စု



သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးမောင် အမျိုးသား စာပေဆု သုတပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာ) ဆုရ ဆရာဦးစံဝင်း (သမိုင်းသုတေသန)အား ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရလန်းစာဆို၊ လူပုဂ္ဂိုလ်စာဆိုတို့ အပါအဝင် မြန်မာ့စာဆိုတော်ကြီး များသည် စာပေစွမ်းအားဖြင့် နိုင်ငံ အကျိုးသယံပေးဆောင်ရွက်လာခဲ့မှု

ပေါ် သွေးတဲ့စားနှင့် မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုတို များ” ကို ရေးသားသူ ဆရာမဝေ (စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်)၊ အမျိုးသား စာပေဆု ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆုရ

သား စာပေဆု စာပေဆုရ “အ ဆရာထွန်းတ များပေးအပ်ချီး မြှင့်

ယင်းနောက် ဌာန ပြည်ထောင်စု မောင်က အမျိုး သားစာပေဆု(ဝိဇ္ဇာ)

ပြည်တွင်းသတင်း



အတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုနေခြင်း သည် ခိုင်မြဲသည့်လေ့အဖြစ် တည်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်း သို့ ခိုင်မြဲသည့်လေ့ကို ယခုပါရင် စာပေပညာရှင် အဆင့်ဆင့်တို့က ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသယ်ဆောင် လက်ဆင့်ကမ်းပေးမှုကို စောင့်ကြို လှူငှာရင်း “စာပေပညာရှင် ကျင့်ဝတ်”ကို စောင့်ထိန်းကြပြီး ခေတ်သစ်စနစ်သစ်၊ နိုင်ငံသစ်၏ ပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်သွားကြမည့် မျိုး ဆက်သစ်ကလောင်သစ် စာရေး ဆရာများ ဆက်လက်တိုးပွားလာနိုင် ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းက ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသား စာပေ တစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီး ဒေါက်တာ ခင်အေး(မောင်ခင်မင်- ဓနုဖြူ) ဆရာကြီး စည်သူ ဦးတင် လှိုင် (လယ်တွင်းသားစောချစ်)နှင့် ဆရာကြီး ဦးမြင့်ကြည်(တက္ကသိုလ် မြတ်စိုး) တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီး မြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတက

“ပွဲဝင်စေတနာ မေတ္တာမော်ကွန်း နှင့် အခြားကဗျာများ” ကို ရေးသားသူ ဆရာမောင်လွမ်းနိုင် (စံပယ်ငုံ)တို့အားဆုများ ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ဒုတိယနာယကပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးနန္ဒ ကျော်စွာက အမျိုးသားစာပေဆု စာပဒေသာဆုရ “လွတ်လပ်စွာ လွမ်းဆွတ်ခွင့်”ကို ရေးသားသူ ဆရာမောင်ရင့်မာ (ကျောင်းကုန်း)၊ အမျိုးသားစာပေဆု မြန်မာ့ယဉ် ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဆုရ “လော်ဝေါရိုးရာ ယဉ် ကျေးမှု ဓလေ့များ”ကို ရေးသားသူ ဆရာမြတ်ဝေတိုး (ပညာရေး တက္ကသိုလ်)၊ အမျိုးသားစာပေဆု ကလေးစာပေဆုရ “ရင်နှစ်သည်းချာ ကလေးကဗျာများ”ကို ရေးသားသူ ဆရာသန်းအောင် (အညာမြေ) ကိုယ်စား ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးနှင့် အမျိုးသားစာပေဆု လူငယ်စာပေ ဆုရ “အမွေခံတစ်ယောက် အမွေ ပေးသူတစ်ရာ”ကို ရေးသားသူ ဆရာမောင်ခင်မင်(ဓနုဖြူ)နှင့် အမျိုး



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

သုတေသန” ကိုရေးသားသူ ဆရာ ဦးစံဝင်း (သခိုင်းသုတေသန)၊ အမျိုး သား စာပေဆု သုတပဒေသာ(ရိုးရိုး သိပ္ပံ)ဆုရ “ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် မြန်မာ့ဆေးပင်နှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်း များ” ကို ရေးသားသူ ဆရာ

ဘာ စစ်ဆင်ရေး သို့မဟုတ် သခိုင်း ဦးစံဝင်း (သခိုင်းသုတေသန)၊ အမျိုး သား စာပေဆု သုတပဒေသာ(ရိုးရိုး သိပ္ပံ)ဆုရ “ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်ဝင် မြန်မာ့ဆေးပင်နှင့် ဆေးဝါးပစ္စည်း များ” ကို ရေးသားသူ ဆရာ

စာပေဗိမာန်စာမူဆု ကဗျာပေါင်း ဝင် မြန်မာ-တရုတ် ချစ်ကြည်ရေး နယ်နိမိတ်သတ်မှတ်မှု ကိုယ်တွေ့ မှတ်တမ်း” ကို ရေးသားသူ ဆရာ တိမ်ဦး ကိုယ်စား ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၊ အမျိုးသားစာပေဆု အင်္ဂလိပ်

အသုံးချ သိပ္ပံပညာရပ်) တတိယ ဆုရ “နျူကလီးယားစွမ်းအင်၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဓာတ် ရောင်ခြည် အန္တရာယ်”ကို ရေးသား သူ သိပ္ပံစာရေးဆရာကိုကိုအောင် ကိုယ်စား ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၊ စာ ပဒေသာပထမဆုရ “ရာဇဝင်ဇာတ် ပို့ ဒလင်တင်မြို့” ကို ရေးသားသူ ဆရာမင်းသျှင်အောင်(တွဲတွဲ)၊ စာပဒေသာ ဒုတိယဆုရ “ဘုရင့်နောင် မင်းကြီးနှင့် ဟံသာဝတီမြို့တော် ဟောင်းကို တူးဖွယ်ခြင်း” ကို ရေးသားသူ ဆရာမောင်ယဉ်လှိုင် (ပုဉ်းမမြိုင်)၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု နှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေပထမ ဆုရ “ပုခန်းမြေမှ ဝိသုကာနှင့် အနုပညာလက်ရာများ”ကို ရေးသား သူ ဒေါက်တာတင်လှိုင်နှင့် မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာဆိုင်ရာ စာပေဒုတိယဆုရ “အဇီ(ခေါ်)ဇိုင် ဝါး သွေးချင်းများ”ကိုရေးသားသူ မြတ်ဝေတိုး (ပညာရေးတက္ကသိုလ်) တို့ကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး

အမျိုးသား စာပေတစ်သက်တာ ဆုရရှိသူများ၊ အမျိုးသားစာပေဆုရရှိ သူများ၊ စာပေဗိမာန်စာမူဆုရရှိသူများ နှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား မစတင်မီ ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ဆုရ စာပေပညာရှင်ကြီး များ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများနှင့် ဆုရစာအုပ်များ ခင်းကျင်းပြသထား မှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေး သည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနား အပြီးတွင် တစ်မတော်ကာကွယ် ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရ စာပေ ပညာရှင်ကြီးသုံးဦးတို့အား ချီးမြှင့်သည့် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းစီကို ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းထွန်းနောင်က ပေး အပ်ချီးမြှင့်သည်။

အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာ ဆုကို ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ စတင်ချီးမြှင့် ခဲ့ပြီး ယခင်က တစ်နှစ်လျှင် တစ်ဦး သာ ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် အမျိုးသား စာ ပေတစ်သက်တာဆုရရှိသူ သုံးဦး အထိ တိုးမြှင့်ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ခဲ့ သည်။ ယခုနှစ်တွင်လည်း မြန်မာ စာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ရှေးရှု သည့်အနေဖြင့် စာပေပညာရှင်ကြီး သုံးဦးအထိ ဆက်လက်ရွေးချယ် ချီးမြှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အတူ ယခင်က တစ်သက်တာ စာပေဆုကို ငွေကျပ်ခြောက်သိန်း အထိ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခုအစိုးရ လက်ထက်တွင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ငွေ ကျပ် ၁၀ သိန်းအထိလည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း အထိလည်းကောင်း၊ အဆင့်ဆင့် တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုကို ငွေကျပ် ၂၅ သိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ အမျိုးသားစာပေဆု ဘာသာရပ်များကို အမျိုးအစား အလိုက် တိုးမြှင့်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ဆုချီး မြှင့်ငွေများကိုလည်း ယခင်က အမျိုးသားစာပေဆုအတွက် ငွေကျပ် သုံးသိန်းချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခုအစိုးရသစ် လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ငွေ ကျပ်ငါးသိန်းအထိ လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း အထိလည်းကောင်း၊ တိုးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသား စာပေဆုကို ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း ထပ်မံ တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

စာပေဗိမာန်စာမူဆုများကို လည်း ယခင်က ပထမဆုအတွက် ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၅ သိန်း၊ ဒုတိယ ဆုငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့်တတိယဆု ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခု အစိုးရသစ်လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ် တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် တစ်ကြိမ် တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန် စာမူဆုများကိုလည်း ပထမဆုငွေ ကျပ်ခုနှစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆုငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ တတိယဆုငွေကျပ် သုံး သိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေဆုရရှိများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန်စာမူဆုရရှိများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် အမျိုးသားစာပေတစ်သက်တာဆုရရှိ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။



ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၁၃ ခုနှစ် စာပေဗိမာန် စာမူဆု ရရှိများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ဂိုဏ်းစာဆိုတို့ အားဖြင့် နိုင်ငံ ရွက်လာခဲ့မှု ပေါ် သွေးတုံ့မားနှင့် မဂ္ဂဇင်းဝတ္ထုတို များ” ကို ရေးသားသူ ဆရာမဝေ (စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်)၊ အမျိုးသား စာပေဆု ကဗျာပေါင်းချုပ်ဆုရ

ယင်းနောက် သမ္မတရုံးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုး မောင်က အမျိုးသားစာပေဆု သုတ ပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာ)ဆုရ “သုဝဏ္ဏဘူမိ

အကျိုးပြု နို့စားနွားမွေးမြူရေး”ကို ရေးသားသူဆရာ ဒေါက်တာ ရဲထွန်းဝင်း၊ အမျိုးသားစာပေဆု နိုင်ငံရေး စာပေဆုရ “ရွှေရတု

ဘာသာ (သုတ)ဆုရ “MARIO- NETTES OF MYANMAR” ကို ရေးသားသူ ဆရာရဲဒွေးတို့ အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍ ပညာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းရီက စာပေ ဗိမာန်စာမူဆု ဝတ္ထုရှည် ပထမဆုရ “အများအားဖြင့် တစ်ပြည်လုံးတွင် ခင်လယ်လယ်ချစ်(မြန်/ဂုဏ်)၊ ဝတ္ထု ရှည် ဒုတိယဆုရ “ဤမြေ ဤမြေထု တို့သည်” ကို ရေးသားသူ ဆရာ စိုးမြင့်မောင်(သာရဝေါ)၊ ဝတ္ထုရှည် တတိယဆုရ “ရာခိုင်နှုန်းနှစ်ဆယ်” ကို ရေးသားသူ ဦးလှိုင်တို့အောင် (ဆေးတပ်)၊ ဝတ္ထုတို ပေါင်းချုပ် ပထမဆုရ “တောင်တစ်ခုကို တက် မြင်းနှင့် ဝတ္ထုတိုများ”ကို ရေးသား သူ သုတိဩဘာ-ဆင်ပေါင်ဝဲ၊ ဝတ္ထုတိုပေါင်းချုပ် ဒုတိယဆုရ “သောနုတ္တိရံက ဝိသုတလားနှင့် အခြားဝတ္ထုတိုများ”ကို ရေးသားသူ ဆရာကမြင့်မော်နှင့် ဝတ္ထုတိုပေါင်း ချုပ် တတိယဆုရ “အလွမ်းပင် အိုက ပန်းလက်ကျန်နှင့် အခြား ဝတ္ထုတိုများ”ကို ရေးသားသူ ဆရာ စောခက်တို့အား ဆုများပေးအပ်ချီး မြှင့်သည်။

ယင်းနောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်ဆွေက

ကိုရေးသားသူ ဆရာမောင်ကြည် နွယ်(ပင်လည်ဘူး)၊ ကဗျာပေါင်း ချုပ် တတိယဆုရ “အလှူဝန် အောင်မြင်ကွန်း ကဗျာစု”ကို ရေး သားသူ ဆရာမင်းသွေးနွယ် (ဇီး ကုန်း)၊ သုတပဒေသာ(ဝိဇ္ဇာပညာရပ်) ပထမဆုရ “ဘုရင့်နောင်မင်းတရား ကြီးနှင့် ကမ္ဘောဇသား”ကို ရေး သားသူ ဆရာမယဉ်မာန် (ရှေး ဟောင်းသုတေသန) ကိုယ်စား ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၊ သုတပဒေ သာ (ဝိဇ္ဇာပညာရပ်) ဒုတိယဆုရ “နောင်ခေတ်ဟောင်းက လောင်း ရှည် (သို့မဟုတ်) ယောရွှေပြည်က ပုဂံ”ကို ရေးသားသူ ဆရာကိုယော (ဘောဂဗေဒ)နှင့် သုတပဒေသာ (ဝိဇ္ဇာပညာရပ်)တတိယဆုရ “သတင်း အတတ်ပညာနှင့် မြန်မာစာ” ကို ရေးသားသူ ဆရာမခင်နှင်းရည် (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)တို့အား ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက်ပြည်သူ့လွှတ်တော် အားကစား၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးအေးမြင့် က စာပေဗိမာန်စာမူဆု သုတပဒေ သာ (သိပ္ပံနှင့် အသုံးချသိပ္ပံပညာရပ်) ပထမဆုရ “မြန်မာတိုင်းရင်းဆေး ပညာ ပဏာမနိဒါန်း”ကို ရေးသားသူ ဆရာဒေါက်တာ မောင်မြေ၊ စာပေ ဗိမာန်စာမူဆု သုတပဒေသာ(သိပ္ပံနှင့်

ဦးပိုက်ထွေးက စာပေဗိမာန်စာမူဆု ကလေးစာပေ ပထမဆုရ “ပွင့်ငုံဖူး ကလေးကဗျာများ” ကိုရေးသားသူ ကန့်တလူ ခင်မောင်ဆွေ၊ ကလေး စာပေ ဒုတိယဆုရ “ရွှေရောင်ခေတ် ၏ ရတနာလေးများနှင့် ကလေး ဝတ္ထုတိုများ”ကို ရေးသားသူ ဝတ် ရည်ခင်(ပဲခူး)၊ ကလေးစာပေတတိယ ဆုရ “ဧည့်ကြို ပန်းကလေး ကဗျာ များ”ကို ရေးသားသူ ဇော်မျိုးဟန် (ငါးသိုင်းချောင်း)၊ လူငယ်စာပေ ဒုတိယဆုရ “ထီးကလေးနှစ်လက် ဟင်းသုံးခွက် အခြားစာစုများ”ကို ရေးသားသူ မြင့်စိုး(နတ်လ)၊ ဘာသာ ပြန်စာပေ ပထမဆုရ “တွန်ပူတာ တွန်ရက်၊ စာနယ်ဇင်းပညာဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်လေ့ထုံးစံများနှင့် အကူး အပြောင်းများ”ကို ရေးသားသူ တင်မောင်သန်း(ရွာမ)နှင့် အင်္ဂလိပ် စာမူ ပထမဆုရ “ Stories From the Myanmar Classical Thea- tre” ကိုရေးသားသူ ဆရာရဲဒွေးတို့ အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် စာပေဆုရရှိကြသူ များကိုယ်စား ၂၀၁၃ခုနှစ် အမျိုးသား စာပေ တစ်သက်တာဆုရ ဒေါက်တာ ခင်အေး (မောင်ခင်မင်-ဓနုဖြူ)က ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ၂၀၁၃ ခုနှစ်

အလားတူ အမျိုးသားစာပေဆု ဘာသာရပ်များကို အမျိုးအစား အလိုက် တိုးမြှင့်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ဆုချီး မြှင့်ငွေများကိုလည်း ယခင်က အမျိုးသားစာပေဆုအတွက် ငွေကျပ် သုံးသိန်းချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခုအစိုးရသစ် လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် ငွေ ကျပ်ငါးသိန်းအထိ လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း အထိလည်းကောင်း၊ တိုးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသား စာပေဆုကို ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း ထပ်မံ တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

စာပေဗိမာန်စာမူဆုများကို လည်း ယခင်က ပထမဆုအတွက် ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၅ သိန်း၊ ဒုတိယ ဆုငွေကျပ်တစ်သိန်းနှင့်တတိယဆု ငွေကျပ် ၇၅၀၀၀ ချီးမြှင့်ခဲ့ရာမှ ယခု အစိုးရသစ်လက်ထက် ၂၀၁၁ ခုနှစ် တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် တစ်ကြိမ် တိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန် စာမူဆုများကိုလည်း ပထမဆုငွေ ကျပ်ခုနှစ်သိန်း၊ ဒုတိယဆုငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ တတိယဆုငွေကျပ် သုံး သိန်းအထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်ချီးမြှင့်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းသတင်း



ရဲခေါင်ညွန့်၊ မြတ်သန္တာမောင်

သူရဲကောင်းစစ်သည်များအားဂုဏ်ပြုခြင်းသည် တစ်ပက်နှင့်တစ်ပက်ခံစားနားလည်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်မည်ဟုထင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇ - ခေတ်အဆက်ဆက်က တိုက်ပွဲ ဝင်ရင်း ကျဆုံးခဲ့ရသည့် သူရဲကောင်း စစ်သည်များကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရွှေတိဂုံဘုရားမြောက်ဘက်ရှိ သူရဲကောင်းဗိမာန်၌ လွမ်းသူပန်းခွေချ အလေးပြုပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။

များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ပွဲဖြစ်မြောက်ရေး ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် ရောင်နီဦးပရဟိတအဖွဲ့က တက်ရောက်သူ စုစုပေါင်း ခုနစ်ထောင်နီးပါး ရှိသည်ဟု သတင်းမီဒီယာများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ၌ ထုတ်ပြန်ပြောကြားသည်။ ယင်းဂုဏ်ပြုပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများ၏ စကားသံများအား မြန်မာ့သတင်းစဉ် (ပြည်တွင်း) က တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။

တော့ ဘယ်သူ့ကိုမဆို ဖိတ်တော်ပါ။ ရောင်နီဦးနှင့်မိတ်ဆွေများ ပရဟိတအဖွဲ့၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့၊ စစ်မှုထမ်းဟောင်း မဟုတ်တဲ့ သာမန်ပြည်သူတွေနဲ့ ကော်မတီဖွဲ့စည်းပြီး လုပ်တာပါ။ ပထမဆုံးအကြိမ် လုပ်တာဖြစ်ပေမယ့် နောင်နှစ်မှာလည်း ယခုလို နှစ်စဉ် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်နေ့မှာ လုပ်ဆောင်သွားနိုင်ဖို့ ရည်ရွယ်ထားတယ်။ ပြည်တွင်းစစ်က မကောင်းပါဘူး။ စစ်သားဆိုတာ စစ်မဖြစ်ချင်ဆုံးလူပါ။ တစ်ဖက်နဲ့တစ်ဖက် စစ်သည်တွေကျဆုံးတာ စိတ်မကောင်းပါဘူး။ ဒါတွေအဆုံးသတ်မှရမယ်။ ဒါတွေအဆုံးသတ်ဖို့ ငြိမ်းချမ်းရေး မြန်မြန်ရဖို့ လိုပါတယ်။ ဒီပွဲလုပ်ဖို့ တပ်စည်ပင်မှာပါတဲ့အတွက် တပ်စည်ပင်သာယာကို အကြောင်းကြားပါတယ်။ အဲဒီခွင့်ပြုချက်ရတော့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရကို ခွင့်တောင်းပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက ရန်ကုန်တိုင်း

စစ်ဌာနချုပ်က ခွင့်ပြုပေးရင် လုပ်ခွင့်ပြုတယ်ဆိုလို့ လုပ်ခွင့်ရတာပါ။ အချိန်နှစ်ပတ်ယူရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အခုလုပ်လုပ်တဲ့အတွက် တစ်ဖက်ရင်ထဲက ခံစားချက်ကို တစ်ဖက်က နားလည်လာမှာဖြစ်လို့ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထောက်အကူဖြစ်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။

စိုလ်ကြီး အောင်သိန်းညွန့် (အငြိမ်းစား) ရန်ကင်းမြို့နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့

၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာ ၆ ရက်နေ့ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ်မြေမှာဖြစ်ပွားတဲ့ စစ်ဆင်ရေးမှာ ဘယ်ဘက်ခြေထောက်ထိပြီး ဖြတ်ပစ်ခဲ့ရပါတယ်။ ခြေထောက်က ပုပ်သွားလို့ဆေးရုံမှာတင် နှစ်နှစ်လောက်ကြာတယ်။ ရဲဘော်တွေကို တက်ဆွဲရင်းထိတာ။ အများကြီးထိတယ်။ တပ်ကလည်း အသစ်ရဲဘော်လေးတွေကလည်း ငယ်စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ သို့

ဦးရဲခိုး သူရဲကောင်းစစ်သည်များ ဂုဏ်ပြုပွဲအခမ်းအနားဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီဝင်

မြန်မာနိုင်ငံသမိုင်းရဲ့ ခေတ်အဆက်ဆက်မှာ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးသွားတဲ့ စစ်သည်တွေ သိန်းသောင်းချီပြီးရှိပါတယ်။ ဒီထဲကမှ ဗိုလ်ချုပ်တို့လို အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်ကြီးတွေကို အာဇာနည်ဗိမာန်မှာ နှစ်စဉ်အခမ်းအနားနဲ့ ကျင်းပဂုဏ်ပြုပါတယ်။ တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးခဲ့တဲ့ သာမန်စစ်သည်တွေကို ကျွန်တော်တို့က မေ့လျော့နေကြတယ်လို့ ခံစားမိလို့ ဒီပွဲကို ကျင်းပတာပါ။ ဖိတ်ကြားတာ



ဦးရဲခိုး



စိုလ်ကြီးအောင်သိန်းညွန့် (အငြိမ်းစား)



ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းကြည် (အငြိမ်းစား)



ဦးအေးနေဝင်း

သနားခြင်းနှင့်ကောင်းမှုများ... (Charity and good deeds advertisement)

GINGARMIN Spinaline with Ginger & Garlic (Advertisement for a medicinal product)

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှမ်းလမ်း၊ ဗဟိုလမ်း၊ အမှတ် ၅၉/၆၀ ဟုခေါ်တွင်သော ကန်ထရိုက်တိုက်အဆောက်အအုံ၏ တိုက်ခန်း (၆)ခန်းနှင့်ပတ်သက်၍ အများသိစေရန်ကြေညာချက် (Public notice regarding a building project)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည် (Literature and national identity advertisement)

Advertisement for Junction Cineplex movies, featuring 'Sifu Vs Vampire' and 'The Godfather Part II'.

Advertisement for a charity event or fundraiser, mentioning 'ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟိုလမ်း'.





အားကစားနှင့် ကြော်ငြာ

# ရင်ခုန်စရာကောင်းနေတဲ့ဂျပူပင်တပ်စ်နဲ့ လီဗာပူးတို့ရဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ် (၆)

ဒီတစ်ပတ်ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုပွဲစဉ် (၆) ကို ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်မှာဆက်လက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတစ်ပတ် ပွဲစဉ်တွေမှာ ဘယ်အသင်းတွေနိုင်ပွဲ ရပြီး အခြေအနေကောင်းတွေနဲ့ ကြုံတွေ့ရမလဲဆိုတာ စိတ်ဝင်စားစရာပါပဲ။ ပွဲကောင်းတွေဖြစ်တာမို့ ပရိသတ်အကြိုက် အသုံးတော်ခံကြဦးမှာဖြစ်ပါတယ်။

### ဂျပူပင်တပ်စ်နှင့် အက်သလက်တီကို

ဒီပွဲမှာ အမှတ်ရဖို့ လိုအပ်နေတဲ့ ဂျပူပင်တပ်စ်တို့ အားစိုက်ကစားမှာ သေချာပါတယ်။ တစ်မှတ်ရရင်နောက်တစ်ဆင့်တက်ဖို့ သေချာနေတာမို့ ဒီအခွင့်အရေးကို ဂျပူပင်တပ်စ်တို့ လက်လွတ်ခံမှာ မဟုတ်ပါဘူး။ အက်သလက် တီကိုတို့ကတော့ အုပ်စု(A) မှာ နောက်တစ်ဆင့် တက်ဖို့သေချာသွားပြီမို့ အရန်ကစားသမားတွေနဲ့ ပွဲထွက်လာဖို့များပါတယ်။ သရေဖြစ်သွားနိုင်တဲ့ပွဲပါပဲ။

### လီဗာပူးနှင့် ဘောဆယ်

အုပ်စု (B)မှာ လီဗာပူးအတွက် အရေးကြီးတဲ့ပွဲစဉ်ဖြစ်နေပါပြီ။ အနိုင်ရလဒ် ကို သိမ်းပိုက်နိုင်မှ နောက်တစ်ဆင့်တက်ဖို့သေချာမယ့် လီဗာပူးအတွက် စိုးထိတ်စရာပွဲလည်းဖြစ်နေပါတယ်။ ပထမအကျော့ ဘောဆယ်ကွင်းမှာ တစ်ဂိုး- ဂိုးမရှိနဲ့ ရှုံးထားတဲ့အတွက် အဲဒီရှုံးကြွေးရော နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေးအတွက် ပါ လီဗာပူးတို့ကြိုးစားမှာမို့ အန်ဖီးလ်ကွင်းမှာ လီဗာပူးပရိသတ်အဖြစ် အားပေး တာမှန်ပါလိမ့်မယ်။

### ရီးရဲမက်ဒရစ် နှင့် လူဒိုဂိုရက်စ်

အုပ်စု(B)မှာ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ ငါးပွဲကစား၊ ငါးပွဲနိုင်နဲ့ ၁၅ မှတ်ရရှိပြီး နောက်တစ်ဆင့်တက်ရောက်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ လူဒိုဂိုရက်စ်တို့ကလည်း ယူရို ပါလီဂ် ဝင်ခွင့်အတွက် ကြိုးစားမှာမို့ ရီးရဲမက်ဒရစ်ကို အမှတ်ပြည့်မပေးရရေး

အားထုတ်လာပါလိမ့်မယ်။ ဒီပွဲမှာ ဂုဏ်သိက္ခာအရ ရီးရဲမက်ဒရစ်တို့ သရေနဲ့ အနိုင်ပါပဲ။

### ဂါလာတာစာရေးနှင့် အာဆင်နယ်

ပထမအကျော့မှာ လေးဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲရထားတဲ့ အာဆင်နယ်ဟာ ခြေစွမ်း တွေ့ကျဆင်းနေတာမို့ အခုပွဲဂါလာတာစာရေးကွင်းမှာ ခြေကုန်ထုတ်ရမယ့်ကိန်း ဖြစ်နေပါတယ်။ ဂါလာတာစာရေးဟာ အိမ်ကွင်းမှာကစားရပေမယ့် ဘယ်လို ရလဒ်ထွက်ထွက် နောက်တစ်ဆင့်မတက်နိုင်တော့တာမို့ နောက်တစ်ဆင့် တက်မယ့်အာဆင်နယ်ကိုပဲ ရွေးပြီးအားပေးရမှာပါ။

### မိုနာကိုနှင့် ဇင်းနစ်

ပထမအကျော့မှာ ဂိုးမရှိသရေပွဲဖြစ်ထားတာမို့ အခုပွဲမှာ ပြတ်သားတဲ့ ရလဒ်ကို အပြိုင်ပုံဖော်တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ နှစ်သင်းစလုံး နောက်တစ်ဆင့် တက်ရေး အမှတ်လိုအပ်ချက်ပြင်းပြနေတာမို့ အပြန်အလှန်ဖိအားပေး ကစားပါလိမ့်မယ်။ ဇင်းနစ်ရဲ့ကြိုးစားမှုကို ယုံကြည်မှုပေးချင်ပေမယ့် သရေ ရလဒ်က အဖြစ်နိုင်ဆုံး ထွက်ပေါ်စရာဖြစ်နေပါတယ်။

### ဘင်ဖီကာနှင့် လေဗာကူဆင်

ပထမအကျော့မှာ လေဗာကူဆင်တို့က သုံးဂိုးပြတ် နိုင်ပွဲရရှိထားပါတယ်။ အုပ်စု (C)မှာ လေဗာကူဆင်ဟာ နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး အခုပွဲရလဒ်က အရေးကြီးတာမို့ အနိုင်ရလဒ်ကို အပြင်းအထန်ပုံဖော်ပါလိမ့်မယ်။ ဘင်ဖီကာ တို့ကတော့ ဘယ်လိုရလဒ်ထွက်ထွက် နောက်တစ်ဆင့်တက်ရေး မလွယ်တော့ တာမို့ လေဗာကူဆင်နဲ့အတူ အောင်ပွဲခံ ပရိသတ်အဖြစ် ရပ်တည်လိုက်တာ အသင့်တော်ဆုံးပါပဲ။

မိုးမြင့်လင်းလက်

ဥရောပ ပြည်တွင်းလိဂ် ပွဲစဉ်များ (သီဟ)		
<b>အင်္ဂလန်ပရီမီယာလိဂ် ပွဲစဉ်(၁၅)</b>	<b>ဒီဇင်ဘာ ၉</b>	
ဆောက်သစ်တန် - မန်ယူ	နံနက် ၂:၃၀	
<b>အီတလီစီးရီးအေ ပွဲစဉ်(၁၄)</b>	<b>ဒီဇင်ဘာ ၉</b>	
ကက်ဂလီယာရီ - ချီယေဗို	နံနက် ၀၀:၃၀	
ဗီရီနာ - ဆမ်ဒိုးရီးယား	နံနက် ၂:၃၀	
<b>စပိန်လာလီဂါ ပွဲစဉ်(၁၄)</b>	<b>ဒီဇင်ဘာ ၈/၉</b>	
အီဘာ - အယ်လ်မာရီးယား	ည ၁၀:၃၀	
လီဗန်တေး - ဂီတာဖေး	နံနက် ၀၀:၃၀	
<b>ဒီဇင်ဘာ ၆/၇ ဂိုးရလဒ်များ</b>		
မိုချန်ဂလက်ဘတ်	၃-၂	ဟာသာဘာလင်
ဟန်နိုဗာ	၁-၃	ဂုဖ်ဘတ်
စတုဂတ်	၀-၄	ရှော်လ်ကေး
ကိုလုံး	၁-၂	အော့စ်ဘတ်
ပါဒါဘွန်း	၁-၁	ဖရိုင်းဘတ်
ဘိုင်ယန်မြူးနစ်	၁-၀	လေဗာကူဆင်
ရီးမား	၂-၂	ဆက်ဆူအိုလို
တိုရီနို	၂-၂	ပါလာမို
အယ်လ်ချီ	၀-၂	အက်သလက်တီကို
ဘီလ်ဘာအို	၀-၁	ကော်ဒိုဘာ
ဒီပိုတီဆို	၀-၁	မာလာဂါ
ပီအက်စ်ဂျီ	၂-၁	နန်တက်စ်
ဘော်ဒိုး	၃-၂	လော်ရီယန်
ကိန်း	၂-၃	နီကင်စ်
ရန်နက်စ်	၀-၄	မောင့်ပယ်လီယာ
စိန်အက်တီယန်	၁-၀	ဘတ်စ်တီယာ

## စံချိန်သစ်နှစ်ခုကို တင်နိုင်ခဲ့သည့် စီရိုနယ်ဒို

စပိန်လာလီဂါပွဲစဉ်(၁၄)ကို ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက် ညပိုင်းကယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ရီးရဲမက်ဒရစ်က ဆယ်တာတို အသင်းကို သုံးဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရလိုက်သည်။ ရီးရဲမက်ဒရစ်အတွက် အနိုင်ဂိုး သုံးဂိုးစလုံးကို စီရိုနယ်ဒိုက သွင်းယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပွဲတွင် စီရိုနယ်ဒိုက စံချိန်သစ်နှစ်ခုကို တင်နိုင်ခဲ့သည်။ ရီးရဲမက်ဒရစ် သမိုင်းတွင် ၁၈ ပွဲဆက်တိုက်အနိုင်ရအောင် ကြိုးစားပေးနိုင်သူနှင့် (၂၃) ကြိမ်မြောက် ဟက်ထရစ်ဂိုး သွင်းနိုင်သူအဖြစ် မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သည်။ စီရိုနယ်ဒိုသည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ လက်ရှိအချိန်အထိ ရီးရဲမက်ဒရစ်အတွက် ဂိုးပေါင်း ၂၀၀ပြည့်အထိ သွင်းယူထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

စီရိုနယ်ဒိုသည် ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ဘောလုံးသမားအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရရန် ရေပန်းစားနေသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲအပြီး ရီးရဲမက်ဒရစ်က ဇယားထိပ်၌ ဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။

## မန်စီးတီး ချယ်လ်ဆီးကို အမိလိုက်လာ

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၅)အဖြစ် မန်စီးတီးနှင့် အဲဗာတန်တို့ ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ တိုရေး ဇာ ပယ်နယ်တီဂိုးဖြင့် မန်စီးတီးတို့ နိုင်ကာ ထိပ်ဆုံးရောက် ချယ်လ်ဆီးနောက်မှ သုံးမှတ်ခွာ၍ ကပ်လိုက်လာသည်။ ချန်ပီယံလိဂ်တွင် ဘောဆယ်နှင့် ကစားရန်ရှိသဖြင့် လီဗာပူးက လူစုံမထုတ်ဘဲ ဆန်းဒါးလန်းနှင့် ဂိုးမရှိသရေကစားပြီး သုံးပွဲဆက်တိုက်အနိုင်ရမှုကို လက်လျှော့လိုက်ရသည်။ ထို့အတူ ချန်ပီယံလိဂ်ကို အားခဲနေသော အာဆင်နယ်က စတုတ်ကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။

ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်



သင်ယူလေ့လာမှုတိုင်းအတွက် အချိန်တိုင်း နေရာတိုင်းမှာ Samsung အသင့်ရှိနေပါပြီ



Samsung GALAXY Tab  
ယနေ့နဲ့ ဓနာင်ကာလတိုင် သင့်ရဲ့ လှုပ်ရှားနေထိုင်မှုတိုင်းကို တိုးတက်ကောင်းမွန်စေဖို့ ကျွန်ုပ်တို့၏ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ပုံစံပြုန်တီးထားပါတယ်။  
ဦးကောင်းမွန်စေသာ တစ်သို့ ညီတူလှမ်းထက်ကြပါစို့။  
Discover how at [www.facebook.com/SamsungMyanmar](http://www.facebook.com/SamsungMyanmar)



ကြော်ငြာ



အင်းယားကန်ဘေးမှာ အမြင့်ဆုံးထိုးထွက်လာမည့် ရတနာ ...

ကမ္ဘာ့စိတ်ကူး၊ ကမ္ဘာ့အဆင့်အတန်းပို ...

ခေတ်မီခမ်းနားလှတဲ့ လှနေမှုဘဝအတွက်

# DIAMOND INYA PALACE

## အရောင်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို စတင်ကြိုပါစို့

AERIAL VIEW



- **DIAMOND INYA PALACE SHOW FLAT**  
အား ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ခန့်မှစတင်၍ အမှတ် (၂)၊ ဦးထွန်းငြိမ်းလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၌ နံနက် (၉) နာရီမှ ညနေ (၆) နာရီထိ လာရောက်ကြည့်ရှု ဝယ်ယူနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။
- **7% Discount** (၁၂-၁၂-၂၀၁၄ မှ ၂၀-၁၂-၂၀၁၄ ထိ)
- **Loose Furniture Gift Voucher** သိန်း(၁၀၀)တန် သိန်း (၂၀၀)တန် သိန်း (၃၀၀)တန် သိန်း (၅၀၀)တန် အခန်းဝယ်ယူသူတိုင်းကို ပေးမည်
- **အခန်းဝယ်ယူသူတိုင်း** မိမိတစ်ခန်းတပြင် မြေပိုင်ဆိုင်မှုပါ ရရှိမည်ဖြစ်သည်။
- **Payment System** အရစ်ကျ ၅၀% ပေးချေပြီး (၃၄)ထပ်အမိုးပြီးမှ ၅၀% အရစ်ကျပေးချေရန်

Diamond Inya Palace Site / Show Flat:  
No. 2, U Tun Nyein Street, Mayangone Township, Yangon, Myanmar  
HP : 09-420007995, 420007998

Mandalay Golden Wing Sales Office  
No. 39, 7 Mile, Pyay Road, Mayangone Township, Yangon, Myanmar  
Tel: 01-456 850 7 2  
HP : 09-420007992 7 4

Website : <http://www.diamondinyapalace.com>

Golden Wing Project By



ဥပဒေ

# မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း ဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

**မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းဥပဒေ (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၅၂)၊ ၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၁၄ရက် (၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်)**

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

**အခန်း (၁)**

**အမည်နှင့်အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်များ**

၁။ ဤဥပဒေကို မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါစကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) **ဝန်ကြီးဌာန** ဆိုသည်မှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနကိုဆိုသည်။
- (ခ) **မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း** ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းကို ဆိုသည်။
- (ဂ) **စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့** ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေပုဒ်မ ၈ အရ ဖွဲ့စည်းသော မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။
- (ဃ) **လေကြောင်းလုပ်ငန်း** ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေ ပုဒ်မ ၇ ပါ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းက လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများကို ဆိုသည်။
- (င) **အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်** ဆိုသည်မှာ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း၏ အကြီးအမှူးကို ဆိုသည်။
- (စ) **ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း** ဆိုသည်မှာ အခကြေးငွေ၊ အဖိုးအခ၊ အဖိုးစားနား သို့မဟုတ် သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးသည့် လုပ်ငန်းကိုဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင်လေကြောင်းဖြင့် ခရီးသည်နှင့် ကုန်စည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း၊ မြေပြင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ ဖျော်ဖြေမှုလုပ်ငန်း၊ ဟိုတယ်လုပ်ငန်း၊ ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်း၊ တည်းခိုခန်းနှင့် စားသောက်ဆိုင်လုပ်ငန်း၊ ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းဖြစ်သည်ဟု အခါအားလျော်စွာသတ်မှတ်သည့် လုပ်ငန်းများလည်းပါဝင်သည်။

**အခန်း (၂)**

**ရည်ရွယ်ချက်များ**

၃။ ဤဥပဒေ၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (က) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလုပ်ငန်းကို နည်းလမ်းတကျ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အား လုပ်ကိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းနိုင်ရန်၊
- (ခ) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလုပ်ငန်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် လေကြောင်းခရီးသွားလာမှုတွင် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းပြီး လုံခြုံမှုရှိစေရန်၊
- (ဂ) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှုနှင့် ငွေကြေးသုံးစွဲမှုစနစ်များကိုဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်နှင့်အညီ စီးပွားရေးဆန်ဆန်လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊
- (ဃ) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလုပ်ငန်းများကို ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား စည်းကမ်းချက်များသတ်မှတ်၍ စနစ်တကျလုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းကို ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းရန်၊
- (င) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းကိုအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်သွယ်ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်။

**အခန်း (၃)**

**မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း ဖွဲ့စည်းခြင်း**

- ၄။ (က) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က အတည်ပြုထားသည့်ဖွဲ့စည်းပုံအတိုင်း ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ထားရှိရမည်။
- (ခ) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းသည် ဤဥပဒေအရ သတ်မှတ်ပေးသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်။

၅။ ဝန်ကြီးဌာနသည် -

- (က) ဤဥပဒေအာဏာမတည်မီက ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် မြန်မာ့လေကြောင်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သောဝန်ထမ်းများ ဤဥပဒေအရဖွဲ့စည်းသော မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့်အခါ ယင်းဝန်ထမ်းများ ယခင်က မြန်မာ့လေကြောင်းတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က ရရှိခဲ့သည့်ရာထူးတာဝန်နှင့် ရပိုင်ခွင့်အောက် လျော့နည်းခြင်းမရှိစေရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်။
- (ခ) ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ဆန္ဒမပြုသော ဝန်ထမ်းများကို ဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သင့်လျော်သည့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုသို့ လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) ဤဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသည့် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ထမ်းဆောင်သော ဝန်ထမ်းများအတွက်

ကရုဏာကြေး၊ ချီးမြှင့်ငွေ၊ ပင်စင်၊ အငြိမ်းစားယူမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ယင်းတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော အချိန်ကာလအတိုင်း တွက်ချက်၍ ခွင့်ပြုပေးရမည်။

၆။ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းသည်-

- (က) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် တရားဝင်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းခြင်းခံရသော အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်က မတည်ထုတ်ပေးထားသော ရင်းနှီးငွေများကိုလည်းကောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနကပိုင်ဆိုင်သော ငွေကြေးနှင့် ရွှေပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများ၊ မရွှေမပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ရရန်ပိုင်ခွင့်နှင့် ပေးရန်တာဝန်များကိုလည်းကောင်း ဆက်ခံရမည်။
- (ဂ) မိမိပိုင်ဆိုင်သည့် သို့မဟုတ် ဆက်ခံရရှိသည့်ငွေကြေးနှင့် ရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများ၊ မရွှေမပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်က လွှဲအပ်ပေးသော သို့မဟုတ် လုပ်ကိုင်ခွင့်ရရှိသော မြေ၊ အဆောက်အအုံ၊ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်၊ လေယာဉ်နှင့် သက်ဆိုင်သည့် ယာဉ်၊ ယန္တရား၊စက်ပစ္စည်းကိရိယာ တန်ဆာပလာများ၊ ကုန်ပစ္စည်းစသည့် ရွှေပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းနှင့် မရွှေမပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း ရယူခွင့်၊ လက်ဝယ်ထားပိုင်ခွင့်နှင့် အသုံးပြုပိုင်ခွင့်ရှိသည်။
- (ဃ) ကိုယ်ပိုင်အမည်၊ ကိုယ်ပိုင်တံဆိပ်ဖြင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်ခံဆောင်ရွက်ပိုင်ခွင့်၊ တရားစွဲဆိုပိုင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲဆိုခံနိုင်ခွင့်ရှိသည်။

**အခန်း (၄)**

**မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း၏ လုပ်ငန်းအမျိုးအစားများ**

၇။ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းသည် သက်ဆိုင်ရာ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အောက်ပါလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) ပြည်တွင်း ပြည်ပလေကြောင်း ခရီးစဉ်နှင့်စင်းလုံးငှားခရီးစဉ်များ ပြေးဆွဲခြင်း၊
- (ခ) ပြည်တွင်း ပြည်ပလေယာဉ် မြေပြင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ အခြားသောဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအမျိုးမျိုးတို့ကို ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) လေယာဉ်ဆီ၊ စက်ဆီ၊ ချောဆီများဝယ်ယူခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်း၊
- (ဃ) လေယာဉ်တင် အစားအစာလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) ပြည်တွင်း ပြည်ပလေကြောင်းလိုင်းများနှင့် လက်မှတ်အရောင်းကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (စ) ပြည်တွင်း ပြည်ပလေကြောင်းလိုင်းများနှင့် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့နှင့် သီးခြားလုပ်ငန်းသဘောတူစာချုပ်ချုပ်ဆို၍ ဖက်စပ်ကုမ္ပဏီထူထောင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဆ) ပြည်တွင်းပြည်ပမှ လေယာဉ်နှင့်လေယာဉ်၏ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ငှားရမ်းလုပ်ကိုင်ခြင်း၊
- (ဇ) ပြည်တွင်း ပြည်ပလေကြောင်းလိုင်းများ၏ လေယာဉ်များ အကြီးစားနှင့် အသေးစားပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း၊
- (ဈ) လေယာဉ်မှူး၊ လေယာဉ်သား၊ စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ၊ စက်ပြင်နှင့် ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ စုဆောင်းခြင်း၊ ငှားရမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ည) လေကြောင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းများဖွင့်လှစ်၍ နိုင်ငံသား သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားသားလေယာဉ်မှူး၊ လေယာဉ်သား၊ စက်မှုအင်ဂျင်နီယာ၊ စက်ပြင်နှင့် ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးသည့်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဋ) လေယာဉ်အရန်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူခြင်း၊ သိုလှောင်ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဌ) လေယာဉ်စီးခရီးသည်များကို မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် ပို့ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဍ) လေဆိပ်ဟိုတယ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဎ) မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း၏ မတည်ငွေများနှင့် အများပြည်သူတို့၏ အစုရှယ်ယာများ ဖိတ်ခေါ်ထည့်ဝင်စေပြီး အများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကော်ပိုရေးရှင်းအဖြစ် တည်ထောင်ပြီး လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း၊
- (ဏ) လေကြောင်းအာမခံလုပ်ငန်းများကို သင့်လျော်သည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (တ) ဝန်ကြီးဌာနက အခါအားလျော်စွာ သတ်မှတ်ပေးသည့် လေကြောင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခြင်း။

**အခန်း (၅)**

**စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်း**

၈။ ဝန်ကြီးဌာနသည် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းက လေကြောင်းလုပ်ငန်းများကို ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကြီးကြပ်လမ်းညွှန်ဦးဆောင်မှုပေးနိုင်ရန် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ကိုးဦးထက်မပိုသော အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းရမည်-

- (က) ဝန်ကြီးဌာနက ခန့်အပ်တာဝန်ပေးသူ ဥက္ကဋ္ဌ

- (ခ) အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် အဖွဲ့ဝင်
- (ဂ) ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ အဖွဲ့ဝင်
- ဥပဒေပညာရှင်တစ်ဦး
- (ဃ) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
- (င) စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦး အဖွဲ့ဝင်
- (စ) ဝန်ကြီးဌာနက ရွေးချယ်တာဝန်ပေးသည့် အဖွဲ့ဝင်
- ကိုယ်စားလှယ်များ
- (ဆ) ဥက္ကဋ္ဌကခန့်အပ်သူတစ်ဦး အတွင်းရေးမှူး

၉။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကျင်းပခြင်းကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ထားသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၀။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့သည် အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြသည့် ကိစ္စရပ်အားလုံးကို အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသည့်အဖွဲ့ဝင်အများစု၏ မဲဆန္ဒဖြင့် ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၁။ (က) ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ခန့်ထားခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးသည် ယင်းအားမခန့်ထားမီကာလက ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်လုပ်ငန်းတာဝန်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ထိခိုက်ဖွယ်ရာရှိသည့် ငွေကြေးရေးရာ အကျိုးခံစားခွင့် သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်များနှင့် ကင်းရှင်းသူဖြစ်ရမည်။

(ခ) ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးသည် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က ပြုလုပ်သည့် သို့မဟုတ် ပြုလုပ်ရန်ကြံရွယ်သည့် ပဋိညာဉ်တွင် သော်လည်းကောင်း၊ ရောင်းမှု ဝယ်မှု သို့မဟုတ် ငှားရမ်းမှုတစ်ခုခုတွင် သော်လည်းကောင်း တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့် အကျိုးသက်ဆိုင်နေပါက မိမိမည်သို့ အကျိုးသက်ဆိုင်ကြောင်းကို စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးတွင် ထုတ်ဖော်ပြောဆိုရမည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ)အရ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုချက်ကို စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများတွင် ရေးမှတ်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်သည့်အဖွဲ့ဝင်သည် ယင်းပဋိညာဉ်နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ ရောင်းမှု၊ ဝယ်မှု သို့မဟုတ် ငှားရမ်းမှုနှင့်သော်လည်းကောင်း စပ်လျဉ်း၍ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က ဆွေးနွေးခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ခြင်းပြုရာတွင် မပါဝင်ရ။

(ဃ) ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ငွေကြေးရေးရာ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် အခြားအကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့် ရှိမရှိ ဆုံးဖြတ်ရန် အကြောင်းပေါ်ပေါက်ပါက အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ်အတည်ဖြစ်သည်။

၁၂။ (က) ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်တို့၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် ငါးနှစ်ဖြစ်သည်။  
(ခ) ယင်းရာထူးသက်တမ်းကုန်ဆုံးသော်လည်းဝန်ကြီးဌာနက အသစ်ရွေးချယ်ခန့်ထားပြီးသည့်အချိန်အထိ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ဆက်လက်ထမ်းဆောင်ရမည်။  
(ဂ) ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ရာထူးသက်တမ်းနှစ်ကြိမ်ထက်ပို၍ ထမ်းဆောင်ခြင်းမပြုရ။

(ဃ) ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ကြားဖြတ်တာဝန်ယူရသည့် ကာလကို ရာထူးသက်တမ်းတစ်ခုဟု သတ်မှတ်ခြင်းမပြုရ။  
(င) အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်ရာထူးနေရာလစ်လပ်သည့်အတွက် အစားထိုးခန့်ထားပါက ယင်းဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်၏ ရာထူးသက်တမ်းသည် မူလရာထူး၏ ကျန်ရှိသည့် သက်တမ်းကုန်ဆုံးသည်အထိသာ ဖြစ်စေရမည်။

၁၃။ ဝန်ကြီးဌာနသည် သတ်မှတ်ထားသည့် အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်းသော ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးကို ရာထူးမှထွက်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။ ညွှန်ကြားသည့်အတိုင်းလိုက်နာခြင်းမပြုလျှင် တာဝန်မှရပ်စဲရမည်။  
၁၄။ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနက သဘောတူခွင့်ပြုသည့် ချီးမြှင့်ငွေနှင့်စရိတ်တို့ကို ခံစားခွင့်ရှိသည်။

၁၅။ (က) ဝန်ကြီးဌာနသည်အကြောင်းတစ်ခုခုကြောင့်အဖွဲ့ဝင် ရာထူးနေရာလစ်လပ်လျှင် လစ်လပ်သည့်နေရာမှ ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း အဖွဲ့ဝင်အသစ်ကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဖြည့်စွက်ခန့်ထားရမည်။

(ခ) စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့က စီမံဆောင်ရွက်သည့်ကိစ္စရပ်များသည် အဖွဲ့ဝင်ရာထူးလစ်လပ်သည့်အကြောင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးခန့်ထားရာတွင် ချို့ယွင်းချက်တစ်ခုခုရှိသည့် အကြောင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း မပျက်ပြယ်စေရ။

**အခန်း (၆)**

**စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်နှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ**

၁၆။ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

- (က) နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများနှင့် ဘဏ္ဍာငွေများကို အလေအလွင့်၊ အဆုံးအရှုံး၊ အပျက်အစီး၊ အပျောက်အရှု အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် ထိန်းသိမ်းခြင်း၊
- (ခ) ဝင်ငွေနှင့် အကျိုးအမြတ်တိုးတက်စေရေးအတွက် သင့်လျော်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (ဂ) ဝန်ထမ်းများ၏ ရပိုင်ခွင့်များကို ရရှိစေခြင်း၊
- (ဃ) ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းနှင့်စည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊
- (င) မိမိလုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး၏ အောင်မြင်မှု၊ ဆုံးရှုံးမှုကို တာဝန်ခံခြင်း၊
- (စ) လေကြောင်းလုပ်ငန်းဌာနများရှိ တာဝန်ခံဝန်ထမ်းများက ယင်းတို့တာဝန်ယူသည့် လုပ်ငန်း၏အောင်မြင်မှု၊ ဆုံးရှုံးမှုကို တာဝန်ခံစေရန် စီမံကြီးကြပ်ခြင်း။



# ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး တောင်သူပညာပေးစံပြကွက်ရိတ်သိမ်း



**ရမည်းသင်း ဒီဇင်ဘာ ၇**  
စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ရမည်းသင်းခရိုင်၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးစပါး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး တောင်သူပညာပေး စံပြကွက်စံကွက် ရိတ်သိမ်းပွဲနှင့် ကွင်းပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် ဆည်ကြီးအုပ်စု ကွင်းအမှတ် ၁၁၆၅

တောင်သူ ဦးမောင်မောင်နိုင်၏ မိုးစပါး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး ကွင်းပညာပေးပွဲကို ကျင်းပသည်။ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးခင်မောင်မြင့်က ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး စံပြစိုက်ကွင်းဆောင်ရွက်ပုံအဆင့်ဆင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်အတွင်း မိုးစပါးစိုက်စေ အစရှိသည်တို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တောင်သူပညာ

ပေး မိုးစပါးပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါး စံကွက်ရိတ်သိမ်းနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ယင်းနောက် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများသည် ဒေသခံတောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး မိုးစပါးရိတ်သိမ်းပြီး အစိုဓာတ်နှိုချိန်တွင် ထပ်မံစိုက်ပျိုးမည့်သီးနှံများ အချိန်မီစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး

ဆောင်သီးနှံ ပဲနှင့်နေကြာ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ပုလဲသွယ်စပ်မျိုးစပါးပုံကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ တောင်သူများ၏တင်ပြမှုများကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ယနေ့ ကျင်းပသော စံပြကွက်ရိတ်သိမ်းရာတွင် မိုးစပါး ပုလဲသွယ် ၁၉၆ တင်းထွက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

အတိတ်ကလေး(ရမည်းသင်း)

# တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်များသို့ ပထမနှစ်သင်တန်းခြေလှမ်းသစ်များစတင်လျှောက်လှမ်း

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
ယနေ့ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်နေ့သည် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ သက်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်များသို့ ပထမနှစ်သင်တန်းခြေလှမ်းသစ်များ စတင်လျှောက်လှမ်းသည့် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သည်။



**ဒေါက်တာ တင်တင်ထွေး**  
အတွက်က လုံလောက်မှုရှိပါတယ်။ Facility ဖြည့်ဆည်းမှုအားလုံး လုံလောက်ပါတယ်။ ဆရာ ဆရာမတွေကိုလည်း ရအောင်ခေါ်ဖို့စဉ်ထားပါတယ်” ဟု ကျောင်းအုပ်ကြီးက ပြောပြသည်။  
“ကျွန်မတို့က စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှု ဘာသာရပ် ပထမနှစ်ကပါ။ ဒီဘာသာက လုပ်ရတာလည်းလွယ်တဲ့ အတွက်ကြောင့် ဒီဘာသာကို တက်ရောက်တာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျောင်းသူကပြောကြားသည်။  
အမျိုးသား စီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်တွင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်တွင် ဘာသာရပ်အလိုက် အနိမ့်ဆုံးရမှတ် ၄၇၄ မှတ်ဖြင့် BBM တွင် ၃၀၆ ဦး ဝင်ခွင့်ရရှိသည်။ EPP တွင် ၄၆၉ မှတ်ဖြင့် ၁၁၅ ဦး၊ Journalism တွင် အမှတ် ၄၀၀ ဖြင့် ၁၀၁ ဦး ဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ယနေ့အထိ ကျောင်းလာရောက် မှတ်ပုံတင်သူဦးရေမှာ စုစုပေါင်း ၄၇၂ ဦးရှိကြောင်း၊ ကျောင်းဝင်ခွင့် အပ်နှံခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်နေ့နောက် ဆုံးထားအပ်နှံရမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်များ စတင်ဖွင့်လှစ်သည့်နေ့တွင် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်ရှိ အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ယခုနှစ် စာသင်နှစ်အတွက် မူလကခေါ်ယူနှုန်းထား ဦးရေထက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူပိုမို ခေါ်ယူသော အကြောင်းအရာနှင့်ပတ်သက်၍ အဆိုပါကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ တင်တင်ထွေးအား မြန်မာ့သတင်းစဉ်အဖွဲ့က မေးမြန်းခဲ့သည်။  
“ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အများကြီးခေါ်ယူခြင်းက BBM (Bachelor of Business Management)၊ Tourism (Bachelor of Arts-Tourism)၊ EPP(Bachelor of Arts-English for Professional Purposes)၊ Journalism (Bachelor of Arts-Journalism) တို့ကို နိုင်ငံတော်ရဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် လုပ်ငန်းရှင်များမွေးထုတ်ပေးနိုင်သလို ကျောင်းပြီးရင်လည်း အလုပ်အကိုင်ရဖို့လွယ်တယ်။ တချို့ ဘာသာရပ်တွေဆိုရင် ပြည်ပနိုင်ငံနှင့် လည်း တိုက်ရိုက်ချိတ်ဆက်သွားတတ်နိုင်တဲ့အတွက် ဒီကျောင်းကိုတက်ချင်တဲ့ ကျောင်းသားတွေများတယ်။ ဒါကြောင့် ကလေးတွေရဲ့ဆန္ဒကို ဖြည့်ဆည်းတဲ့အနေနဲ့ ဒီနှစ်တိုးခေါ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ကျောင်းသားဦးရေ ပိုခေါ်ပေးမယ့် စာသင်ခန်းအရေ

ခင်ချိုဝင်း

# ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကျင်းပမည်

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၇**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ကကြီးမှူး၍ ဒီဇင်ဘာ ပထမပတ်မှ စတင်ပတ်အထိ အပတ်စဉ် စနေနေ့ နံနက်တိုင်း ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလလူထု အားကစားလှုပ်ရှားမှုစုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။  
ဒုတိယပတ်အဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် အောင်ဆန်းကွင်းအထူးတန်း

ရွှေစုရပ်မှစတင်ကာ ဦးထောင်ဘိုအပိုင်း၊ ဆက်လက်၍ အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်းမှ အောင်ဆန်းကွင်းအရှေ့ဘက်တန်းဝင်ပေါက်မှ အောင်ဆန်းကွင်းအတွင်း ဝင်ရောက်ကာ ကိုယ်ကာယ လေ့ကျင့်ခန်းများဖြင့် စုပေါင်း ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားကြမည်ဖြစ်သည်။  
တတိယပတ်အဖြစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် ဒဂုံမြို့နယ် မြို့မကျောင်းလမ်းနှင့်

စကားဝါလမ်းထောင့်စုရပ်မှ အလုံလမ်း၊ ၎င်းမှတစ်ဆင့် ဦးဝိစာရအပိုင်းကိုပတ်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတောင်ဘက်မုခ်မှ ရွှေတိဂုံစေတီမြောက်ဘက်မုခ်၊ ၎င်းမှတစ်ဆင့် အာဇာနည်လမ်းအတိုင်း ဗဟန်းအားကစားကွင်းအတွင်း ဝင်ရောက်ကာ ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းများ ပြုလုပ်ကြမည်ဖြစ်သည်။  
ဒီဇင်ဘာ ၂၇ ရက် (စနေနေ့) တွင်ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်သူ့ရေပြင်စုရပ်မှ

နံနက် ၅ နာရီခွဲတွင် ပြည်လမ်းအတိုင်း စတင်လမ်းလျှောက်၍ ၎င်းမှတစ်ဆင့် အလုံလမ်းမှ ဗဟိုလမ်း၊ ၎င်းမှတစ်ဆင့် ရှင်စောပုလမ်းမှ ပြည်လမ်း၊ ၎င်းမှ ဆက်၍ပြည်သူ့ရေပြင် စတင်လမ်းမှ စနေစုရပ်သို့ ပြန်ရောက်ကာ ကိုယ်ကာယလေ့ကျင့်ခန်းတို့ကို စုပေါင်းလှုပ်ရှားကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က လူထုအားကစားလှုပ်ရှားမှု စုပေါင်းလမ်းလျှောက်ပွဲတွင် မြို့နေပြည်သူအားလုံး ပါဝင်ဆင်နွှဲကြရန် နှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုချစ်

# ဆူဒိုအက်ဗီဒရင်းဆေးပြား ငွေကျပ်သိန်း ၄၄၀ ကျော်ဖိုး ပမ်းဆီးရမိ

**ကလေး ဒီဇင်ဘာ ၇**  
ကလေးမြို့နယ် ရဲမှူးစိုးမြင့် ဦးစီးအဖွဲ့ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု (၅) လက်ပံချောင်းကျေးရွာဘက်မှမောင်းနှင်လာသော အမည်မသိ အမျိုးသားတစ်ဦးစီးနှင့်လာသည့် ၁၉၂/--- နံပါတ်ပါ တင်ဘို ၁၂၅ အနက်ရောင်ဆိုင်ကယ်ကို ဖမ်းဆီးရမိရေး အနောက်မှ တပ်လိုက်လာပြီး တာဟန်းနယ်မြေ ၁၁ အရောက်တွင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့အားမြင်တွေ့သွားပြီး ဆိုင်ကယ်စီးလာသူမှာ ဆိုင်ကယ်ကိုလှုံ့ချပြီးထွက်ပြေးသွားခဲ့ရာ အဆိုပါဆိုင်ကယ်နှင့်ဆိုင် ကယ်ပေါ်ပါ ပစ္စည်းများကို သက်သေများနှင့်အတူ ကလေးရဲစခန်းသို့သယ်ဆောင်လာပြီးစစ်ဆေးရာ ဆူဒိုအက်ဗီဒရင်းဆေးပြား ၂၆ ကီလို ၂၆၀၀၀ ပြား၊ တန်ဖိုး သိန်း ၂၆၀၀၀ တစ်ထုပ်နှင့် ဆူဒိုအက်ဗီဒရင်းဆေးပြား ၁၈ ကီလို ၁၈၀၀၀ ပြားပါ တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၁၈၀ တစ်ထုပ်စုစုပေါင်း နှစ်ထုပ် ကာလတန်ဖိုး သိန်း ၄၄၀ ကျပ်တို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆူဒိုအက်ဗီဒရင်းဆေးပြား ၂၆ ကီလို ၂၆၀၀၀ ပြား၊ တန်ဖိုး သိန်း ၂၆၀၀၀ တစ်ထုပ်နှင့် ဆူဒိုအက်ဗီဒရင်းဆေးပြား ၁၈ ကီလို ၁၈၀၀၀ ပြားပါ တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၁၈၀ တစ်ထုပ်စုစုပေါင်း နှစ်ထုပ် ကာလတန်ဖိုး သိန်း ၄၄၀ ကျပ်တို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သျှင်နေမင်း

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး ပရိဘောဂပစ္စည်းများဝယ်ယူရန် (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)		
၁။ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသုံးပရိဘောဂပစ္စည်း ၁၄ မျိုးအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်-		
စဉ်	ပစ္စည်းအမျိုးအမည်	အရေအတွက်
(က)	အရာရှိကြီးစားပွဲ(ကျွန်းပေါင်းသား) 6'x4'x2.6'	၁ လုံး
(ခ)	အရာရှိငယ်စားပွဲ(ကျွန်းပေါင်းသား) 5'x3'x2.6'	၃၄ လုံး
(ဂ)	ဒုတိယဦးစီးမှူးစားပွဲ(ကျွန်း) 5'x3'x2.6'	၃၄ လုံး
(ဃ)	စာရေးစားပွဲ(ကျွန်းနှင့်ငါးထပ်သားခင်း) 4'x2.6'x2.6'	၂၀၉ လုံး
(င)	စာရေးကုလားထိုင်(ကျွန်း)	၃၇၆ လုံး
(စ)	ကွန်ပျူတာစားပွဲ(မလေးရှားကြိတ်သား) 4'x2'x2.6'	၁၃၄ လုံး
(ဆ)	ကွန်ပျူတာကုလားထိုင်(လက်တင်မဲ့ဆိုဖာ)	၂၅ လုံး
(ဇ)	စီးခံသေတ္တာ (Leeco 700, Leeco 701)	၁ လုံး
(ဈ)	သံစီရီ (CB.05 Taiyo) 3'x1.6'x6'	၆၆ လုံး
(ည)	ပိုင်တင်စင်(ကျွန်း)	၁၇၀ လုံး
(ဋ)	စာတွဲတင်စင်(ကျွန်း)	၃၂ လုံး
(ဌ)	သတင်းစာတင်စင်(ကျွန်း) 5'x3'	၁ လုံး
(ဍ)	သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ စာအုပ်များတင်စင် (နှစ်စင်တွဲသံစင်) 6'x3'x3'	၅ လုံး
(ဎ)	Wheel Chair	၁ လုံး
တင်ဒါပုံစံများရောင်းချမည့်ရက်/အချိန်	-	၁၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မှ ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက်ထိ ၁၀း၀၀ နာရီမှ ၁၆း၃၀ နာရီ

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)	
၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အစီအစဉ်အရ အောက်ပါယာဉ်နှင့် စက်ပစ္စည်းများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက်လိုပါသည်-	
(က) သုံးဘီးဆိုင်ကယ် (၅၄) စီး	
(ခ) ဆိုက်ကား (၄၅၅) စီး	
၂။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချသည့်ရက် - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်	
၃။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချသည့်ရက် - ၂၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက်	
၄။ တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်အချိန် - ၁၆း၀၀ နာရီ	
၅။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာထားရေးဦးစီးဌာန၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး၊ ဖုန်း-၀၄၃-၂၃၀၆၉၊ ၀၄၃-၂၂၉၀၃၊ ၀၉-၄၉၆၅၀၉၀၀ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။	
<b>တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ</b>	
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက်/အချိန်	- ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၆း၃၀ နာရီ
တင်ဒါပုံစံများရောင်းချမည့်နေရာနှင့် တင်ဒါခေါ်ယူရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ	- ရုံးအမှတ် ၂၀၊ လွှတ်တော်ရုံး၊ နေပြည်တော်
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံတစ်စုံလျှင် ၁၀၀၀၀/- (တစ်သောင်းကျပ်တိတိ)နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၆၇-၅၉၁၀၇၆ နှင့် ၀၆၇-၅၉၁၂၅၅ တို့သို့ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။	
<b>အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစီစစ်ရေးအဖွဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး</b>	

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း	
၁။ မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် ဆောက်လုပ်ရေး လုပ်ငန်းနှင့် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သည့် စက်ပစ္စည်းများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် အပြိုင်စေရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်-	
(က) ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ	
၁။ နှစ်ထပ်အောက်အအုံ ၂၀၂၅ စတုဂံပုံပေ ကွန်ကရစ်အမိုးအား ကွန်ကရစ်ထပ်ပိုးလွှာခင်းရန်နှင့် ရေပိတ်ကတ္တရာခင်းခြင်း (မရမ်းကုန်း)	
၂။ ရုံးအိမ်သာ (၁၄x၁၀x၆)ပေ လေးခန်း၊ (၁၄x၁၂x၆)ပေ တစ်ခန်း၊ (၈x၈x၆)ပေ သုံးခန်းကြွေပြားခင်းခြင်း၊ ရံကပ်ခြင်း၊ ဘိုထိုင်ကြွေအိုးတပ်ဆင်ခြင်း၊ ရေသွယ်ယူခြင်း (မရမ်းကုန်း)	
၃။ ရုံးခြံစည်းရုံး အရှည် ၅၆၆၀ ပေ၊ အမြင့် ၅ ပေ၊ ချိန်းလင့်ကားရံခြင်း (ကျောက်ဖြူမြို့ - မင်းပြင်ရေဒါ)	
(ခ) စက်ကိရိယာတန်ဆာပလာများ	
၁။ မြေငလျင်စက်ပြုပြင်ရန် (1 Lot)	
၂။ Polycom HDx7000 video conferencing system (1 Lot)	
၃။ Hazardous Incident Air Quality Monitoring System (1 Lot)	
၂။ တင်ဒါပုံစံရက်မှာ ၂၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ညနေ ၁၅း၀၀ နာရီဖြစ်ပြီး တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါ လိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။	
<b>မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် ၅၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၁၃၂၊ ၄၁၁၄၄၆</b>	

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

# ရန်ကုန်မြို့တော်တစ်ဝန်း အမှိုက်ပုံးတစ်သောင်းကျော်ချထားမည်

ရန်ကုန် ၃ ဇူလိုင် ၂၀၁၄

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက ပြည်သူများစနစ်တကျ အမှိုက်ပုံးပစ်သည့် အလေ့အထကောင်းများ ဖြစ်လာစေရန် မြို့တော်တစ်ဝန်း အမှိုက်ပုံးစနစ်ဖြင့် အမှိုက်ပုံးပစ်ရေးကို ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်မတိုင်မီ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ လိမ္မော်ရောင်အမှိုက်ပုံးများ လမ်းမကြီးများ တစ်လျှောက် တစ်သောင်းကျော် အထိ ဖြန့်ချိပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝန်ထမ်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ရွက်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်ကတည်းက အစိမ်းရောင် အမှိုက်ပုံးတွေ ဖြန့်ချိပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အမှိုက်ပုံးမှာ စနစ်တကျ အမှိုက်ပုံးပစ်တဲ့ အလေ့အထ နည်းပါးနေပါသေးတယ်။ အခု ဒီထက်ပိုမိုကောင်းမွန်တဲ့ ၆၆၀ လီတာဆုံ လိမ္မော်ရောင်အမှိုက်ပုံးတွေကို လမ်းမကြီးတွေမှာ ဖြန့်ချိပေးထားပါတယ်။ ဒီလိမ္မော်ရောင်အမှိုက်ပုံးတွေက သတ်မှတ်ထားတဲ့ အစိမ်းရောင်နဲ့ အပြာရောင် အိတ်တွေအသုံးပြုပြီး စွန့်ပစ်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု အဆိုပါ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။



သာကေတမြို့နယ်ရှိ လမ်းမကြီးတစ်ခုရပ်၌ လိမ္မော်ရောင်အမှိုက်ပုံးများ ဖြန့်ချိထားစဉ်။

“ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအနေနဲ့ ပြည်သူတွေ အမှိုက်ပုံး အသုံးပြုပြီး စနစ်တကျ အမှိုက်ပုံးပစ်တဲ့ အလေ့အထကောင်းတွေ ဖြစ်လာစေဖို့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ယခုအခါ ၂၄၀ လီတာနှင့် ၆၆၀ လီတာဆုံ အစိမ်းရောင်အမှိုက်ပုံးများကို ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ လမ်းများတွင် ပြောင်းရွှေ့ချထားပြီး လိမ္မော်ရောင်အမှိုက်ပုံးများကိုမူ လမ်းမကြီးများ၌ ချထားပေးလျက်ရှိရာ လိမ္မော်ရောင်ပုံးပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော်ချထားနိုင်ခဲ့ပြီး လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်မတိုင်မီ လိမ္မော်

ရောင်အမှိုက်ပုံးပေါင်း ၁၂၀၇၇ ပုံးအထိ ဖြန့်ကြက်ချထားပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့ အမှိုက်သိမ်းစနစ်ကို အမှိုက်ကန်များ၌ သွားရောက်သည့် အမှိုက်ပုံးများကိုမူ လမ်းမကြီးများ၌ ချထားပေးလျက်ရှိရာ လိမ္မော်ရောင်ပုံးပေါင်း ၁၅၀၀ ကျော်ချထားနိုင်ခဲ့ပြီး လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်မတိုင်မီ လိမ္မော်

များရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်နှင့် လမ်းများ သန့်ရှင်းကောင်းမွန်ရေးအတွက် လူတိုင်းတွင် တာဝန်ရှိပြီး စည်းကမ်းမဲ့ အမှိုက်ပုံးစွန့်ပစ်ခြင်းကို နိုင်ငံကြီးသားပီသစွာ ရှောင်ကြဉ်ရန် အထူးလိုအပ်လျက်ရှိသည်။

သတင်း-ကြိုတိုးအောင်  
ဓာတ်ပုံ-သက္က

# ဘိုကလေးမြို့နယ်မှ မီးဘေးနှင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအားထောက်ပံ့

ဘိုကလေး ၃ ဇူလိုင် ၂၀၁၄

ဖျာပုံခရိုင် ဘိုကလေးမြို့နယ် အတွင်းရှိ မီးဘေး၊ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား လူမှုဝန်ထမ်း၊

ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဖျာပုံခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့

ပစ္စည်းများပေးအပ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ဘိုကလေးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဖျာပုံခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးလှိုင်က ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အောက်တိုဘာလ အတွင်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခြင်းနှင့် ပင်လယ်ဒီရေလှိုင်း ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် လူနေအိမ် ၁၂ လုံး ပြိုကျပျက်စီးခဲ့သဖြင့် ရေဘေးသင့်ခဲ့သည့် ဘိုကလေးမြို့နယ် ဧရာကျေးရွာအုပ်စု ဆေးရုံးကွင်း သောင်တာကျေးရွာမှ မိသားစု ၈၃ ဦးနှင့် ဘိုကလေးမြို့နယ် သာပေါင်းကျေးရွာအုပ်စု ၃(ခ) ရပ်ကွက်မှ မီးဘေးသင့် မိသားစု ၁၀ ဦးတို့ကို ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းကုန်ပစ္စည်း အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းဖုံးနှင့် စားနပ်ရိက္ခာများကို လူမှုဝန်ထမ်း၊

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲသို့ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘိုကလေးမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာများမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တက်ရောက်ပြီး အားပေးနှစ်သိမ့်စကားများ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူဇာနည်(ဖျာပုံ)

**အလုပ်လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း (ပြည်တွင်း၌သာခန့်ထားရန်)**

မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတကာ မိသားစု စီမံကိန်း IPPF ဌာနတွင် SPRINT Project စီမံချက် ညှိနှိုင်းအရာရှိနေရာအတွက် လုပ်ကိုင်လိုသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

စိတ်ပါဝင်စားသူများသည် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်ပြည့်စုံစွာရေးသားထားသော ကိုယ်ရေးလျှောက်လွှာ၊ သက်ဆိုင်ရာရုံးခန်းနှင့် ရပ်ကွက်ရုံးထောက်ခံစာ၊ အစိုးရအသိအမှတ်ပြု တက္ကသိုလ်မှ အနည်ဆုံး သိပ္ပံပညာလက်မှတ်၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမိတ္တူ၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင် မိတ္တူတို့နှင့်အတူ IPPF ဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်အသင်း၊ သုခုမလမ်း၊ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်သို့ ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နောက်ဆုံးထားရှိ ပေးပို့ရပါမည်။

လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် တာဝန်ခံထားရမှု အခြေအနေအသေးစိတ်ကို အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်တွင် အသေးစိတ် မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၉၀၀၀

မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း  
IPPF ဌာန  
(နေပြည်တော်)

**အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနအတွက် အောက်ပါပစ္စည်းများကို မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် တင်ခေါ်ယူဆောင်ရွက်လိုပါသည်-

(က) Firewall	(၁) ခု
(ခ) Router	(၁) ခု
(ဂ) Server Rack	(၁) ခု
(ဃ) Laptop	(၁) လုံး
(င) Color Printer	(၇) လုံး
(စ) Projector	(၅) လုံး

၂။ တင်ခေါ်ပုံစံတင်ထုတ်ယူနိုင်မည့်ရက် - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (သောကြာနေ့)  
တင်ခေါ်ပုံစံတင်ထုတ်ယူနိုင်မည့်ရက် - ၂၄-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)  
မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီ

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၅၃) နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၃၃၆ တွင်ရုံးချိန်အတွင်း ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန အဆိုပြုတင်ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ပုလဲဥယျာဉ်အိမ်ရာစီမံကိန်းရှိ ဧရိယာ ၂၇ ဒသမ ၀၀ ဧကခန့်တွင် တန်ဖိုးသင့်နှင့် အဆင့်မြင့်လူနေအိမ်ရာ အဆောက်အအုံများ ပါဝင်သော မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အဆိုပါလုပ်ငန်းအတွက် ပြည်တွင်းနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အဆိုပြုလွှာများကို ၁၂-၁-၂၀၁၅ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့သွားရန် အဆိုပြုတင်ခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၃။ တင်ခေါ်စည်းကမ်းချက်များနှင့် အဆိုပြုလွှာတွင်ပါဝင်ရမည့် အချက်အလက်များကို ရုံးအမှတ်(၄၀) မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးဦးစီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ခေါ်စည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူလွှာ တင်သွင်းကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၆၇-၄၀၇၅၂၇ သို့ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

တင်ခေါ်ရေးချယ်ရေးဦးစီးကော်မတီ

**လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း)**

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေး စီမံကိန်းများဌာနမှ မော်လမြိုင်-ချောင်းဆုံ ၆၆ ကေဋီ ဓာတ်အားလိုင်းအတွက် လိုအပ်သော ၁၈ မီတာ ကွန်ကရစ်ကျောက်တိုင် ၈၁၅ တိုင်အား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် တင်ခေါ်ဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

တင်ခေါ်ပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက်  
တင်ခေါ်ပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၇-၁-၂၀၁၄ ရက်  
တင်ခေါ်ပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၂:၀၀နာရီ

တင်ခေါ်ပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန  
တင်ခေါ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့  
မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန  
ရုံးအမှတ် ၂၇၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၂၅

**အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရဝန်ထမ်းပေါင်းစုံသမဝါယမအသင်းရုံးလီမိတက်နှင့် ပဲခူးခရိုင် အစိုးရဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ သမဝါယမအသင်း လီမိတက်တို့တွင် အသုံးပြုရန်မလိုအပ်တော့သည့် အောက်ဖော်ပြပါ မော်တော်ယာဉ်ဟောင်းနှစ်စီးအား မျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။

(က) ယာဉ်အမှတ် ၆က/၆၃၁၁(အီစူး)၊ (ခရီးသည် ၅၁ ဦးစီး လေအိတ်မှန်လုံ မော်တော်ယာဉ်)  
(ခ) ယာဉ်အမှတ် ၅၈/၄၀၄၀(ဟီးနီး)၊ (ခရီးသည် ၃၅ ဦးစီး မှန်လုံမော်တော်ယာဉ်)

၂။ တင်ခေါ်ပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၁၈-၁၂-၂၀၁၄  
၃။ တင်ခေါ်တင်သွင်းရမည့် နောက်ဆုံးရက်နှင့်အချိန် - ၂၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်၊ ညနေ၀း၀၀ နာရီ  
၄။ တင်ခေါ်တင်သွင်းရမည့်နေရာ - ပဲခူးခရိုင်အစိုးရဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၊ အမှတ် (၁၀၄-ဃ)၊ ဇိုင်းဂန်းမြောက်ပိုင်း(၃)လမ်း၊ ပဲခူးမြို့

၅။ တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၂၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက်၊ နံနက် ၁၀ နာရီ  
၆။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၅၂-၂၀၀၄၅၃၊ ၀၉-၃၀၆၆၇၉၂တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ခေါ်ရေးချယ်ရေးအဖွဲ့  
ပဲခူးတိုင်း/ခရိုင်အစိုးရဝန်ထမ်းပေါင်းစုံ၊ သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၊ ပဲခူးမြို့

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

သတင်းတိုများ

AIDS ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အခမ်းအနားများကျင်းပ

တာချီလိတ်

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် တာချီလိတ်မြို့တွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့အခမ်းအနားကျင်းပမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင် ဝင်းရွှေက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ မျိုးမင်းက AIDS ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်းဟောပြောကာ ကမ္ဘာ့အခမ်းအနားကျင်းပမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသော ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ၊ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ပန်းချီ၊ ကာတွန်းပြိုင်ပွဲများ တွင် ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေး အပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဝေယလင်း(iprd)

ရွှေဘို

ကမ္ဘာ့အခမ်းအနားကျင်းပမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့အခမ်းအနားကို ရွှေဘိုမြို့ ရွှေနိုင်ငံခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာအောင်သန်း၊ ရွှေဘိုခရိုင်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထူးလွင်၊ ရွှေဘိုခရိုင်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာမျိုးသန့်နှင့် ဆရာဝန် ဆရာမများက ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာများကို အသိပညာပေး ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၀၅၀)

မြောင်းမြ

ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ မြောင်းမြမြို့နယ်ရှိ ခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် ကမ္ဘာ့အခမ်းအနားကျင်းပမှုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်ကကျင်းပရာ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွေးမြင့်၊ ခုတင်(၂၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ် ဒေါက်တာချိုမြင့်တို့က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြောင်းမြမြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယခရိုင် ကျန်းမာရေးမှူး ဒေါက်တာတင်တင်ကျော်က မြောင်းမြမြို့နယ်အတွင်း ခုခမ်းအခမ်းအနားကျင်းပမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းစဉ်(၁၀)ရပ်ဖြင့် စီမံချက်ရေးဆွဲချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံတော်က ဘတ်ဂျက်ပိုမိုချထားဆောင်ရွက်ပေးနိုင်လာသည့်အတွက် HIV/AIDS ရောဂါ အခမဲ့စစ်ဆေးသပ်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ဝေဒနာရှင်များအတွက် ART ဆေးကို အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်လာခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အောင်မင်း(iprd)

ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးစကားရိုင်းကျင်းပ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် တောင်သာမြို့နယ် ငါးပင်စင်ကျေးရွာ အုပ်စုတွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် စကားရိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့က ဦးစီးကျင်းပခဲ့ပြီး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်မြတ်ကလျာအောင်နှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးသူနာပြု(၁) ဒေါ်ခင်မာသန်းတို့က ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော ကျေးလက်နေ အမျိုးသမီးဝယ်များအား သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ၊ တီဘီရောဂါ၊ ငှက်ဖျားရောဂါ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များ ကျန်းမာရေးနှင့် လူကုန်ကူးမှုများအကြောင်းကို ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကာ ကျေးရွာရှိ ပြည်သူ ၉၂ ဦးကို အိုင်အိုဒင်းဆားများ အခမဲ့ပေးဝေခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ရက်ကျေးရွာမှ အသက် ၁၀၆ နှစ်ရှိ အဘိုးဦးမိုးသာကို ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ နှင့် မုန့်များပေးအပ်တော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်မျိုးနိုင်(တောင်သာ)

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် လူကုန်ကူးခံရသူ အမျိုးသမီး ၁၁ ဦးအား မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်

တာချီလိတ် ဒီဇင်ဘာ ၇

ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လူကုန်ကူးခြင်းခံခဲ့ရသော မြန်မာအမျိုးသမီး ၁၁ ဦးကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းရှိုင်ခရိုင်မှ ကြီးကြပ်ရေးက မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လူကုန်ကူးခံရသော အမျိုးသမီး ၁၁ ဦးအား မြို့နယ်နှင့် မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာများမှဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီး ၁၁ ဦးတို့ကို ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း တရားမဝင် ဝင်ရောက်ခြင်း၊ နေထိုင်ခွင့်ကတ်ပြားမရှိခြင်း၊ နယ်စပ်ဖြတ်သန်းခွင့်ခံရရက် ကျော်လွန်ခြင်းတို့ကြောင့် ရှောင်တခင်စစ်ဆေးချက်အရ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဖမ်းဆီးခံရခြင်းဖြစ်ကာ ၎င်းတို့မှာ လူကုန်ကူးခံရကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိသဖြင့် ထိုင်းနိုင်ငံ ဆုရတ်ဌာနီမြို့ရှိ ဖတ်သိုက်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကာ ပြန်လည်လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း

သိရသည်။ လူကုန်ကူးခံရသော အမျိုးသမီးများကို ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းရှိုင်ခရိုင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ Pol.Lt.Col Phanor Jaruphaet ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးက တာချီလိတ်-မယ်ဆိုင် အမှတ်(၁) ချစ်ကြည်ရေးတံတားသို့ လာရောက်လွှဲအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာဘက်မှ ကျိုင်းတုံပြည်နယ်မှ၊ ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဦးကျော်သူနိုင်၊ ခရိုင်လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာတွယ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်သော ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဒုတိယရဲမှူး စိုးလွင်၊ လဝကဦးစီးမှူး မကမ(၈)မှ ဦးဇော်မင်းမြင့် ဦးစီး၍ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့စိတ်(၁)မှ တပ်ဖွဲ့စိတ်မှူး ဒုတိယရဲမှူးရင်ရင်အေးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျိုင်းတုံ၊ အမျိုးသမီးသက်မွေးအတတ်ပညာသင်ကျောင်းမှ ဆရာမများ၊ တာချီလိတ်လူမှုဝန်ထမ်းဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ ခရိုင်



ထိုင်းနိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများထံမှ မြန်မာဘက်က လွှဲပြောင်းယူနေစဉ်။

အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဝေါလ်ဗွီးရှင်း မြန်မာ(ကျိုင်းတုံ-တာချီလိတ်)အဖွဲ့တို့မှ လက်ခံသည်။ လူကုန်ကူးခံရသောအမျိုးသမီးများအား တာချီလိတ်ခရိုင် အမျိုးသမီးရေးရာကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက နှစ်သိမ့်စကားပြောကြားပြီး တာချီလိတ်မြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ကော်မတီဝင်များက ငွေကျပ် ၅၀၀၀ စီ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကာ ပြည်နယ်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးကျော်သူနိုင်နှင့် ကျိုင်းတုံ အမျိုးသမီးသက်မွေးအတတ်ပညာသင်ကျောင်းမှ ဆရာမများက တာချီလိတ်မှ ကျိုင်းတုံသို့ ခေါ်ဆောင်သွားပြီး နေရပ်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်မိုးရီ(တာချီလိတ်)

မလိုင်မြို့နယ် ကျေးရွာများတွင် စက်ရေတွင်းများတူးဖော်

မလိုင် ဒီဇင်ဘာ ၇

ကျေးလက်နေပြည်သူများ သောက်သုံးရေ အခက်အခဲမရှိစေရေးနှင့် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေရရှိစေရေးအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး



မလိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မလိုင်မြို့နယ်အတွင်း၌ စက်ရေတွင်း ၁၁ တွင်း တူးဖော်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မလိုင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဗိုလ်ဗိုလ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကျေးလက်ရေပေးရေး တင်ဒါအောင်မြင်သည့် Sliver Mark ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူလုပ်ကိုင်နေသော ဖျောက်ဆိပ်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကုက္ကိုခွက်ရွာတွင် စက်ရေတွင်းတူးဖော်နေမှုကို ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ အဆိုပါစက်ရေတွင်းကို အနက်ပေ ၆၀၀ ၄ လက်မ စက်ရေတွင်း၊ ရေစက်ရုံ၊ ဂါလန် ၅၀၀၀ ဆွဲရေလှောင်ကန်တစ်ခုအပါအဝင် ခွင့်ပြုငွေကျပ် သန်း ၂၀ ဖြင့် တူးဖော်တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စက်ရေတွင်းတူးဖော်ပေးခြင်းဖြင့် ကုက္ကိုခွက်ကျေးရွာရှိ လူဦးရေ ၄၈၀ တို့အတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ လုံလောက်စွာရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဌေး(မလိုင်)

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း (ပစ္စည်းများဝယ်ယူရန်အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအတွင်း ဖိဒါများတွင်တင်ဆက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိသော 33KV နှင့် 11KV Metering Outfit များအား မြန်မာကျပ်ငွေ (Kyat)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။ တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ ရက် တင်ဒါပိတ်မည့်အချိန် - ၁၂:၀၀ နာရီ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက် စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန တင်ဒါကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန ရုံးအမှတ် (၇၃)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၁၂၈၄၊ ၀၆၇-၄၃၁၂၈၅၊ ၀၆၇-၄၃၁၂၇၅၊ ဖက်စ်-၀၆၇-၄၃၁၁၈၅

လေလံတင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနရှိ အသုံးပြုပြီးသော တာယာဟောင်း၊ ဘက်ထရီဟောင်း၊ ပီပီခွဲဟောင်း၊ ဆီသိုလျှော်ကန်ဟောင်း၊ လက်နှိပ်စက်ဟောင်းများကို တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။ ၂။ လေလံတင်ဒါဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လိုသူများသည် တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် ဈေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများကို ဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ၊ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)၊ ရုံးအမှတ်(၄၃)၊ နေပြည်တော်တွင် ကြော်ငြာပါသည်။ ၃။ သိလိုသည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၀၃၁၆ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်) နေပြည်တော်

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင် (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) ၁။ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်တွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်သော အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် ပစ္စည်းတစ်မျိုးစီအတွက် ဈေးနှုန်းကမ်းလှမ်းလွှာများကို ၂၃-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၃:၀၀နာရီ နောက်ဆုံးထားတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ Spare Parts for Vessel (1) Electronic Engine Control Card For "M.V Natthar" (2) Foam Liquid/ Nozzle Tip/Filter For "Natmin" (3) Air Cleaner For Main Engine Of Tug Boat "Haigyi" ၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်၊ ဗဟိုပစ္စည်းထိန်းသိမ်းရေးဌာန၊ ကမ်းနားလမ်း (ရိပ်တထောင်ဘုရား အနောက်ဘက်၊ ကွန်ကရစ်လမ်းသစ် Toll Gate အနီး) ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်တွင် ၉-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ရယူနိုင်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၁-၈၆၀၁၂၉၊ ၀၁-၈၆၀၂၃၁နှင့် ၀၁-၈၆၀၂၃၂တို့ကို စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။ ပစ္စည်းထိန်းချုပ် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း နေပြည်တော်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်မြို့မဈေး ယာဉ်ပြင်အလုပ်ရုံ (Work Shop)၊ ဆိုင်ခန်းအမှတ် (ယ-၁၈)အား နေပြည်တော်၊ ဖုန်းမနားမြို့နယ်၊ ရွာကောက်ရပ်ကွက်၊ ပေါင်းလောင်း ၈ လမ်း၊ အမှတ် ၁၄/၃၉ နေ ဦးခင်မောင်သိန်း ၉/ပမန(နိုင်)၀၅၀၈၄၀ အမည်ပေါက် ပိုင်ဆိုင်ပြီး နေပြည်တော်၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊ ပိတောက်လမ်း၊ အမှတ် ၆ နေ ဦးကျော်လင်းနိုင် ၇/ညလပ(နိုင်)၁၂၄၂၅၀၂၅ အခွန်ထမ်းအမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအား ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာစာပါသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း အထောက်အထားအပြည့်အစုံဖြင့် ဈေးများဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ရုံးလုပ်ငန်းကိစ္စရပ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ ဈေးများဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) ၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း၏ ပစ္စည်းများအား ရန်ကုန်စတိုး၊ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းနှင့်စီမံကိန်းစခန်းတို့မှ စီမံကိန်းရေးရာအသိသီးသို့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရန် မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည်။ ၂။ တင်ဒါပုံစံစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၃။ တင်ဒါပိတ်မည့်ရက် - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၄။ တင်ဒါပိတ်မည့်အချိန် - ၁၂:၀၀နာရီ ၅။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက် စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန တင်ဒါကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလုပ်ငန်း၊ ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန ရုံးအမှတ် ၂၇၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၃၀၂၈၅၊ ၄၃၀၂၈၅

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၂၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၄၃၆ ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း ၈၀(၄၀x၆၀)ရှိ ပါမစ်မြေကွက်သည် မြို့ရွာနှင့်အနီးအနားရှိ ဈေးဦးစီးဌာနတွင် ဦးမောင်ခ ၁၂/ရကန(နိုင်)၀၂၃၇၆၈ အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်ကို ဦးမောင်ခထံမှတစ်ဆင့် ကျွန်တော် ဦးအောင်ဇင်ဦးက အရပ်ကတိဆက်စပ်စာချုပ်များဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ရောက်ရယူထားခဲ့ပြီး ယခုအခါတွင် အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်သော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများပျောက်ဆုံးနေပါကြောင်းနှင့် ကျွန်တော်မှတစ်ဆင့် အခြားသူများသို့ ရောင်းချထားခြင်း၊ အခြားတစ်နည်းနည်း လွှဲပြောင်းထားခြင်းများမရှိပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးအောင်ဇင်ဦး ၃/ဘအန(နိုင်)၀၀၄၆၅၀ အမှတ် (၂၀/၈)၊ (၂)လမ်း၊ အိမ်ခြေ (၃၀)ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

အံ့မခန်းအနုပညာနှင့် သက်တမ်း ၂၇၆ နှစ်ကျော်ရှိ မနောရမ္မာ ရွှေကျောင်းတော်ကြီး

■ ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)

မနောရမ္မာရွှေကျောင်းတော်ကြီးသည် မြိုင် မြို့ အရှေ့တောင်ဘက် လေးမိုင်အကွာ ဗိမ္မာန်မကျေးရွာ၌ တည်ရှိသည်။ အရပ် ဒေသက အံ့မခန်းရွှေကျောင်းတော်ကြီးဟု ခေါ်ကြသည်။ ဗိမ္မာန်မကျေးရွာတို့ စုဝေးရာ အံ့မခန်းရွှေကျောင်းတော်ကြီးကား သမိုင်းအခေါ် ဒုတိယအင်းဝခေတ်(ညောင်း ရမ်းခေတ်)ကပင် တည်ရှိခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ နှစ်ပေါင်း ၂၇၆ နှစ်ကျော် ကြာမြင့်ခဲ့ပေသည်။ ရွှေကျောင်းတော်ကြီး၏ ဗိမ္မာန်မကျေးရွာ လက်ရာမွန်တို့ကား အံ့မခန်းကျေးရွာရှိ မရဲ လောက်အောင် ရှာမှရှာမှ မနောရမ္မာရွှေ ကျောင်းတော်ကြီး ဖြစ်ပေသည်။

၁၅ ရက်၊ စနေနေ့)တွင် စတင်ဆောက်လုပ်ပြီး ၁၇၄၂ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် ဆောက်လုပ် ပြီးစီး၍ လေးနှစ်နှင့် နှစ်လကြာမျှ အချိန်ယူ ဆောက်လုပ်ခဲ့သည်။ ထိုကျောင်းတော်ကြီး ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသောနေ့မှာပင် အရှင် ဥက္ကမလင်္ကာရပုဂ္ဂိုလ်မြတ်အား လှူဒါန်းခဲ့ သည်။

ပလ္လင်တင်၍ ခန်းဆီးများကိုမူ ဟင်္သာရုပ်များ၊ ပန်းကွက်၊ ပန်းပြောက်များ၊ သစ်သားပန်းပု ရုပ်ကြွတို့ဖြင့် အကွက်ဖော်ထားသည့်အပြင် မျက်နှာကြက်များကို ရွှေရည်သုတ်ထားသည့် အကွက်များဖြင့် အလှဆင်ထားသည်။ ဂဠုန်၊ နဂါး၊ သစ်သားပုံများ အစုံစုံအထူးအထူးသော အနုပညာလက်ရာမွန်တို့ဖြင့် ထုဆစ်ထား သည်။ ရွှေရည်သုတ်လိမ်းကာ ရွှေပိန်းချထား သည်။ ကျောင်းကြီး၏အကာ ယှဉ်များ၏ အပြင်ဘက်တွင် ရှေးဟောင်းလက်ရာ သစ် ထွင်းပန်းပုလက်ရာများ(ဒေါင်းအမျိုးမျိုး၊ ချူး ပန်းချီနွယ်များ၊ တံကဲများ၊ တံခါးစောင့်နတ် ရုပ်ပန်းပုပုံများဖြင့် ဖော်ကျူးထားသည်။

ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများသည် သံသရာ အကျိုးအတွက် သွန်သင်နိုင်သော သူတော် စင်တို့ နေထိုင်ရာဖြစ်သည်။

တွင် သတ္တရာဇ် ၁၁၀၃ ခု၊ သီတင်းကျွတ်လ ပြည့်ကျော် ၆ ရက်၊ စနေနေ့တွင် ကာရက ပါဠိတော်ရေး၍ ပြီးသည်။ ကျောင်းဒါယကာ ဦးဆုသာ ဇနီးမောင်နှံကောင်းမှုတို့ တွေ့ ရှိရသည်။

ကျေးရွာများသို့ ကျွဲကောင်ရေ ၉၀၀ ကျော် ဘဏ်စနစ်ဖြင့်ပေးအပ်

လပတ္တာ ဒီဇင်ဘာ ၇

လပတ္တာမြို့နယ်အတွင်း နာဂစ် မုန်တိုင်းကြောင့် နစ်နာဆုံးရှုံးခဲ့ရ သော ကျေးရွာများသို့ လပတ္တာခရိုင်

မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနက လယ်ယာလုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြု ရန် ကျွဲကောင် ၉၀၀ ကို မွေးမြူ ရေးဘဏ်စနစ်ဖြင့် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်

က သွားရောက်ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



လပတ္တာခရိုင် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသ ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါက်တာသိန်းဝင်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်မျိုးတို့က လပတ္တာမြို့နယ်အတွင်းရှိ နာဂစ် မုန်တိုင်းဒဏ် ခံစားခဲ့ရသော ဆား ချက်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ဆားချက် ကျေးရွာ၊ သိပ္ပံကုန်းကြီးကျေးရွာ၊ ပိတောက်ကုန်းကျေးရွာ၊ တာလူ ဖထောကျေးရွာ၊ ရွှေကုန်းကျေးရွာ၊ ကွင်းကုန်းကျေးရွာနှင့် ကကရီကျေး ရွာများသို့ ကျွဲများကို မွေးမြူရေး ဘဏ်စနစ်ဖြင့် ဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့ခြင်း

ဖြစ်သည်။ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့်ကျေး လက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသ ရေးဦးစီးဌာနသည် ကျေးလက် ဒေသနေပြည်သူများ၏ အသား၊ နို့နှင့် ဥစားသုံးမှု တိုးတက်စေရေး၊ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးတက်ရေး၊ လူမှုစီးပွားဘဝ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေး၊ ကျေးလက်ဒေသ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုစေရေးအတွက် ကျွဲရွားများကို မွေးမြူရေးဘဏ် စနစ်ဖြင့် ဖြန့်ဖြူးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

လူကုန်ကူးမှုကာကွယ်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ဖျာပုံ ဒီဇင်ဘာ ၇

ရောဂတ်တိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ဖျာပုံမြို့တွင် လူကုန်ကူးမှု တားဆီး နှိမ်နင်းရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းပြဿနာများ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ခရိုင်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ခရိုင်လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးတင်က မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ် ရေးဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုပြုလုပ်သော အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ သည် ဖျာပုံခရိုင်အတွင်း လူကုန်ကူးမှုများကို တားဆီးရန်နှင့် ရေလုပ်ငန်းများ တွင် ကြုံတွေ့နေရသော အလုပ်သမားပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရန်ကျင့်ပခြင်း ဖြစ်ကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်ခရိုင်၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု/တိုင်းဒေသကြီးငွေလုံးငွေရင်း(ဖြည့်စွက်) ရန်ပုံငွေနှင့် ပြင်ဆင် ထိန်းသိမ်းခြင်းရန်ပုံငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသော အောက်ပါပစ္စည်းများအား (မြန်မာကျပ်ငွေ)ဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသောကြောင့် စိတ်ဝင်စားမည့် လုပ်ငန်းရှင်များ လျှောက်လွှာတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။
စဉ် ပစ္စည်းအမျိုးအစား
၁။ ခွဲကျောက်(ရွယ်စုံ)
၂။ သံရောကျောက်
၃။ ကျောက်စရစ်
၄။ သစ်ခွံသား
၅။ သံချောင်းလုံး(ရွယ်စုံ)
၆။ ဘီလပ်မြေ
တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်အချိန် - နံနက် ၁၀:၀၀ နာရီ
တင်ဒါလျှောက်လွှာပိတ်မည့်ရက် - ၁၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
တင်ဒါလျှောက်လွှာပိတ်မည့်အချိန် - မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီ
တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက် - ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက်
တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်အချိန် - မွန်းလွဲ ၂:၀၀ နာရီ
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစည်းကမ်းချက်၊ ပစ္စည်းလိုအပ်ချက်နှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ အား အောက်ဖော်ပြချက်တွင် စုံစမ်းနိုင်ပြီး လျှောက်လွှာများကိုရုံးခန်းအတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။
လျှောက်လွှာဝယ်ယူရမည့်နေရာ - အင်ဂျင်နီယာမှူးရုံး
ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း မြိတ်ခရိုင်၊ မြိတ်မြို့၊ ဖုန်း-၀၅၉-၄၁၀၀၇၀၅၉-၄၁၁၁၇

သတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာန
ဘူမိဗေဒလေ့လာရေးနှင့် ဓာတ်သတ္တုရှာဖွေရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း
၁။ ဘူမိဗေဒလေ့လာရေးနှင့် ဓာတ်သတ္တုရှာဖွေရေးဦးစီးဌာနအတွက် အောက်ဖော် ပြပါပစ္စည်းများကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဂိုဒေါင်အရောက်တန်ဖိုး (DDP နေပြည်တော်/ရန်ကုန်) မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်-
(က) Portable Cesium Vapor Magnetometer 1 Set.
(Built in GPS) Complete Set With Accessories.
(ခ) မော်တော်ယာဉ် (4 x 4 WD) Single (or) 1 Set.
Extra (or) Double Cab
(ဂ) လွန်တူးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း 10 Item.
(ဃ) ဘူမိဗေဒကွင်းဆင်းလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်း 5 Item.
၂။ တင်ဒါတင်သွင်းခြင်းကို ၈-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၂:၀၀ နာရီအတွင်း မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံနှင့်အသေး စိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းထုတ်ယူ နိုင်ပါသည်-
ဘူမိဗေဒလေ့လာရေးနှင့် ဓာတ်သတ္တုရှာဖွေရေးဦးစီးဌာန
ဝယ်ယူရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေးဌာနစု
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်၊ ရာဇသင်္ဂဟလမ်း၊
နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၄၀၄၀၇၉

အမွေဆက်ခံရန်သက်သေခံလက်မှတ်ရစေခြင်းငှာလျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ
(အမွေဆက်ခံရန်သက်သေခံလက်မှတ်စာအက်ဥပဒေပုဒ်မ-၃၇၃)
ပုသိမ်ခရိုင်တရားရုံးတော်
၂၀၁၄ ခုနှစ် တရားမအသေးအဖွဲ့မှုအမှတ်-၃၀
ကွယ်လွန်သူ ဦးကျင်စိန်၌ ကျန်ရှိရစ်သောပစ္စည်းများအကြောင်း။
ခေါ်ပြုလေး လျှောက်ထားသူ
ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၂)၊ ပဒင်းတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃၈)နေ ဒေါ်ပြုံးလေးက ကွယ်လွန်သူ ဦးကျင်စိန်၏ညီအရင်းဖြစ်သည်ဟူ၍ ပုသိမ်မြို့၊ အမှတ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ပဒင်းတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃၈)နေ ငှင်းကွယ်လွန်သူ ဦးကျင်စိန်မှာ ကျန်ရှိရစ်သောပစ္စည်းပိုင်ဆိုင်မှုရရှိရန်ရှိသော ကြေးမြီများကို ကောက်ခံရန်အမွေဆက်ခံရန် သက်သေခံလက်မှတ်စာ အက်ဥပဒေအရ လက်မှတ်စာရလို့ကြောင်း ဤရုံး၌ လျှောက်ထားချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ ထိုသို့သောလျှောက်ထား ကြောင်းကို အများလူတို့သိကြားစေခြင်းငှာ ကြော်ငြာသည်မှာ ငှင်းကွယ်လွန်သူ ဦးကျင်စိန်မှာ ကျန်ရှိရစ်သောပစ္စည်းများအပေါ်၌ ရရှိရန်ရှိသူ လူဟူသမျှတို့သည် ဤရုံးသို့ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၆ရက် (၁၃၇၆ ခုနှစ် ပြာသိုလဆန်း ၆ရက်) တွင် လာရောက်ကြရမည်။ ငှင်းရက် တွင် လျှောက်ထားသူ ဒေါ်ပြုံးလေး၏ လျှောက်ချက်ကိုနာကြား၍ လက်မှတ်ရသင့် မရသင့် သည့်အကြောင်းကို စီရင်ဆုံးဖြတ်လိမ့်မည်။
၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နိုင်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။
(ခင်မောင်အေး)
ခရိုင်တရားသူကြီး
ပုသိမ်ခရိုင်တရားရုံး

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 3F/9806 Hino XZU 301 L/T(4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်အေးအေးမာ ၁၂/၃၀၆(နိုင်)၀၀၁၃၁၄ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်တောင်ပိုင်း)သန်လျင်မြို့

ပြင်ဆင် ဖတ်ရှုပါရန်
၂၁-၁၀-၂၀၁၄ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ(၆) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာ အမှတ်စဉ်(၄) ဒေါ်ခင်မာလာရွှေ(ခ)မာလာရွှေ၏ အမည် ပြောင်းတွင် မြေအမည်ပေါက်ဒေါ်အေးအေးကြိုင်အစား ဦးအေးကြိုင်ဟု အမှန်ဖတ်ရ ပါရန်။

အမည်ပြောင်း
မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံ
မြို့နယ်၊ အမက(၁၁)Grade-1 (A) မှ ဦးထင်ကျော်သူ ၁/မကတ(နိုင်) ၀၅၀၄၈၅ ၏အား မောင်အောင်ဟိန်း အမည်ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။
မောင်သူထက်စံ

ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၈၀/၂၅၇၈ ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပျား ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျား ပျက်ပြယ်ပါ ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ သည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)























